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INTERMARCHE

Za 1 %, 3%, 10% czy 15% wartości 
będą sprzedawane mieszkania 

komunalne? W piątek decyzję 

w tej sprawie mają podjąć radni 
miejscy. Jeśli jej nie podejmą, 
mieszkanie od gminy będzie 

można kupić wyłącznie za 100% 

jego wartości.

15 lat Radia Park

Zaczynali jako piraci, 
dziś są lepsi od RMF-u
Death metal puszczali z plebanii kozielskiej parafii, a 

na antenie zdarzało im się mówić niecenzuralne słowa. W 
czasie powodzi tysiąclecia szukali zaginionych ludzi. Za
częli, bez koncesji, 27 lutego 1993 roku. Jutro Radio Park 
obchodzi 15. urodziny.
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W powiecie działa tylko jedna zawodowa 
rodzina zastępcza

Miłość wygrywa 
z biurokracją

Jedyna zawodowa rodzina zastępcza działająca na te

renie naszego powiatu w tym roku może liczyć na więk
szą pomoc państwa. Dla państwa Hiszpańskich najważ
niejsza jest jednak miłość.
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Nie będzie gimnazjum w Dziergowicach

Jeden głos 
przeważył

- Nie będzie dodatkowego oddziału gimnazjum przy 
Szkole Podstawowej w Dziergowicach - zadecydowa
li radni na nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Bierawa. Za 

utworzeniem gimnazjum było sześciu rajców, siedmiu 
głosowało przeciw, a jeden wstrzymał się od głosu.
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NAJTAŃSZE 1 WYKI W MIEŚCIE Kogo przyniósł
GARNIER 

krem 50 ml
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Stanisław Biernat

Stanisław Biernat, znany młod
szemu pokoleniu jako kierownik 
wydziału oświaty urzędu miasta, od
chodzi na emeryturę. Starsi miesz
kańcy kojarzą jego osobę z połącze
niem Kędzierzyna i Koźla w jedno 
miasta

Znamienne jest, że Stanisław 
Biernat zaczynał i kończył swoją ka
rierę w oświacie. Przez te wszystkie 
lata, gdy był urzędnikiem nie zatra
cił kontaktu z przedmiotem, którego 
uczył - matematyką. Uczniowie i na
uczyciele być może znają podręczni
ki i testy matematyczne, których jest 
współautorem.

Zaczynał swoją karierę nauczy

cielską w Kudowie Zdroju. Stani
sław Biernat uczył tam początkowo 
w szkole podstawowej, a później w 
liceum. Z poznaną na studiach żoną, 
która też była nauczycielką, znalazł 
się w Kędzierzynie z pomocą prze
wodniczącego miejskiej rady naro
dowej. - Zostałem kierownikiem 
wydziału gospodarki komunalnej 
w ówczesnym prezydium miej
skiej rady narodowej. Jakiś czas 
później zostałem zastępcą prze
wodniczącego miejskiego prezy
dium, a później przeszedłem do 
powiatowej rady prezydium rady 
narodowej jako przewodniczący 
powiatowej komisji planowania - 
opowiada.

Kiedy likwidowano powiaty, zo
stał naczelnikiem Kędzierzyna. 
Wkrótce nastąpiło połączenie z Koź
lem, a Stanisław Biernat powrócił do 
oświaty To za jego czternastoletniej 
kadencji powstała szkoła sportowa. 
Później został wizytatorem oświaty, 
a po pięciu latach, w 1995 r„ przy
stąpił do konkursu i został kierow
nikiem miejskiego wydziału oświa
ty Oficjalnie przechodzi na emery
turę 4 marca.

Tekst i foto: GK

Felieton prywatny
Jakub Dźwilewski:
- Atakowanie mojej 
mamy przez praco- 
dawcę, kiedy od kil
ku miesięcy choru
je i powinna wracać 
do zdrowia, jest świń
stwem.

Najlepszą obroną jest atak Wiado
mo o tym nie od dzisiaj. Pamiętają o 
tym także radni oraz niektórzy urzęd
nicy Ci pierwsi, ilekroć „Lokalna” na
pisze o ich niezbyt chwalebnych pomy
słach bądź skrytykuje podejmowane de
cyzje, z przekonaniem twierdzą: „mści- 
cie się, bo was zlikwidowaliśmy”. Praw
da, radni chcieli nas brutalnie zlikwido
wać. Prawda, że zabrali dotację i zmie
nili statut MOK Ale jednak likwida
cja i zastąpienie nas innym tytułem nie 
udało się. I nie oznacza to, że wszystko, 
co piszemy o radnych, jest podyktowa
ne chęcią zemsty Takie uczucia są nam 
obce, ale chyba nie są obce osobom, któ
re nam taki zarzut stawiają.

Również niektórym urzędnikom trud

no zrozumieć, że dziennikarze, pisząc ja
kiś tekst, nie kierują się prywatą. Skąd u 
nich taki sposób myślenia?

Przez dziewięć lat istnienia „Lokalnej” 
i mojej współpracy z gazetą nie pisałem 
o Miejskim Ośrodku Pomocy Społecz
nej. Nie robiłem tego, ponieważ pracuje 
tam moja mama. Nie miałoby to wpły
wu na treść artykułów, ale dla jasności 
sytuacji tego tematu nie ruszałem. Nie
stety, kiedy pojawiły się teksty o kon
flikcie między obecną dyrektor MOPS a 
główną księgową i byłą psycholog tegoż 
ośrodka, nawet tak żelazną zasadę mu- 
siałem złamać.

Dyrektor Teresa Koczubik, by zaata
kować gazetę, wplątuje moją mamę w 
swoją walkę. Teza, że zajęliśmy się te
matem, bo mama naczelnego pracuje 
w MOPS, jest bzdurna. Idąc takim to
kiem rozumowania, należałoby zaprze
stać pisania niemal o całym mieście. Z 
gazetą na stałe związanych jest około 
dwudziestu osób. Mają rodziców, współ
małżonków, rodzeństwo, ciotki, wujków. 
W sumie ponad sto osób. Prawie każdy 
gdzieś pracuje, w urzędach także. Więc

o urzędnikach nie powinniśmy pisać?
Wplątywanie mojej mamy w konflikt 

dawnych przyjaciółek, a teraz śmiertel
nych wrogów ma na celu wyłącznie za
straszenie gazety, naszej gazety, która 
jako jedna z nielicznych sprawę opisy
wała. Nie była to zresztą żadna tajem
nica. Rzecz dzieje się publicznie od wie
lu miesięcy, m.in. na sesjach rady mia
sta i w jej komisjach. To dlatego dzien
nikarka zajęła się tematem. Atakowanie 
mojej mamy przez pracodawcę, kiędy od 
kilku miesięcy choruje i powinna wracać 
do zdrowia, jest świństwem. Jeżeli ktoś 
ma jakieś pretensje do gazety - zapraw 
szam do redakqi lub na salę sądową. 
Dziennikarka sprawę opisywała rzetel
nie, wszystkim zainteresowanym dając 
szansę przedstawienia swoich racji. Do 
gazety pani Koczubik wykrzyczała jedy
nie zarzuty o naruszenie jej wizerunku. 
Tylko dlaczego moja mama ma płacić 
nie swoje rachunki, bo komuś nie podo
ba się jego medialny wizerunek? Czyżby 
najważniejszymi obowiązkami pani dy
rektor było dbanie o medialny wizeru
nek i niszczenie swoich podwładnych?

Podziel się procentem
Jarosław Jurkowski:
- Dlaczego warto odpi
sywać jeden procent? 
Bo fiskus nie dostanie 
całego naszego podat
ku. Bo niecały nasz po
datek pójdzie na żrą
cych się w Warszawie 
polityków.

Jeszcze dwa miesiące pozostały 
nam na złożenie zeznań podatkowych 
w urzędzie skarbowym. Osiem tygo
dni na podjęcie decyzji: czy i jakiej or
ganizacji odpisać jeden procent od na
szego podatku.

Na terenie powiatu są 24 organi
zacje pożytku publicznego. Połowa z 
nich to organizacje sportowe, reszta 
prowadzi różnego rodzaju działalność 
pomocową. Wbrew pozorom, daje to 
wcale szerokie spektrum, w którym 
każdy z nas znajdzie jakąś akceptowa
ną przez siebie bez zastrzeżeń działal
ność.

Dlaczego warto odpisywać jeden 
procent? Bo fiskus nie dostanie ca
łego naszego podatku. Bo niecały 
nasz podatek pójdzie na żrących się 
w Warszawie polityków, ich limuzy
ny i ekskluzywną służbę zdrowia. Bo 
można kosztem naprawdę niewiel
kiego wysiłku pomóc godnej - na
szym zdaniem - pomocy organizacji, 
więc za jednym zamachem spełnia
my dobry uczynek i mamy z tego po
wodu satysfakcję.

Nie popadajmy w przesadną 
skromność, czy też nie wstydźmy się 
swojego jednego procentu. Kwota, 
która nam wydaje się śmieszna, dla 
takiego klubu sportowego czy stowa
rzyszenia pomocowego oznacza parę 
butów sportowych dla konkretne
go dzieciaka czy paczkę żywnościo
wą dla potrzebującej rodziny. Pamię
tajmy też o zasadzie kropli drążącej 
skałę. Dam ja, da pan Heniek spod 
trójki, da pani Basia spod dziewiąt
ki i wspólnie uskładamy na coś faj

nego. Anonimowo i nic o sobie nie | 
wiedząc - prawie jak święci Miko- | 
łajowie...

Przekazać dzisiaj jeden procent to ' 
po prostu banalna czynność. Starczy | 

zapełnić raptem trzy-cztery rubryki i 
w PIT, żeby pomóc choremu dziec
ku znajomych czy sfinansować stro- I 
je świetnym tancerzom z „Komesu". j 
Resztę roboty zrobi za nas skarbów- 
ka. Jak na herosów możemy spoj
rzeć na tych, którzy oddawali jeden 
procent do tej pory. Pizy poprzednio | 
obowiązujących przepisach trzeba 
było bardzo chcieć, żeby obdarować' 
jakąś organizację.

Gdyby komuś nie odpowiadała 
żadna z 24 organizacji na terenie po- ' 
wiatu, są ogólnopolskie organizacje , 
pożytku publicznego: Wielka Orkie
stra Świątecznej Pomocy, Caritas czy I 
inne. Przy odrobinie wysiłku każdy i 
z pewnością znajdzie godnego bene
ficjenta. A potem wystarczy wpisać 
kilka słów i cyfr w kilka rubryk.

Konflikt trwa, a sala czeka Zapytaliśmy mieszkańców Kędzierzyna-Koźla o konflikt między prezydentem a radą 
miasta, w którym punktem zapalnym stała się sala gimnastyczna w Sławięcicach: 

jak oceniają propozycję referendum w sprawie odwołania rady lub prezydenta mia

sta i czy poprawiłoby to sytuację?

Madej Magoń, 
os. Cisowa: - Poli
tyka lokalna prak
tycznie mnie nie in
teresuje. Ale uwa
żam, że to bardzo 
głupi pomysł. Re
ferendum, odwoła
nia, kolejne wybo

Jolanta Wojto
wicz, os. Piastów: 

e - Sala gimnastycz
na dla dzieci jest po
trzebna, żeby miały 
gdzie się rozerwać i 
poćwiczyć. Liczy się 
to, żeby była. Nie in
teresuje mnie, jaki

cicach.
Halina Liminowicz, 
os. Piastów: Uwa
żam, że prezydent ma 
rację, niech wybudu
ją tę salę. Niech nasza 
młodzież się rozwi
ja. Tam jest taka duża 
szkoła, a nie mają sali

cej nie startują.
Małgorzata To
mik, os. Sławięci- 
ce: - A dlaczego nie 
zwołać referendum 
w celu rozwiąza
nia problemu, tylko 
od razu odwoływać 
prezydenta albo

ry - to są wydatki dla miasta. Zanim się po- 
dejmie taką decyzję, trzeba się zastanowić 
przynajmniej 10 razy. Myślę, że w sprawie 
tej sali powinni dojść do porozumienia, wy
pracować kompromis, a nie patrzeć tylko na 
własny interes.

problem mają między sobą radni i prezydent, 
powinni go rozwiązać, a jeśli nie potrafią, to 
może nowa rada będzie potrafiła. A z drugiej 
strony, nie mam też pewności, czy odwoła
nie kogokolwiek rozwiąże problem i spowo
duje, że sala gimnastyczna stanie w Sławię

Czy należy 
odwołać:
Czy oglądasz TVP Opole? 
Głosować można na stronie 
www.lokalna.com.pl

gimnastycznej. To jest nie do pomyślenia. A prze
cież nie będą dojeżdżać na wuef do hali w Azo
tach. Nie wierzę, żeby referendum i czyjeś odwo
łanie cokolwiek pomogło. Po to brali udział w wy
borach, żeby nas reprezentować i umieć się doga
dać między sobą, a jak nie potrafią, to niech wię

radę miasta? Niech 
ludzie się wypowiedzą, sami mieszkańcy 
Kędzierzyna-Koźla. Nie sądzę, żeby odwo
łanie rady coś zmieniło. Z tego, co wiem, to 
rada byłaby w podobnym składzie, a trudno 
uwierzyć, żeby zmieniły się wówczas opinie

radnych.
Bogusław Jaku
bowicz, os. Sła- 
więcice: - Nie 
znam się na po
lityce, ale jestem 
za salą sportową. 
Każdy z nich bie- 
rze pieniądze za 
to, co robi, niech 
dojdą do ładu. Są

radnymi po to, żeby dbać o ludzi, a nie o 
swoje interesy. Powinno się wybudować 
salę nawet za spore pieniądze, przecież 
to inwestycja na lata.

Maria Panków
4^*"  os' Śródmieście: 

” JHEmK ■ Juz pięć lat temu,
< kiedy tam jeszcze 

™ pracowałam, zabie- 
■ rano się za funda- 

menty. A plany zbu-
- w L dowania tej sali się

gają 20 lat wstecz. Jestem pełna szacunku 
dla prezydenta i popieram projekt sali. Ale 
to jest kwestia dogadania się, współpracy, 
a nie odwoływania kogokolwiek. To ma być 
wspólne dobro mieszkańców, a nie realizo
wanie własnych interesów.

Pytała: DAG, Foto: KJ

„Nowa Gazeta Lokalna" - tygodnik, 

ukazuje się w Kędzierzynie-Koźlu 

i Powiecie Kędzierzyńsko-Kozielskim 

Adres redakcji: al. Jana Pawła II 36, 

47-220 Kędzierzyn-Koźle

Tel./fax (077) 483-40-49

E-mail: listy@lokalna.com.pl

www.lokalna.com.pl

Redaktor naczelny: Jakub Dźwilewski

e-mail: rednacz@lokalna.com.pl

Zastępca redaktora naczelnego: Grzegorz Łabaj 

e-mail: zastepca@lokalna.com.pl

Sekretarz redakcji: Jarosław Jurkowski

Redaguje zespół: Jan Bartoszek, Anna Grądowska, Karina 

Grytz-Jurkowska, Ewelina Kadyła (strona www, grafika), 

Grażyna Kosubek, Mateusz Kwaśnicki, Marian Marciniak, 

Krystyna Mazurek, Michał Nowak, Paweł Nowak, Anna 
Ślęczek, Dagmara Świrska, Piotr Warner.

Kierownik biura: Beata Witamborska 
Reklama: Szef działu reklamy - Artur Ściański 

Agencja reklamowa „PRESTIGE",tel./fax (077) 481-99- 

76, (077) 40-60-324,
kom. O 501 404 321, e-mail: reklama@lokalna.com.pl 

Projekt graficzny i skład: greatio.com, tel. O 601-422- 
132; Korekta: Ewa Żabska

Druk: Agora-Poligrafia Sp. z o.o., ul. Towarowa 4,43- 

100 Tychy, tel./fax (032) 325-22-02

Wydawca: Lokalna Sp. z o.o.
Adres: al. Jana Pawła II 36,47-220 Kędzierzyn-Koźle

Tel.: (077) 483-46-59
E-mail: zarzad@lokalna.com.pl
Redakcja nie zwraca materiałów niezamówionych 

oraz zastrzega sobie prawo do redagowania i skraca

nia nadesłanych tekstów.
Za treść reklam i ogłoszeń redakcja nie odpowiada.

http://www.lokalna.com.pl
mailto:listy@lokalna.com.pl
http://www.lokalna.com.pl
mailto:rednacz@lokalna.com.pl
mailto:zastepca@lokalna.com.pl
mailto:reklama@lokalna.com.pl
greatio.com
mailto:zarzad@lokalna.com.pl


Gafeta Nr 8 (450) 
*/okalna 20 lutego 2008 MIASTO 3

Za jaki procent będzie można kupić mieszkanie?

Mieszkaniowy bumerang
Na piątkowej sesji rady miasta rajcy będą rozpatrywać, jaki procent 

wartości będzie obowiązywał przy sprzedaży mieszkań komunal
nych. Piętnaście procent niezmiennie proponowane przez prezyden
ta, jeden procent proponowany przez radnego Masalskiego, a może 
trzy procent, jakie pojawiło się w ostatnich propozycjach rady miasta.

Głównym pomysłodawcą sprzedaży 
mieszkań z tak dużą bonifikatą był rad
ny Ryszard Masalski. Przez lokalne me
dia, także i przez naszą gazetę, przetoczy
ła się już w ubiegłym roku dyskusja, czy 
pozbywanie się mienia komunalnego za 
tak małe pieniądze jest słuszne. Sprawa 
ucichła, by znów powrócić pod obrady 
rajców miejskich za sprawą wniosku Ry
szarda Masalskiego.

- Nie zmieniłem zdania co do sprze
daży mieszkań komunalnych za jeden 
procent. Uważam, że walcząc o tę spra
wę, spełniam moje obietnice przedwy
borcze. Wydaje mi się, że nie ma praw
dziwej wolności bez własności. Na 
najbliższej sesji, 29 lutego, zostanie 
przez radę miasta podjęta uchwała w 
tej sprawie. Pewnie jeden procent nie 
przejdzie, ale trzy procent tak - przy
puszcza radny Ryszard Masalski.

Z kolei prezydent także nie zmienił w 
tej kwestii zdania, uważając niezmiennie, 
iż 15 procent wartości mieszkania jest 
wystarczającą kwotą i byli chętni miesz
kańcy na tę propozycję. Świadczy o tym 
zainteresowanie sprzed kilku lat.

- Wydaje mi się, że niekonsekwen

Czy koalicja PO z MN przetrwa?

Sesja prawdy
Podczas dzisiejszej (26 lutego) uroczystej sesji rady powiatu 

okaże się, jaki los czeka wicestarostę Marka Matczaka i radnych 
Platformy Obywatelskiej w powiecie.

Zarząd powiatowy partii cofnął reko
mendację Markowi Matczakowi do peł
nienia funkcji wicestarosty i wezwał do 
podania się do dymisji. Ten jednak po
dawać się do dymisji nie zamierza.

Władze PO twierdzą, że Matczak zbyt 

cją jest wprowadzanie osobnego 
punktu o zasadach sprzedaży miesz
kań komunalnych z tego względu, że 
jakiś czas temu przewodniczący rady 
miasta wspólnie z radą uzgodnili z 
prezydentem, że o mieszkaniach będą 
dyskutować w sposób kompleksowy. 
Chodzi o uchwałę w sprawie sprze
daży mieszkań, wynajmu mieszkań 
i wieloletni plan gospodarowania za
sobem mieszkań. Propozycje uchwał 
zostały już złożone do biura rady mia
sta. Sesja poświęcona mieszkaniom 
mogłaby się odbyć w marcu, gdy rad
ni zapoznają się już z propozycjami. A 
teraz radny Masalski znów wychodzi 
przed szereg ze swoją uchwałą, któ
ra jest szkodliwa - mówi wiceprezydent 
Piotr Gabiysz, dodając, że prywatyzacja 
gminnego mienia sporej wartości prak
tycznie za darmo zemści się za jakiś czas 
na mieszkańcach.

Ustawowo miasto musi posiadać w 
swoich zasobach mieszkania komunalne 
i socjalne Radny Ryszard Masalski wy
liczył, że dokłada się do tego 7 min zł z 
budżetu miasta. Sprzedaż mieszkań po
zwoli gminie zaoszczędzić te pieniądze 

mocno współpracował ze starostą Józe
fem Gismanem i nie dość mocno repre
zentował interesy partii oraz był wobec 
jej działaczy butny

- Nie jesteśmy dziećmi i ostre sło
wa czasami się zdarzają, ale nie są

- Nie przestaniemy dokładać do 
MZBK, bo w dalszym ciągu będziemy 
posiadać mieszkania we wspólnotach 
mieszkaniowych, a te kosztują nas 
najwięcej - twierdzi Piotr Gabrysz.

Jest to jedyny zbieżny punkt między 
radą miasta a urzędem.

- Na planowanej sesji rady mia
sta będą przedstawione propozycje 
sprzedaży mieszkań komunalnych. 
Prezydent nadal proponuje 15 pro
cent, natomiast radni z koalicji być 
może jeden lub trzy procent. Nie po
prę żadnej z tych propozycji i możli
we, że wstrzymam się od głosu. Wy
daje mi się, że kupując z tak dużą bo
nifikatą, nie każdy zastanowi się nad 
konsekwencjami i w efekcie nie bę
dzie w stanie utrzymać mieszkania. 
Mniej zamożni mogą mieć w efekcie 
problemy z płaceniem funduszów re
montowych lub spłatą kredytów za
ciągniętych na potrzeby remontów. 
Być może zagłosowałabym za 10-pro- 
centową propozycją - mówi radna Ha
lina Mińczuk.

Przeciwnicy zarzucają radnemu Ma- 
salskiemu, że chce wykorzystać okazję i 
sam kupić mieszkanie po niższej cenie.

- Co do niemożliwości kupienia 
przeze mnie mieszkania za 15 pro
cent wartości, nieprawdą jest, że źle 
gospodarzę moimi dochodami. Gdy 
ma się je niskie, za wiele nie można, 

dzę, abym komuś uchybił - odrzu
ca zarzuty wicestarosta. - Moja bliska 
współpraca z panem starostą Gisma
nem jest naturalnym efektem wspól
nej pracy i dbałości o dobro powia
tu.

Starosta też broni współpracownika.
- Bardzo dobrze pracuje mi się z pa
nem Markiem Matczakiem. To do
bry fachowiec i człowiek wysokiej 
kultury osobistej - przekonuje Józef 
Gisman.

- Oczekujemy, że w razie niezłoźe- 

ale na czynsz starcza. Tak jak więk
szości najemców mieszkaniowego za
sobu gminnego. Gdy będzie można 
nabyć lokale, w których się mieszka 
za jeden procent wartości, przybędzie 
właścicieli, w tym takich jak ja, o ni
skich dochodach, a gmina wygene
ruje oszczędności na rozwój miasta - 
twierdzi Ryszard Masalski.

- Wydaje mi się, że będzie to nie
uczciwe w stosunku do ludzi, którzy 
kupili mieszkanie za 15 procent i bar
dzo często brali kredyty, aby je kupić. 
Nasza firma robiła inwentaryzację 
tych mieszkań i widziałem, jak one 
wyglądają. Niektórych mieszkańców 
nie będzie stać ną utrzymanie miesz
kań po wykupieniu. Na rzecz wspól
noty trzeba będzie płacić czynsz, fun
dusz remontowy i oprócz tego me
dia. Jeżeli wspólnoty nie będzie stać 
na remont, to zwiększy się liczba ruin 
w naszym mieście. Mamy niechlub
ny przykład budynków na kozielskim 
rynku - uważa radny Ewald Świentek.

Urzędnicy się tłumaczą, że sprzedaż 
za zbyt niską cenę spowoduje, że budżet 
miasta straci, a nie zyska. Mieszkańcy 
których nie będzie stać na utrzymanie 
własnościowych lokali, będą popadać w 
długi i w efekcie z wyrokami eksmisyjny
mi będą się zwracać do miasta o lokale 
socjalne, których nie ma.

Grażyna KOSUBEK

nia dymisji przez pana Marka Mat
czaka pan starosta złoży wniosek o 
jego odwołanie - mówi szef powiato
wych struktur Platformy poseł Robert 
Węgrzyn. - Nie mamy pretensji do na
szego koalicjanta, że do maksimum 
chce rozszerzać swoje wpływy, jed
nak od naszych członków oczeku
jemy większej dbałości o realizację 
programu partii. Jeżeli nie będziemy 
mieli realnego wpływu na rządzenie 
powiatem, wystąpimy z koalicji.

JAD

Nowe władze 
w spółkach 

Zmiany 
w„Azotach"

Nadzwyczajne WalneZgromadze- 
nie Akcjonariuszy Zakładów Azoto
wych Kędzierzyn dokonało zmian w 
składzie rady nadzorczej ZAK SA.

Z rady odwołano Artura Zawartkę, 
Andrzeja Płacheckiego, Remigiusza Ko- 
bierskiego, Piotra Minkowskiego i Kata
rzynę Szostak-Tebbens. Nową przewod
niczącą rady została Katarzyna Dawid- 
czyk, członek zarządu Nafty Polskiej SA. 
Dołączyli do niej Małgorzata Słomko, Ilo
na Malik, Agnieszka Bednarczyk i Rado
sław Osiński. Przedstawicielem ministra 
Skarbu Państwa została Katarzyna Ranc- 
Dobrzańska. W składzie rady pozosta
li przedstawiciele załogi: Bożena Wolań- 
ska, Mirosław Sotel i Janusz Skórski.

Zmiany nastąpiły też w AUTOZAK, 
spółce córce ZAK Rada nadzorcza odwo
łała tu z funkcji wiceprezesa spółki Witol
da Krebsa.

KJ

Zostały nam konkursy

Stracone złudzenia
Kędzierzyńskie centrum zagospo

darowania odpadów już na pewno 
nie powróci na listę kluczowych pro
jektów w programie „Infrastruktura 
i środowisko". Wiceminister rozwoju 
regionalnego Stanisław Mikuła nie 
zostawił złudzeń na spotkaniu z sa
morządowcami z Opolszczyzny.

Gmina Kędzierzyn-Koźle zgłosiła do pro
gramu „Infrastruktura i środowisko” wnio
sek o dofinansowanie budowy centrum w 
wysokości ponad 14 min euro. Kędzierzyń- 
ski projekt znalazł się na liście podstawo
wej. Tymczasem Ministerstwo Rozwoju Re
gionalnego poddało weryfikacji listę kluczo
wych projektów i kędzierzyński projekt wy
pad!. Gmina będzie mogła się starać o dofi
nansowanie, startując w konkursach.

KJ

reklama

Z C po euro
O POZYSKIWANIU UNIJNYCH DOTACJI 1 RUSZAJĄCYM NA OPOLSZCZYŹNIE NABORZE WNIOSKÓW 

NA DOTACJE DLA PRZEDSIĘBIORCÓW ROZMAWIAMY Z BOGDANEM PUKOWCEM, PREZESEM ZARZĄDU 

BESKIDZKIEGO BIURA CONSULTINGOWEGO SPÓŁKI Z O.O.W BIELSKU-BIAŁEJ.

- Proszę krótko przedstawić firmę, którą Pan kieruje.

- Nasza spółka działa na rynku od 2000 roku. Przedmiotem działalności BBC jest świadczenie usług ekonomiczno - 
finansowych i obsługa konsultingowa, a w szczególności pozyskiwanie finansowania, opracowywanie analiz finansowych i 
biznesplanów dla potrzeb uzyskania finansowania zewnętrznego, pozyskiwanie pomocy ze środków unijnych i budżetowych, 
wyceny majątkowe i finansowe, inne analizy, opracowania i memoranda. Baza naszych klientów kształtuje się na poziomie 
1000 podmiotów gospodarczych. Obsługujemy wszystkie kategorie przedsiębiorstw od mikroprzedsiębiorstw do dużych, 
znajdujących się na liście 500 największych firm w Polsce.

-Jaka Jest skuteczność Pańskiej firmy w pozyskiwaniu dotacji?

- W 2005 i 2006 roku BBC pomogło swoim klientom uzyskać ponad 100 dotacji z różnych programów pomocowych Wśród 
nich możemy wymienić między innymi SPO WKP, ZPORR, PHARE, SPO ROL. Dwa z opracowywanych przez nas wniosków 
otrzymały najwyższą liczbę punktów spośród wszystkich wniosków rekomendowanych o otrzymanie dofinansowania.

- W czym tkwi tajemnica sukcesu Pańskiej firmy, a mówiąc dokładniej dużej skuteczności w pozyskiwaniu funduszy dla 
klientów?

- Realizację tych zadań gwarantuje nam wysoko wykwalifikowana kadra zarządzająca, finansistów, analityków, księgowych, 
prawników i rzeczoznawców. Zaplecze biurowo-techniczne umożliwia nam wykonawstwo zaawansowanych projektów^ 
Dowodem na to, że się wciąż rozwijamy i jesteśmy postrzegani jako poważni partnerzy, niech będzie to, że 9 stycznia tego roku 
podpisaliśmy z Beskidzkim Domem Maklerskim S. A. w Bielsku-Białej umowę o współpracy w zakresie wprowadzania spółek 
na giełdę, przygotowywania prospektów emisyjnych, doradztwa i consultingu.

■ 0 Ile nam wiadomo, BBC działa również na Opolszczyżnle.

-Owszem, ale nie ukrywam, że bardzo chętnie poszerzylibyśmy tutaj naszą bazę klientów. Rozważamy również możliwość 
otwarcia przedstawicielstwa naszej firmy w Kędzierzynie-Koźlu.

Opolskie Centrum Rozwoju Gospodarki, jako Instytucja Pośrednicząca II stopnia we wdrażaniu Osi Priorytetowej 1 
„Wzmocnienie atrakcyjności gospodarczej regionu” Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Opolskiego 2007 - 
2013, ogłosiła 8 lutego pierwszy nabór wniosków o dofinansowanie projektów w ramach poddziałania 1.1.2 „Inwestycje w 
mikroprzedsiębiorstwach". Wyrażamy gotowość pomocy opolskim firmom w uzyskiwaniu dotacji. Zapraszamy do współpracy.

t I • ' •¥ . i f) ' i f | Ił / ,

NIEKTÓRE MAŁE RZECZY 

BYWAJĄ NIEZASTĄPIONE

DRZWI OTWARTE 29 lutego - 2 marca 
?iat 500 - Samochód Roku 2008
www.hat500.pl

you are, we car.

Beskidzkie Biuro Consultingowe sp. z o.o., ul. Piekarska 86,43-300 Bielsko-Biała 

tel.: (33) 816 17 56, tel/fax: (33) 816 92 26, tel. kom. biuro: 0 602 222 875 

www.bbc.ig.pl,www.bbc-polska.com, e-mall: bbc@bbc.ig.pl

kontakt w Kędzlerzynle-Kożlu: tel. kom.: 506 027 571, e-mall: juropol@lnteria.pl

GLIWICE ul. Pszczyńska 306
tel. 032 230 17 30 GANINEX
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PSZCZYNA ul. Bielska 31c tel. 032 210 10 00
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Wybryków pseudoki- 
biców cd.

Chuligani 
na wolności

Na wolność za poręczeniem 
majątkowym wyszło trzech ki
biców - chuliganów, którzy pod 
koniec ubiegłego roku pobili po
licjantów i asesora prokuratury.

Trzech pseudokibiców, którym pro
kuratura zarzuciła udział w pobiciu, 
opuściło areszt śledczy. Zastosowano 
wobec nich poręczenie majątkowe.

- Czwarty, któremu postawiono 
zarzuty udziału w pobiciu i doko
nania rozboju, zostanie jeszcze w 
areszcie najprawdopodobniej przez 
miesiąc - mówi prokurator rejonowy 
Henryk Mrozek.

Prokuratura planuje w marcu za
kończyć postępowanie śledcze w spra
wie pseudokibiców.

W grudniu 2007 roku grupa 10 
pseudokibiców Chemika pobiła na sta
cji benzynowej kibiców wracających z 
meczu Górnika z Wisłą Kraków. Ofia
rami okazali się policjanci i asesor pro
kuratury.

Policji udało się zatrzymać pięciu 
sprawców, którym prokuratura posta
wiła zarzuty. Czterech trafiło do tym
czasowego aresztu. Jednym ze spraw
ców okazał się wiceprezes Chemi
ka,.który został zawieszony w czynno
ściach i prawdopodobnie niebawem 
utraci funkcję.

DAG

Między jednym 
a drugim wyrokiem

„Rusek" 
na wolności

Dariusz O., lepiej znany miesz
kańcom Kędzierzyna-Koźla jako 
„Rusek" wyszedł na wolność. Za 
napaść na policjantów w 2006 
roku nie został jeszcze ukarany; 
tą sprawą wciąż zajmuje się pro
kuratura.

Dariusz O. w 2006 roku wraz z ko
legą pobił dwóch funkcjonariuszy poli
cji. Jeden z nich trafił do szpitala z cięż
kimi obrażeniami. Incydent miał miejsce 
w maju, w listopadzie „Rusek” trafił do 
aresztu. Odwieszono mu wówczas wy
rok za bójki.

- Dariusz O. od 21 listopada 2006 
roku do 20 lutego 2008 roku odby
wał wyrok za poprzednie wykrocze
nie - informuje prokurator rejonowy 
Henryk Mrozek.

Przed „Ruskiem” kolejna sprawa, 
bo do dziś nie usłyszał wyroku za pobi
cie policjantów W połowie marca kolej
ni świadkowie zdarzenia mają złożyć ze
znania.

DAG

Dyżury aptek

Wojny w MOPS cd.

Komisja skontrolowała
Komisja rewizyjna przeprowadziła kontrolę w Miejskim Ośrod

ku Pomocy Społecznej. Z jej wyników zadowolona jest dyrektor 
MOPS Teresa Koczubik. Urszula Goliat, główna księgowa prze
bywająca na chorobowym, uważa, że obecna dyrektor wykorzy
stała komisję do swoich celów.

Komisja rewizyjna powołała ze
spół kontrolny, w skład którego we
szli radni Zbigniew Barszcz, Zyg
munt Derej i Andrzej Stypułkow- 
ski. Głównym elementem kontroli 
była anonimowa ankieta opracowa
na przez komisję i przeprowadzona 
wśród 50 pracowników MOPS.

- Według wstępnych wyników 
ankiety, na 50 pracowników 49 
oceniło mnie pozytywnie. Z nie
cierpliwością czekam na wyniki 
pokontrolne, wyrażając nadzieję, 
że „Nowa Gazeta Lokalna” w ca
łości je opublikuje - mówiła pra

Dzieci spowodowały pożar

Pustostan w ogniu
Okrągły jubileusz

Jak przeżyć sto lat
Grupka dzieci 

spowodowała, nie
groźny na szczę
ście, pożar pusto
stanu w centrum 
Koźla. Straż szybko 
usunęła zagroże
nie. Policja prowa
dzi w tej sprawie 
dochodzenie.

Strażacy poważnie po
traktowali wezwanie i 
wkrótce na miejsce przy
były dwie jednostki stra
ży pożarnej. Na szczęście 
pożar pustostanu przy ul. Żeromskiego 
był niegroźny

- W budynku paliły się szmaty i 
śmieci. Trudno powiedzieć, czy dzieci 
zaprószyły ogień, czy świadomie pod
paliły stertę śmieci - mówi starszy ka-

Nowa winda się psuje?

Niepełnosprawni 
jednak pojadą

Niedawno wybudowana win
da dla niepełnosprawnych przy 
starostwie powiatowym ma już 
za sobą pierwszą usterkę. Jak za
pewnia wicestarosta Marek Mat- 
czak - niegroźną i jednorazową.

W ubiegłym tygodniu na kilka godzin 
stanęła winda dla niepełnosprawnych 
przy starostwie powiatowym. Winda 
została wybudowana podczas niedaw
no .przeprowadzanego remontu budyn
ku starostwa. Kosztowała 600 tys. zł, co 
stanowi około połowy kosztów renowacji 
całego starostwa.

- Awaria dotknęła elektroniki; cza- 

wie dwa tygodnie przed oficjalnym 
przedstawieniem protokołu kontro
li Teresa Koczubik.

W ankiecie pracownicy ośrodka 
mieli między innymi ocenić umie
jętności dyrektorskie Teresy Ko
czubik. Oceny wahały się od 4,3 
do 4,5. Rzeczywiście 49 ankietowa
nych oceniło swoją przełożoną po
zytywnie. Jedna osoba wystawiła 
dyrektor MOPS dwójkę z plusem.

- Wszyscy badani jednoznacz
nie potwierdzają, że konflikty 
były generowane wyłącznie przez 
następujące osoby: Elżbietę Kło

Strażacy szybko i sprawnie ugasili ogień.

pitan Leszek Morkis, rzecznik prasowy 
Komendy Powiatowej Państwowej Stra
ży Pożarnej w Kędzierzynie-Koźlu.

Młodzi sprawcy są znani policji, która 
prowadzi dochodzenie w tej sprawie.

Tekst i foto: DAG

sem się tak dzieje z urządzeniami me
chanicznymi. Trzeba było wyregulo
wać sterowanie windą i już wszyst
ko jest w porządku - tłumaczy Marek 
Matczak

Winda ma 12-miesięczną gwaran
cję producenta. Dodatkowo znajduje się 
pod stałą opieką serwisanta. Wicestaro
sta zapewnia, że niepełnosprawni peten
ci mogą być spokojni - bez problemów 
uda im się dostać do budynku.

- W czasie awarii była jedna pani, 
która chciała skorzystać z windy. 
Zszedłem do niej na dół, poradziliśmy 
sobie - mówi wicestarosta Matczak.

DAG
————.■ reklama 

sińską, Urszulę Goliat i Lilę 
Dźwilewską - mówił na posiedze
niu komisji rewizyjnej radny Zbi
gniew Barszcz, który był kierowni
kiem zespołu kontrolnego.

Z tą opinią, podobnie jak z wyso
ką oceną dyrektor MOPS, nie zga
dzają się ani Elżbieta Kłosińska, 
była pracownica ośrodka, ani Ur
szula Goliat, główna księgowa prze
bywająca na zwolnieniu lekarskim. 
To skargi tych kobiet były powodem 
kontroli w MOPS.

- Dlaczego ankietowano tylko 
50 osób? Ta kontrola służyła tyl
ko pani dyrektor. Z tego, co mi 
wiadomo, wypowiadali się tam 
ludzie, którzy ze mną nie praco
wali lub pracowali bardzo krótko 
- mówi Urszula Goliat.

Z ostatniego posiedzenia komi

Absolutnie nie widać, że Maria Burzyńska ma za 
sobą dwie wojny światowe, dwie okupacje, PRL i 
trzy Rzeczpospolite (licząc z IV RP PiS-u).

w
W bloku przy ul. Pia

stowskiej mieszka stulet
nia jubilatka. Nieczęsto 
zdarza się dożyć w zdro
wiu tak sędziwych lat. Ma
ria Burzyńska, szczupła 
starsza pani, mimo swoje
go wieku mieszka sama.

- Nie mam recepty na dłu
gie życie. Widocznie tak 
chciał Bóg, że dał mi dożyć 
tych lat - powtarza nieodmien
nie Maria Burzyńska, pytana o 
receptę na długowieczność.

- Poza sporadycznymi wi
zytami u lekarza mamusia 
była w szpitalu tylko dwa 
razy - mówi Genowefa Piasec
ka, synowa.

Jubilatka nie jest rodowitą 
mieszkanką Kędzierzyna-Koź- 
ła. Urodziła się w Podkopco- 
wie niedaleko Wilna. Do na
szego miasta przyjechała z sy
nem po śmierci męża w 1958 r. Miesz
kała początkowo w Kędzierzynie przy 
ul. Grunwaldzkiej i pracowała w obec
nym Inparco. Po kilku latach przepro
wadziła się do Koźla. Po raz drugi wy
szła za mąż w latach siedemdziesią
tych. Oprócz syna, który już nie żyje od 
12 lat, ma dwoje wnucząt. Wnuk jest 
księdzem w Olkuszu. Wnuczka z kolei 
mieszka z mężem i trójką prawnucząt w 
Niemczech. 

~ ■ pogrze6y i kremacje

sji zawiedziona wyszła też Elżbieta 
Kłosińska, która usłyszała, że pra-‘ 
cownicy MOPS prosili, by nie po
kazywać obu paniom ankiet, ponie
waż rozpoznają pracowników po pi
śmie.

- Pani dyrektor miała tak wy
sokie noty, bo ankiety były wy
pełniane właśnie ręcznie. Pismo 
pracowników może znać kadro
wa, ale skąd ja? - mówi Elżbieta 
Kłosińska, która uważa, że komi
sja rewizyjna jest do niej negatyw
nie nastawiona.

Przypomnijmy, że zarówno Ur
szula Goliat, jak i Elżbieta Kłosiń
ska skierowały sprawy do sądu. .0 
dalszym przebiegu konfliktu mię
dzy obiema kobietami a dyrektor 
MOPS będziemy informować.

Dagmara ŚW1RSKA

Od siedmiu lat panią Marię odwie
dza opiekunka społeczna z Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej. Grażyna 
Sitarz robi zakupy i pomaga w domo
wych porządkach.

- Do dziś pani Maria jest bardzo 
sprawna i samodzielna jak na swoje 
lata, nawet gotuje sobie sama. Bar
dzo lubię do niej przychodzić, bo jest 
sympatyczna - mówi Grażyna Sitarz.

Tekst i foto: GK

W Kędzierzynie dyżuruje do piątku 29 
lutego apteka „Na Zdrowie" ul. Powstań
ców Śląskich 8, w piątkowe popołudnie 
zastąpi ją „Melisa" ul. Judyma, gdzie dy
żur potrwa do 7 marca.
W Koźlu dyżurują następujące apteki:

SKUP AKCJI ZAK KĘDZIERZYN, ul. Głowackiego 24, tel./fax: 077483 54 53
KOŹLE, ul. 24 Kwietnia 9, tel.: 077482 41 41, 0601 43 41 84
TEL. Domowy - 077 483 41 84, 482 14 32, 0601 73 41 84

26.02 (wtorek)
27.02 (środa)
28.02 (czwartek)
29.02 (piątek)
01.03 (sobota)
02.03 (niedziela)
03.03 (poniedziałek)
04.03 (wtorek)

„A&S Kocotowie"ul. Piastowska 22
„Melisa Bis” ul. Anny 12
„Aloes" ul. 24 Kwietnia 2
„Remedium"ul. Roosevelta 4
Jantar" ul. Piastowska 40
„Aronia" ul. Chrobrego 8
„A&S Kocotowie" ul. Piastowska 22
„Melisa Bis” ul. Anny 12

profesjonalna obsługa 
■■■*-  gotówka od ręki 
transakcja na podstawie umowy

Biuro Akces Koźle
ul. Pamięci Sybiraków 2/12a 
(siedziba w budynku PSS Społem)

Tel. 0 500 551 235
0 511 868 689

x Odeszli...
Maria Charaś, 1.83
Eryk Musioł, 1.79 
Zdzisław Baraniak, 1.86
Maria Godulla, 1.83
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Mniej promieniotwórczy

Nasi w międzynarodowym gronie

Kędzierzyńskie morsy nad morzem.

reklama

BEZPŁATNY 
POMIAR 
CIŚNIENIA

Dzięki nowemu tomografowi lekarze będą mogli 
zobaczyć trójwymiarowe serce pacjenta.

CENYHURTOWE*
*nie dotyczy leków refundowanych

r®11

W chwili zanurzania się morsów w mo
rzu temperatura Bałtyku wynosiła 4 st. Cel
sjusza, zaś powietrza 2 sL Celsjusza. Przed 
wejściem do wody morsy po raz pierwszy w 
historii mieleńskiego zlotu chóralnie odśpie
wały swój hymn. Na plażę przybyły w barw
nym korowodzie. Po wyjściu z morza czekał 
na nich 500-litrowy kocioł grzanego piwa. 
Dla publiczności przygotowano 2 tys. porcji 
wojskowej grochówki.

Międzynarodowy Zlot Morsów w Mielnie 
odbywa się bez przerwy od 2004 r. Pomysł 
organizacji imprezy wziął się od cotygodnio
wych zimowych kąpieli w Bałtyku 20-oso- 
bowej grupy morsów z Koszalina i Bobolic.

W mieleńskiej imprezie brali udział 
mieszkańcy czterech kontynentów: Europy 
Afiyki, Azji i Ameryki Północnej.

większe możliwości niż poprzedni jedno
rzędowy Czas wykonywania badania bę
dzie dużo krótszy: przedtem trwało ono 
kilka minut, teraz zajmie kilkanaście, a 
nawet kilka sekund.

- Możliwości tomografu pozwalają 
na przebadanie nawet 80 osób dzien
nie, jednak jest to niemożliwe, bo le
karze nie będą w stanie opisać tak du
żej liczby badań - mówi dr Artur Gro
chowski.

Także w poniedziałek do Koźla trafił 
pięcioletni rezonans magnetyczny, któ
ry dotychczas służył opolskiemu szpita
lowi. Jego moc zostanie zwiększona, tak 
by usprawnić pracę pracowni radiolo
gicznej.

Dzięki nowemu 16-rzędowemu tomo
grafowi firmy GE pacjenci nie będą już 
musieli jeździć na badania do Opola. SP 
ZOZ podpisał umowę ze Śląskim Cen
trum Diagnostyki Obrazowej Helimed 
na dzierżawę pomieszczenia pracow
ni tomografii, które zostało wyremonto
wane. Tomograf, któiy w nim stanął, jest 
dużo bezpieczniejszy od poprzedniego, 
coraz częściej psującego się.

- Aparat posiada specjalny sys
tem, który umożliwia obniżenie daw
ki promieniowania do 33 proc, u do
rosłego człowieka i do 60 u dzieci. 
Pacjent otrzymuje mniej szkodliwych 
promieni - mówi kierownik pracow
ni tomografii komputerowej i rezonansu 
magnetycznego w Kędzierzynie-Koźlu dr 
Artur Grochowski.

Kiedy SP ZOZ zbierał pieniądze na 
kupno tomografu, mówiło się o 64-rzę- 
dowym aparacie, któiy miałby służyć też

Tomograf już w Koźlu
Nowy tomograf trafił w końcu do kozielskiego szpitala. Od poniedziałku pracownia jest czynna 

dla pacjentów w godz. 9.00-20.00. Tego samego dnia szpital wzbogacił się o rezonans magnetycz
ny, lepszy od dotychczasowego.

Kędzierzyńskie morsy w Bałtyku
Około 900 morsów z całego świata dało nura do Bałtyku. We wspólnej morskiej kąpieli wieńczą

cej V Międzynarodowy Zlot Morsów Mielno 2008 brali udział mieszkańcy naszego miasta.

Dr Artur Grochowski wraz z technikiem Sylwią Gurnacz prezentują nowy 16 
rzędowy tomograf.

pacjentom kardiologicznym.
- 16-rzędowy tomograf, który tra

fił do szpitala, ma 
pełną opcję kardio
logiczną, w niczym 
nie ustępuje apa
ratowi, o którym 
początkowo była 
mowa - tłumaczy 
Adrianna Nurzyń- 
ska, rzecznik praso
wy SP ZOZ.

Zanim zostały do
pięte wszelkie for
malności, tomo
graf przeszedł sze
reg prób. 16-rzędo
wy aparat ma dużo

UK t W r OL
Kędzierzyn Koźle, ul. Wyspiańskiego 49
Tel. 77/485 3211

MJ164068683.575.1203667193

359/3

APTEKA

COLLOSEUM
Salon Fryzjersko-Kosmetyczny 
godz pn. - pt. 8.30-19.30 

sb. 8.00-14.00

PROMOCJA
W miesiącu lutym do każdej koloryzacji 

mascara L'OREAL gratis.* 

077/483 17 45, ul. Damrota 50

WIELE BANKÓW 
W JEDNYM MIEJSCU
• wysokie kwoty bez poręczycieli

i współmałżonka
• nowe banki także bez BIK-u
• promocja dla emerytów i rencistów
• dla firm bez zaświadczeń z ZUS i US
• możliwość złożenia wniosku

przez telefon

• KREDYTY KONSOLIDACYJNE

KĘDZIERZYN-KÓZIJE,
ul. HARCERSKA^ 
tel. 077/481 0834*
(budynek przychodni IS-MED, naprzeciw pawilonu„Światowid")

BARWIONE

* O I znaidziesz mił(ł obsługę i fachową poradę, / /

s/ / Niezwykle niskie ceny, upominki dla pacjentów/ / |£|

| (śte asOoeGoe wgjbj®

i Szeroki asortyment leków gotowych, leków / * I  B-R.’ • - * -i ..ś-.<1 l£
i homeopatycznych, refundowanepieluchomajtki, I || A*; ■EŻ3'. S

kosmetyki, preparaty A-Z MEDICA I l^gE IMBeSr W-. -
' oraz wykonujemy leki robione. \

U@£Ł£EłjLLPOCZUJ ŹE JESTEŚ\W
^ynne.OdPfJdoPTwgodz.S.OO-ZO.OO.SobotyodS.OO-IS.OO

IAS KRED
i GOTÓWKO'
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Z wizytą u przyszłych 
studentów

Powstanie 
filia

Inwestycyjne żale rad osiedlowych

Mieszkańcy chcą konkretów
politechniki?

W ubiegłym tygodniu dele
gacja 30 wykładowców z Poli
techniki Wrocławskiej odwie
dziła nasze miasto i lokalne 
zakłady pracy.

Podczas wizyty naukowcy odwie
dzili Petrochemię Blachownię, Zakła
dy Azotowe Kędzierzyn oraz Instytut 
Ciężkiej Syntezy Organicznej. Z tym 
ostatnim wiążą się plany uruchomie
nia studiów doktoranckich w oparciu 
o kadrę z Wrocławia. W ICSO miałby 
powstać ośrodek podyplomowych stu
diów doktoranckich, dzięki temu przy
szli naukowcy nie musieliby mieszkać 
i studiować we Wrocławiu, tylko kon
tynuowaliby edukację na miejscu.

Przy tej okazji powrócił temat utwo
rzenia wyższej szkoły na terenie Kę- 
dzierzyna-Koźla lub przynajmniej fi
lii Politechniki Wrocławskiej. Władze 
uczelni nie powiedziały „nie”.

KAN

Zakrzowska husaria 

przemaszeruje przez 
Racibórz 

Skrzydlata 
Lewada

W połowie czerwca szyku
je się w Raciborzu duża impre
za związana z 900-leciem mia
sta i 325. rocznicą przemarszu 
wojsk Sobieskiego. Podczas 
uroczystości zaprezentują się 
przedstawiciele powiatu kę- 
dzierzyńsko-kozielskiego.

15 czerwca odbędzie się planowany z 
wielką pompą przemarsz wojsk Sobie
skiego śpieszących na odsiecz wiedeń
czykom. Kawalkada barwnych postaci 
przemierzy ulicami Raciborza ponad 4 
km. Za przygotowanie przemarszu od
powiada LKJ Lewada Zakrzów.

- Ze względu na nasze końskie 
sprawy i kontakty z aktorami popro
szono nas o przygotowanie przemar
szu i kilku inscenizacji - mówi An
drzej Sałacki, prezes LKJ Lewada.

Królem Sobieskim będzie Marek 
Frąckowiak. Marysieńką - Ewa Wacho
wicz, a całość poprowadzi Roch Siemia
nowski. W skład pochodu wejdzie 21 
„skrzydlatych” husarzy, cztery zaprzęgi 
i ponad setka piechurów.

Kawalkadę poprowadzi Młodzieżowa 
Orkiestra Dęta Zespołu Szkół Żeglugi 
Śródlądowej z Kędzierzyna-Koźla.

- Nie szykujemy specjalnego pro
gramu odpowiadającego epoce. 
Prawdopodobnie będziemy grali po
pularne marsze - zapowiada Krzysztof 
Ligenza, dyrygent orkiestry

Grażyna KOSUBEK

W kozielskim domu kultury odbyło się wspólne spotkanie 
trzech osiedlowych rad z Koźla: Południa, Zachodu i Starego 
Miasta. Ich przedstawiciele usiłowali debatować nad przy
szłymi inwestycjami.

Oprócz mieszkańców' i przed
stawicieli rad osiedlowych w spo
tkaniu uczestniczyła wiceprezy
dent Brygida Kolenda-Łabuś oraz 
garstka radnych na czele z prze
wodniczącym rady Grzegorzem 
Chudomiętem. Według pierwot
nych założeń przewodniczący rad 
osiedlowych mieli zgłaszać swoje 
propozycje inwestycji już do przy
szłorocznego budżetu, a nie roz
liczać przedstawicieli rady miasta 
z wykonanych posunięć. Po zgło
szeniu całej listy żalów przystą
piono do zmasowanego ataku 
na włodarzy miasta.

Poruszane problemy, nurtu
jące rady osiedlowe, to przede 
wszystkim cały szereg drobnych - 
z punktu widzenia mieszkańców 
- prac. Oświetlenie traktu pie-

szego łączącego ulice Głubczycką 
i 24 Kwietnia, dziurawe chodniki 
w zasadzie na całym Starym Mie
ście, remont ul. Kadetów, ul. Ar- 
chimedesa i ul. Piastowskiej 61- 
63, ogrodzenie placu zabaw i par
king przy żłobku mieszczącym 
się przy ul. Filtrowej. Mieszkańcy 
ul. 24 Kwietnia protestowali tak
że w związku z niedokończonymi 
pracami przy ich ulicy. Z powodu 
dziur i niedokładnie położonego 
asfaltu po robotach kanalizacyj
nych do urzędu miasta powędro
wała petycja. Podpisało się pod 
nią ponad 60 mieszkańców.

Najwięcej zastrzeżeń do włoda
rzy miasta mieli przedstawiciele 
Rady Osiedla Stare Miasto.

- Dziewięćdziesiąt procent za
dań przez nas przedstawianych

nie znalazło uznania w oczach 
radnych i zastanawiamy się, czy 
powtarzanie ich już któryś rok 
z kolei jest sensowne - mówili 
przedstawiciele Rady Osiedla Sta
re Miasto.

Ich żądania tym się różniły 
od pozostałych, że były kosztow
ne. Domagali się zainstalowania 
monitoringu w mieście, budowy 
mieszkań socjalnych w Koźlu, re
montu podzamcza i domu kultu
ry, zagospodarowania obiektów 
po byłym PSS przy ul. Skarbowej.

Mimo że nie chciano wracać 
do zaszłości, pojawiły się preten
sje do obecnej rady miasta o wy
cofanie wymienionych inwestycji 
i remontów.

- Chcielibyśmy, by nasze pro
pozycje zostały zrealizowane 
z pieniędzy przyszłych budże
tów, a nie już teraz, bo to nie
realne. Pragniemy usłyszeć za- 
-pewnienie, że chcielibyście 
to zrobić - mówił Stanisław

Mróz, przewodniczący Rady Osie
dla Stare Miasto, zwracając się 
do radnych obecnych na zebra
niu.

- Postulaty rad osiedlowych 
składane do budżetu są mniej
szej i większej wagi, dlatego 
niektóre zostały przeniesione 
do dalszej realizacji lub wręcz 
wykreślone - tłumaczył zebra
nym Grzegorz Chudomięt, prze
wodniczący rady miasta. Dodał, 
iż radni chcieliby uczestniczyć 
w tworzeniu większych projektów, 
a nie tylko decydować o przyzna
waniu funduszy na realizację.

Dalsza dyskusja przypomina
ła obrady rady miasta, gdyż rad
ni tłumaczyli zebranym, dlacze
go kolejne pomysły urzędu miasta 
są przez nich odrzucane. Miesz
kańców natomiast nie intereso
wały spory między radą a prezy
dentem, tylko faktycznie wykona
na inwestycja.

Grażyna KOSUBEK

Niepełnosprawni muszą poczekać

Pływalnia z barierami
Kędzierzyński basen już kilkakrotnie przeżywał więk

sze lub mniejsze remonty i modernizacje. Jednak żadne 
z nich nie dostosowały obiektu do potrzeb osób niepeł
nosprawnych.

Z roku na rok rośnie w naszym 
mieście liczba osób starszych, z 
różnymi dysfunkcjami narządów 
ruchu. Do tego dochodzą poszko
dowani w różnego rodzaju wypad
kach. Śmiało mogliby korzystać z 
ćwiczeń usprawniających w wo
dzie, gdyby nie przeszkody archi
tektoniczne na basenie.

- Na razie korzystam tylko z 
zabiegów w gabinecie fizykote
rapii na II piętrze pływalni. Na 
basenie jest ślisko i boję się, że 
upadnę. Brak jest odpowied
nich poręczy i automatycznego 
krzesełka, spuszczającego cho
rego do niecki basenu - skarży 
się pani Krystyna ze Śródmieścia.

Rehabilitanci często zaleca
ją swoim pacjentom ćwiczenia w 
wodzie, gdyż nie wymagają one od 
chorych tak dużego wysiłku, jak 
zabiegi na sali gimnastycznej.

- Dostosowanie pływalni do 
potrzeb osób niepełnospraw
nych wymaga jej modernizacji 
jako całości. Wówczas dotych
czasowa grupa odbiorców ofe
rowanych tam usług powięk
szy się o pacjentów gabinetów 
fizykoterapii - mówi Dariusz 
Brój, dyrektor Miejskiego Ośrod
ka Sportu i Rekreacji.

Do najważniejszych prac re
montowych dyrektor zalicza mon
taż wewnętrznej windy, moderni
zację przejść między szatniami i

łaźniami, wprowadzenie poręczy 
oraz innych zabezpieczeń, a także 
zakup specjalistycznych krzesełek 
do spuszczania pacjenta do wnę
trza niecki basenu.

- Planujemy zlecenie opraco
wania dokumentacji projekto
wej, a później etapowe wyko
nanie prac modernizacyjnych. 
Jest to związane z brakiem od
powiedniej ilości środków, by 
przedsięwzięcie zrealizować w 
krótkim czasie - wyjaśnia Da
riusz Brój.

Barierę dla niepełnosprawnych 
stanowią brodziki przy wyjściu z 
szatni na basen. Należałoby zmie
nić ich brzegi, by ułatwić porusza
nie się wózkiem inwalidzkim. - To 
wymogi higieniczne sanepidu 
narzucają ich obecność na base
nach - stwierdza dyrektor Brój.

W poprzednich latach Broni
sław Zięcina, obecny szef kędzie- 
rzyńskiej pływalni, proponował 
budowę podjazdu dla niepełno
sprawnych. - To miał być tylko 
początek dalszych modernizacji 
obiektu, gdyż inwalida zatrzy
małby się na poziomie parteru - 
zauważa kierownik Zięcina.

Dostosowanie pływalni do po
trzeb osób niepełnosprawnych, 
według opinii jej dyrektora, wy
maga wyłączenia obiektu z użyt
kowania przynajmniej na rok.

Anna PENKALA

-““~"  -—■■ — reklama

SCHODY PARKIETY DESKI
KRAJOWE - EGZOTYCZNE 

KLEJE, LAKIERY 
Sprzedaż - montaż.

Wysoka jakość gwarantowana. 
Tel. 0691-953-348

...
KANCELARIA |LLEÓTA

<
Miałeś wypadek? Stała Ci się krzywda? 

Należy Ci się odszkodowanie?
Kancelaria Lesta pomoże w odzyskaniu 

należnego odszkodowania, zadośćuczynienia i renty

Rozpatrzymy każdy przypadek 
już wypłaconego lub niewypłaconego 
odszkodowania - jeżeli nie minęły 
3 lata, a nawet do 10 lat wstecz

ZAJMUJEMY SIĘ:
- odszkodowaniami osobowymi
- odszkodowaniami komunikacyjnymi
- odszkodowaniami rzeczowymi

DOCHODZIMY 
ODSZKODOWANIA 

NAWET, GDY SPRAWCA 
JEST NIEZNANY

Os°B/ŚCIE
w

40-172 Katowice
ul. Grabowa 2
tel./fax+48(0) 32 726 49 76

45-061 Opole
ul. Katowicka 67/2
tel./fax+48 (0) 77 482 39 07

97-400 Bełchatów
ul.Wojska Polskiego 5L 
tel. kom. +48 (0) 693 468 705
tel. +48 (0) 44 632 35 52

47-200 Kędzierzyn-Koźle
ul. Czerwińskiego I 
tel./fax+48 (0) 77 482 39 07 
tel. kom. 0 506 163 042

www.kancelarialesta.pl 
info@kancelarialesta.pl

tel. 483 21 65 
tel. 482 92 59

47-220 Kędzierzyn-Koźle, ul. Judyma
47-220 Koźle, ul. Racławicka 6

INFORMACJA CAŁODOBOWA I PRZYJMOWANIE ZLECEŃ 

tel. 077/482 92 59, kom. 0607 561 183

usługi pogrzebowe - kremacje 
przewozy autokarawanem w kraju i za granicą 

usługi cmentarne i kamieniarskie 
(grobowce, pomniki i nagrobki)

■ ....... ........   reklama

http://www.kancelarialesta.pl
mailto:info@kancelarialesta.pl


Partnerstwa Kędzierzyna-Koźla

Zagraniczne przyjaźnie
W ciągu ostatnich kilkunastu lat Kędzierzyn-Koźle zawarł 

umowy partnerskie z kilkoma miastami w Europie. Nie wszyst
kie wytrzymały próbę czasu, niektóre dopiero się rozwijają. 
Przykładem coraz bardziej rozszerzających się kontaktów jest 
partnerstwo z samorządami z Francji.

Od niespełna dwóch lat Kędzierzyn- 
Koźle związany jest umową o współ
pracy z francuskimi miastami Grand 
Charmont i Hericourt. Powolutku przy
nosi ona wymierne korzyści. Na terenie 
Blachowni działa francuska firma me
talurgiczna, „Inparco” re
alizuje zamówienia znad 
Sekwany na kolejne mo
dele świec, młodzież przy
gotowuje się na przyjęcie 
latem kolegów z Francji.

Szukali analogii i 
różnic
W styczniu tego roku 

w Hericourt gościła pol
ska delegacja. Pojechał 
tam prezydent miasta 
Wiesław Fąfara wraz z 
przedstawicielami miej
skich instytucji kultural
nych, oświatowych i spor
towych.

- Samorządowcy na
wiązali współpracę z 
przedstawicielami wie
lu francuskich instytucji, takich jak 
centrum socjalno-kulturalne, szko
ły, biblioteka, pierwszoligowy klub 
piłkarski w Sochaux oraz stowarzy
szenia sportowe - informuje Andrzej 
Kopacki, asystent prezydenta oraz 
uczestnik wyprawy.

Tłumaczem i koordynatorem wizyty 
polskiej delegacji był Marian Martisz-

Nagrodzeni za przyjaźń

W czerwcu 2007 roku na sesji Zgro
madzenia Parlamentarnego Rady Eu
ropy Kędzierzyn-Koźle uzyskał Dy
plom Europejski. Jest to prestiżowe 
wyróżnienie dla ośrodków zaangażo
wanych we współpracę z zagranicz
nymi miastami partnerskimi.

Listy do „Lokalnej"

Moje trzy grosze 
w sprawie budżetu 
miasta

Jako mieszkaniec Kędzierzy
na-Koźla, a równocześnie płat
nik podatków do kasy miejskiej, 
ośmielam się zabrać głos na po
wyższy temat. Przede wszystkim 
wyrażam zdziwienie, co szanow
ni radni uczynili z tego budżetu. 
Uchwalony budżet pozbawił mia
sto:

- wybudowania nowych miesz
kań dla najuboższych miesz
kańców,

- szkołę w Sławięcicach - sali 
gimnastycznej,

- Koźla - właściwego remontu 
podzamcza.

Wojna z prezydentem Wiesła
wem Fąfarą, wg mnie, nie przy
nosi chwały ani radnym prawi
cy, ani tym bardziej miastu. Sza
nowni radni wytworzyli opinię 
o najbiedniejszych mieszkań
cach, że im się mieszkania nie 
należą, a jak już - to w kontene
rach. Rozumiem, że tak należy 
potraktować tych, którzy dewa
stują mieszkania. Natomiast ubo
gim w dalszym ciągu trzeba bu
dować mieszkania.

Uważam również remont pod

ko, prezes oddziału Towarzystwa Przy
jaźni Polsko-Francuskiej w Kędzie- 
rzynie-Koźlu. - Istotne różnice mię
dzy narodami tkwią w zwyczajach i 
konwenansach, o czym Polacy cza
sami zapominają - podkreśla prezes

Polska delegacja z dyrektorem i pracownikami francuskiego centrum kultury w Hericourt podczas 

styczniowej wizyty.

Martiszko.
Obecnie oddział TPPF wspiera mia

sto w rozwijaniu współpracy polsko- 
francuskiej. - Stroną umowy part
nerskiej jest jednak urząd miasta, 
a nie towarzystwo - wyjaśnia Teresa 
Głuszek z wydziału strategii, rozwoju 
gospodarczego i promocji miasta w ko
zielskim magistracie.

W dziedzinie sportu są punkty zbież
ne z polską rzeczywistością, ale prze
ważają istotne różnice. - Kędzierzyn- 
Koźle może poszczycić się lepszym 
niż francuskie wyposażeniem, zaple
czem, wyglądem zewnętrznym nie
których hal sportowych oraz pozio
mem świadczonych tam usług - uwa
ża Dariusz Brój, dyrektor MOSiR-u.

zamcza za koniecżną inwestycję, 
jako przyszłą atrakcję turystycz
ną miasta, bardziej potrzebną 
aniżeli ścieżka rowerowa do Azo
tów.

Szanowny Pośle Robercie Wę
grzynie i Radni Miejscy, czy na
prawdę nie ma nic pilniejszego 
dla Kędzierzyna-Koźla od depta
ka na ulicy Głowackiego?

Czy pan przewodniczący Grze
gorz Chudomięt i przewodniczą
cy komisji zdrowia dr Rafał Olej
nik poczynili jakiekolwiek stara
nia, aby mieszkańcy nie byli „tru
ci” benzenem i nie tylko? Czy Pa
nowie z posłem na czele orien
tują się, że obiecany w ubiegłym 
roku przez byłego wojewodę Bog
dana Tomaszka i marszałka wo
jewództwa opolskiego Józefa Se- 
bestę plan ochrony powietrza dla 
Kędzierzyna-Koźla do dnia dzi
siejszego nie został opracowany?

Kończąc, apeluję o zaniecha
nie „wojen”, a tylko i wyłącznie 
o współpracę w rozwiązywaniu 
istotnych problemów mieszkań
ców Kędzierzyna-Koźla.

Stanisław Skrzyński

Partnerzy ze wschodu
i południa
We wrześniu ub.r. Kędzierzyn-Koź- 

le podpisał umowy partnerskie z ukraiń
ską Smiłą i czeskim Prerovem. I to z nimi 
właśnie współpraca rozwija się najbar
dziej intensywnie. Realizujemy wspólne 
projekty kulturalne i turystyczne, współ
finansowane ze środków Europejskiego 
Funduszu Rozwoju Regionalnego w ra
mach Programu INTERREG Przykładem 
jest działalność w stowarzyszeniu Pra

dziad oraz udział Czechów w obchodach 
200. rocznicy oblężenia twierdzy koziel
skiej. - Bliskość terytorialna Prerova i 
Kędzierzyna-Koźla wpływa na lepsze 
porozumienie i podejmowanie wspól
nych działań - zauważa Teresa Głuszek.

Choć Ukraina nie należy jeszcze do Unii 
Europejskiej, nie ma to większego wpły
wu na współpracę z naszym miastem. - 
W ubiegłym roku grupa uczniów ze 
Smiły gościła z występami w Publicz
nym Gimnazjum nr 1 w Koźlu. Zakła
dy Azotowe Kędzierzyn utrzymują na
tomiast kontakty gospodarcze z zakła
dami chemicznymi w ukraińskim Ka
łuszu, innym mieście partnerskim Kę
dzierzyna-Koźla - mówi Andrzej Kopac
ki, asystent prezydenta.

TVP Opole zwiększyło zasięg

Telewizja coraz bardziej 
regionalna

Wraz z końcem stycznia oddział Telewizji Polskiej w Opolu 
zwiększył swój zasięg i teraz odbiera jego programy niemal 700 
tysięcy mieszkańców naszego województwa.

Obecnie program TVP Opole, którego 
początki sięgają lat 90., emitowany jest z 
nadajnika w Chrzelicach koło Opola. Ma 
on dziesięciokrotnie zwiększoną moc, 
dzięki czemu nastąpiła poprawa jakości 
obrazu w regionie, ale pogorszenie od
bioru w samym Opolu.

To, co najbardziej interesuje widzów 
naszego powiatu, to wciąż zwiększająca 
się liczba informacji regionalnych. Coraz 
ciekawsza staje się oferta programowa 
ściśle dotycząca problemów mieszkań
ców Opolszczyzny, docierająca obecnie 
do szerszego grona odbiorców TVP Opo-

Najlepiej odbierać samemu

Aby odbierać TVP Opole, należy prze
stroić odbiorniki na częstotliwość 
207,25 MHz. Antena powinna być 
skierowana na Chrzelice (około 25 
km na południowy zachód od Opola, 
w kierunku Prudnika), przystosowana 
do odbioru sygnałów w paśmie III TV 
(kanały 6 do 12, przedmiotowy kanał 
10 odpowiada częstotliwości 207,25 
MHz). Szerokopasmowa antena usta
wiona dla polaryzacji pionowej ozna
cza, że klasyczną antenę typu Yaga na
leży ustawić w płaszczyźnie pionowej.

- Podobne działania podejmujemy 
w stosunku do zakładów chemicznych 
w Jonavie na Litwie, lecz współpraca 
kulturalno-oświatowa z tym miastem 
wymaga ożywienia - uważa Andrzej Ko
packi. Oddział żołnierzy z Litwy uczestni
czył w obchodach oblężenia twierdzy ko
zielskiej we wrześniu 2007 roku.

Tuż za miedzą
Intensywnie rozwijają się kontakty z 

Raciborzem w województwie śląskim. 
Współorganizacja spły
wu oryginalnych pływadeł 
Odrą, pojedynki szachowe 
samorządowców i zabiega
nie o powstanie zbiornika 
,;Racibórz” na terenie obec
nych miejscowości Niebo- 
czowy i Ligota Tworkow
ska to niektóre przykłady 
wspólnych przedsięwzięć.

- Współpraca mię
dzy miastami partner-

e skimi trwa czasami wie- □
le lat, zanim przynie
sie wymierne korzyści. 
Dużą rolę odgrywa tu bli
skość położenia i akcep
tacja wspólnych projek
tów przez radę miasta - 
zauważa Teresa Głuszek.

Plany na przyszłość
Pokłosiem międzynarodowej współ

pracy Kędzierzyna-Koźla są m.in. plany 
zorganizowania wielu wspólnych przed
sięwzięć

- W lipcu przyjedzie do Polski 15- 
osobowa grupa licealistów z Herico
urt - informuje Andrzej Kopacki. W X 
Międzynarodowych Spotkaniach Ze
społów Ludowych, reaktywowanych w 
Kędzierzynie-Koźlu, wezmą też udział 
francuscy artyści. - Najprawdopo
dobniej na wrześniowym oblężeniu 
twierdzy Koźle pojawią się też od
działy wojskowe z miasta Belfort i 
czeskiego Prerova - dodaje asystent 
prezydenta.

Anna PENKALA

le najlepiej odbierać na własną rękę.
- Na razie nie przewidujemy zwięk

szenia swojej oferty o TVP Opole. 
Być może w przyszłości - dowiedzie
liśmy się w Komsacie; w UPC udzielo
no podobnej odpowiedzi. - Program 
TVP Opole jest nadawany na innych 
częstotliwościach niż pozostałe pro
gramy, więc technicznie się to nie
co skomplikowało. Do jego odbioru 
trzeba mieć specjalistyczną antenę - 
mówi Adam Kubicki z Komsatu.

„Studio pod bukiem”, emitowane w 
TVP Katowice, zapoczątkowało samo
dzielne audycje. W 2000 r. po raz pierw
szy nadano z Opola „Opolski serwis in
formacyjny” na rozłącznym paśmie TVP 
2. W 2002 r. powstał Ośrodek Regional
ny TVP, a trzy lata później ruszył oddział 
terenowy, dzięki czemu TVP Opole uzy
skało niezależność

Obecnie w ofercie TVP Opole są pro
gramy informacyjne, jak „Kurier opol
ski”, „Sport opolski”, publicystyczne, 
jak „Dialog”, .Wszystko jasne”, „Nasza 
wieś”, kulturalne, jak „Bliżej kultury”, 
„Lapidarium opolskie”, oraz magazyny - 
np. „Reporter”.

GK

Wygodniej 
oddamy 
krew

Remont czeka kędzierzyński 
punkt Regionalnego Centrum 
Krwiodawstwa i Krwiolecznic
twa w Opolu. Powierzchnia lokalu 
przy ul. Koszykowej ma się zwięk
szyć dwukrotnie, przybędzie też 
stanowisk dla krwiodawców.

Do niedawna punkt poboru krwi sąsia
dował z barem „Tamara”, teraz zajmie jego 
powierzchnię.

- Liczymy, że przybędą dwa nowe fo
tele do poboru krwi. Być może uda nam 
się nawet wydłużyć czas pracy tego 
punktu - informuje Bogusław Rapacz, za
stępca dyrektora opolskiego RCKiK

W powiększonej placówce znajdzie się 
też miejsce na punkt badania krwi z praw
dziwego zdarzenia. Teraz krwiodawców 
bada się praktycznie „w przejściu”.

W dotychczasowych pomieszczeniach 
punktu jest ciasno. Zdarza się, że dla 
krwiodawców brakuje miejsca lub długo 
czekają na swoją kolej z powodu ograni
czonej liczby foteli i aparatury

DAG

Trzech 
samorządów 
starczy?
. Ponad dekadę przy ul. Piastow

skiej w Koźlu niszczeje budynek, w 
którym do 1997 r. mieściła się ko
zielska filia Wojewódzkiej Bibliote
ki Pedagogicznej w Opolu. Niewie
le dało spotkanie samorządowców 
trzech szczebli w tej sprawie. Wszy
scy wykazali wolę wyremontowa
nia obiektu, gorzej było z deklara
cjami co do jego sfinansowania.

W zabytkowym budynku przy ul. Piastow
skiej mieścił się przed 1997 r. cały księgo
zbiór (55 tys. książek i 4 tys. czasopism) ko
zielskiej biblioteki pedagogicznej. Po powodzi 
książnicę przeniesiono do pobliskiego inter
natu „Żeglugi”. Stary budynek jeszcze przed 
nadejściem kataklizmu w 1997 r. wymagał 
kapitalnego remontu. Powódź dopełniła tyl
ko dzieła zniszczenia, aczkolwiek oszczędziła 
dostatecznie wysoko przechowywane zbiory

Termin przeprowadzenia prac systema
tycznie się odwlekał. Jeszcze pod koniec 
2004 r. przedstawiciele Urzędu Marszałkow
skiego w Opolu (właściciela budynku) obie
cywali. że remont kozielskiej filii mszy peł
ną parą w 2005 r. Wprawdzie pieniądze na 
WBP się znalazły, ale prawie w całości po
szły na remont biblioteki w Opolu. W przy
padku kozielskiej filii ograniczono się jedynie 
do przygotowania dokumentacji technicznej 
oraz remontu dachu. Koszty planowanej mo
dernizacji szacuje się obecnie na 2,6 min zł.

Internat „Żeglugi” jest bardzo prowizo
rycznym miejscem do przechowywania ksią
żek. W razie ewentualnej powodzi cały księ
gozbiór ulegnie zniszczeniu, ponieważ budy
nek ten jest bardzo nisko położony.

Po spotkaniu samorządowców w Kędzie
rzynie-Koźlu pojawił się niewielki promyk 
nadziei.

- Trzy samorządy: wojewódzki, powia
towy i miejski, złożą jeden wniosek o po
zyskanie środków zewnętrznych na to za
danie, starając się wspólnymi siłami zreali
zować inwestycję. Już za miesiąc w Opolu 
odbędzie się kolejna tura rozmów, podczas 
której omówione zostaną szczegóły doty
czące zagospodarowania budynku, gdzie 
oprócz biblioteki mogłyby się mieścić np. 
sale dydaktyczne, muzeum czy galeria - in
formuje Andrzej Kopacki, asystent prezydenta.

KI



REKLAMA Nr8(450) GaJeta
26 lutego 2008 ka 1 na

EJpke
Zużycie paliwa i emisja CO2: Ford Focus 1.6 Duratorę TDCi (90 KM) - 4.5 1/100 km, 118 g/km (wg dyrektywy 80/1268/EEC, cykl mieszany). 
Na zdjęciu samochód z wyposażaniem opcjonalnym. Szczegóły w naszych salonach.

GLIWICE

ul. Dąbrowskiego 26, 
Crcir tel. 032 330 17 30,

fax 032 330 17 57
www. city car. com.pl

Fbłudniowy Koncern Energetyczny SA

S-B<TFmN A BLACHCm A 

w Kędzierzynie-Kożlu

POŁUDNIOWY KONCERN ENERGETYCZNY S.A.
W KATOWICACH UL. LWOWSKA 23 

ELEKTROWNIA BLACHOWNIA w Kędzierzynie-Koźlu 
ul. Energetyków 11

ogłasza

ZAMIAR SPRZEDAŻY

przysługującego Południowemu Koncernowi Energetycznemu S.A. prawa wie
czystego użytkowania nieruchomości gruntowej położonej w Kędzierzynie-Koź
lu przy ul. Broniewskiego 15 oznaczonej numerem ewidencyjnym 588/56 o po
wierzchni 0,1574 ha, dla której Sąd Rejonowy w Kędzierzynie-Koźlu Wydział 
Ksiąg Wieczystych prowadzi Księgę Wieczystą nr 53 222, wraz z prawem własno
ści budynku hotelowego typu „Berlin", o powierzchni użytkowej 894,0 m2, posa
dowionego na w/w działce -

za cenę /netto/ nie niższą niż 113 418,00 zł (słownie złotych: sto trzynaście 
tysięcy czterysta osiemnaście) plus podatek VAT zgodnie z obowiązujący
mi przepisami.

Dodatkowe informacje oraz możliwość umówienia się na oględziny lokalu 
można uzyskać pod nr. telefonu: 77-4839275.
Zainteresowani nabyciem w/w nieruchomości proszeni są o wystąpienie w ter
minie do dnia 14 marca 2008 r., z pismem wyrażającym wolę zakupu za określo
ną cenę na adres:

Południowy Koncern Energetyczny S.A. Elektrownia Blachownia
ul. Energetyków 11
47-225 Kędzierzyn-Koźle z dopiskiem: „Hotel Berlin"

Niniejsze ogłoszenie nie jest ogłoszeniem o przetargu ani ofertą.

NOWA INWESTYCJA W KĘDZIERZYNIE-KOŹLU

PROMOCJA*  cena 3500 PLN brutto za m2
- komfortowe mieszkania w cichej dzielnicy

blisko Centrum Kędzierzyna-Koźla ul. Piotra Skargi
- atrakcyjne metraże od 35-75 m2
- 34 mieszkania z balkonami
-winda
- teren ogrodzony z miejscami do parkowania

- bardzo dobra infrastruktura osiedla (szkoła, przedszkole, urzędy, sklepy)
- cena 3900 PLN brutto za m2
- promocyjny kredyt hipoteczny BOŚ BANK SA (najtańszy na rynku)

- termin realizacji IV kwartał 2008 r. *promocja  do 31 maja 2008

Partner Finansowy

B®$
BANK

ul. Wojska Polskiego 6
47-220 Kędzierzyn-Koźle

Biuro Sprzedaży

©Domy.com
47-220 Kędzierzyn-Koźle

al. Jana Pawła II7 (Bank BPH pok. 21) 
tel.: 077/483-16-66,050815 17 84

Inwestor

DWÓJKA s.c.
45-715 Opole
ul. Krapkowicka 4

%25c2%25a9Domy.com
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BIERAWA: Nie będzie gimnazjum w Dziergowicach

Jeden głos przeważył
- Nie będzie dodatkowego oddziału gimnazjum przy Szkole Pod

stawowej w Dziergowicach - zadecydowali radni na nadzwyczajnej 
sesji Rady Gminy Bierawa. Za utworzeniem gimnazjum było sześciu 
rajców, siedmiu głosowało przeciw, a jeden wstrzymał się od głosu.

Cała sprawa wzięła swój początek 
od wniosku rady rodziców działającej 
ptzy szkole w Dziergowicach, który po
parli miejscowi radni, rada sołecka i dy
rektor placówki Danuta Wróbel. Sesję po
przedziły obrady komisji ds. oświaty, kul
tury, zdrowia, wychowania fizycznego 
i sportu, na której gościli przedstawicie
le mieszkańców Dziergowic i kilku rad
nych. Po niemal godzinnej debacie i wy
słuchaniu argumentów komisja jedno
głośnie odrzuciła wniosek 
o utworzenie oddziału gimna
zjum przy SP Dziergowice.

Będzie taniej
i bezpieczniej?
Nadzwyczajna sesja Rady 

Gminy Bierawa odbyła się 
w sali bierawskiego domu 
kultury w obecności ponad 
pięćdziesięciu mieszkańców 
Dziergowic. Czternastu rad
nych rozpatrywało tylko je
den punkt obrad: zasadność 
utworzenia oddziału gimna
zjum przy SP Dziergowice.

Rada Gminy Bierawa obra
dowała na wniosek radnych: 
Urszuli Olejnik, Weroniki Hra- 
bowskiej, Krystyny Foltys i Ry
szarda Skupina. Uzasadniając 
swój wniosek, radni napisa
li, iż utworzenie zespołu szkolno-gimna- 
zjalnego nie wygeneruje dodatkowych 
kosztów związanych z utrzymaniem pla
cówki, która posiada 10 ogrzewanych sal 
lekcyjnych, bibliotekę, stołówkę i świetli
cę. Nauczyciele mają wymagane kwali
fikacje, a ich wynagrodzenie niczym nie 
będzie się różniło od pensji nauczycieli 
pracujących w pozostałych placówkach. 
Uczniowie nie będą musieli dojeżdżać, 
a gmina zaoszczędzi na dowozach. Na ko
niec wnioskodawcy wysunęli argument, 
że zagrożone jest bezpieczeństwo dzieci, 
a udokumentowane niepożądane zacho
wania wynikają z braku kontroli społecz
nej w obcym dla dzieci środowisku.

Wójt: kosztów przybędzie!
Wójt Ryszard Gołębowski dowodził 

z kolei, iż utworzenie oddziału w Dzier
gowicach nie przyniesie gminie oszczęd
ności, a wręcz przeciwnie.

- Utrzymanie tylko jednego oddzia
łu gimnazjalnego w 2007 r. kosztowa
ło gminę około 130 tys. zł, z czego 90

BIERAWA: Książka na 700-lecie wsi

Powróci do bierawskich korzeni
Gmina zamierza hucznie uczcić 700-lecie Bierawy. Jubileuszo

we obchody zostały zaplanowane na początek września. Być 
może przybędzie jeszcze jedna atrakcja z tej okazji - książka 
Herberta Probe traktująca o historii wsi.

Autor wydanej w ostatnim tygo
dniu książki pt. „Historyczny spa
cer po mieście Koźlu” ma już ze
brane materiały na nową, ósmą już 
swoją publikację, tym razem o histo
rii Bierawy.

- Zamierzam w niej zamieścić 
stare zdjęcia i widokówki. Książka 
będzie podzielona na działy opo
wiadające o wszystkich organiza
cjach, zabytkach i życiu miesz
kańców - mówi Herbert Probe.

Autor chce w niej przedstawić wo
jenne losy młodych ludzi siłą wcie
lanych do armii hitlerowskiej oraz 
jeńców wojennych pochodzących z 
terenów podbitych przez Rzeszę, a 

proc, to płace nauczycieli i personelu. 
Utworzenie kolejnego oddziału spo
woduje, że klasy w pozostałych gim
nazjach będą mniej liczebne, a tym sa
mym niższa będzie subwencja oświa
towa - tłumaczył na sesji wójt, przytacza
jąc kolejne dane.

Na dowóz uczniów gmina płaci ryczał
tem ok. 300 tys. zł rocznie i nie można - 
bez finansowych konsekwencji - zerwać 
umowy podpisanej do 2010 r. Z dowo

Sześciu radnych było za utworzeniem gimnazjum w Dziergowicach.

zu korzysta 387 uczniów (29 z Dziergo
wic dojeżdża do gimnazjum w Bierawie) 
na 641 wszystkich uczniów z gminy Bie
rawa. 27 tys. zł rocznie kosztuje opłacenie 
opieki w autobusach. Oprócz powyższych 
wydatków utrzymanie szkół w 2007 r. 
kosztowało łącznie z subwencjami ponad 
4,3 min zł, z czego 181 tys. zł to koszty 
własne gminy - nie licząc inwestycji i re
montów Statystycznie od 2001 do 2007 
na każdy rok przypada ok. 60 urodzin 
dzieci na terenie całej gminy

- Wyobraźmy sobie, co by się sta
ło, gdyby rada podjęła proponowaną 
uchwałę. Otóż mogą powstać trzy do
datkowe zespoły szkolno-gimnazjal- 
ne w trzech pozostałych placówkach. 
Czy w późniejszym czasie znajdą się 
odważni, by wskazać, który z nich zli
kwidować z braku środków? - pytał 
wójt Gołębowski.

Dziergowice wywołały lawinę
Argumentacja wójta nie była bezza

sadna, ponieważ zostały wystosowane 

przymusowo pracujących przy roz
budowie obecnych Zakładów Azoto
wych Kędzierzyn.

Nieco dawniejsza historia też 
znajdzie swoje miejsce w publika
cji. Na pewno będzie omówiony wą
tek kościelnego tunelu prowadzące
go do starego zamku, znajdującego 
się za obecnym przedszkolem w Bie
rawie. Niewykluczone, iż autor po
święci nieco miejsca słynnej posta
ci bierawskiego utopka, mieszkają-

Herbert Probe zapowiada, że 
publikację o Bierawie zamierza 

wydać w równie solidnej oprawie, jak 
„Historyczny spacer po mieście Koźlu". 

trzy pisma sprzeciwiające się ewentual
nym zmianom, podpisane przez sołty
sów, rady sołeckie i dyrektorów trzech 
placówek oświatowych w Bierawie, Sta
rym Koźlu i Solami. W jednym, pocho
dzącym z Bierawy, podpisani domagali 
się utworzenia podstawówki przy gim
nazjum w Bierawie, jeżeli powstanie od
dział w Dziergowicach.

- Skoro rodzice z Dziergowic wie
dzą, że mamy warunki do utworzenia 
gimnazjum, to nie rozumieją, dlacze
go dzieci muszą moknąć, marznąć 
i dojeżdżać do Bierawy. Dzieci z Bie
rawy niech też zostaną na miejscu. 
Przecież skoro nie przybędzie dzie

ci, to nie przybędzie też kosztów - 
argumentowała radna Urszula Olejnik 
z Dziergowic.

- Zamiast tworzyć kolejne zespoły 
szkół, lepiej przeznaczyć te pieniądze 
na poprawę sytuacji obecnie istnie
jących placówek - przekonywał radny 
Mariusz Matuszek z Lubieszowa.

- To, że coś funkcjonuje dziesięć 
lat, nie oznacza, że musi tak trwać. 
Chcemy stworzyć tylko jeden oddział 
dla dwudziestu dzieci, a nie jednej 
czy dwóch osób - ripostowała dyrektor 
Danuta Wróbel.

- Obecny system został narzuco
ny przez państwo. Nie został wypra
cowany i jest złem koniecznym. Te
raz jest szansa, żeby wrócił do nor
malności, a wszyscy mówią, że się nie 
da - perorowała radna Kiystyna Foltys 
z Solami.

- Głównym argumentem w dzisiej
szej dyskusji jest twierdzenie, żęto dla 
dobra dzieci. Być może przychyliłbym 
się do pomysłu, gdyby batalia toczyła 

się o najmłodsze dzieci, dopiero za
czynające szkołę, a nie już starsze, 
trzynastoletnie. Przecież to naturalny 
etap rozwoju, że dziecko uczy się co
raz dalej od domu - mówił radny Jo
achim Morcinek z Goszyc.

Permanentna ochrona
Swoje pięć minut mieli też przedsta

wiciele mieszkańców.
- Jestem wieloletnią instruktor

ką ZHP, pracuję ż młodzieżą, więc 
wiem, że najbardziej podatne na nie
korzystny wpływ środowiska są dzie
ci między trzynastym a szesnastym 
rokiem życia. A w małym środowi

sku, gdzie się nawzajem 
zna, jest większa kontro
la nad młodym człowie
kiem - twierdziła Urszula 
Zydek, mieszkanka Dzier
gowic.

W dyskusji, jaka się roz
pętała, zabrali również głos 
rodzice przeciwni utworze
niu gimnazjum w Dziergo
wicach.

- Moje dziecko miesz
ka w Brzeźcach, gdzie 
szkołę zlikwidowano już 
dawno, a uczyniono tak 
dlatego, że przemawiały 
za tym warunki ekono
miczne. Każdy z nas sta
ra się gospodarować do
mowym budżetem roz
sądnie, dlaczego w ta
kim razie chcą państwo 

rozporządzać gminnym budżetem, 
ciągnąc go tylko dla siebie? - pytała 
adwersarzy Elżbieta Szymańska, miesz
kanka Brzeziec, dodając, iż nie przema
wia do niej argument stworzenia nad 
dziećmi z Dziergowic parasola ochron
nego przez rodziców.

- Przecież nie możemy chronić 
dzieci permanentnie i na okrągło 
powiedziała mieszkanka Brzeziec.

Dyskusja trwała ponad półtorej godzi
ny Na początku wydawało się, że więk
szość radnych przychyli się do wnio
sku utworzenia dodatkowego oddzia
łu gimnazjum w Dziergowicach. Głoso
wanie było niewiadomą, ponieważ radni 
„na co dzień” będący w koalicji rządzą
cej gminą kierowali się interesem i po
stulatami zgłaszanymi przez mieszkań
ców swoich wsi. W ostatecznym rozra
chunku wygrała jednak o włos (i głos) 
koncepcja wójta. Tak więc siatka szkół 
gminy Bierawa pozostanie - przynajm
niej przez rok - bez zmian.

Tekst i foto: Grażyna KOSUBEK

cego przy drewnianym Ka
czym Mostku.

Herbert Probe jest byłym 
mieszkańcem Bierawy. Jego 
rodzinny dom znajduje się 
na rogu ulic Ogrodowej i J. 
Jacka. Razem z rodziną wy
jechał z Polski do Niemiec 
w wieku pięciu lat. Z sen
tymentem wraca jednak do 
korzeni - opublikował już 
siedem książek poświę
conych historii oraz zwy
czajom mieszkańców zie
mi kozielskiej. Autor zapo
wiada, że pod koniec roku 
ukaże się drugi tom „Histo
rycznego spaceru po mie
ście Koźlu”; planuje wyda
nie publikacji o historii ca
łej gminy Bierawa.

Tekst i foto: GK

gminne
CISEK

Młodzi radzą

Pierwsze posiedzenie niedawno wy
branej Młodzieżowej Rady Gminy Ci
sek odbędzie się Tl lutego w sali nr 14 
Publicznego Gimnazjum w Cisku; po
czątek o godz. 14.30. W porządku ob
rad jest złożenie ślubowania przez dzie
więciu młodych radnych i wybór władz 
MRG

***

JABOROWICE

Nowy sołtys

Teresa Siwczyk nie jest już sołty
sem Jaborowic. Swój urząd sprawowa
ła niewiele ponad rok. Zrezygnowała ze 
względu na stan zdrowia. W jej miejsce 
mieszkańcy wybrali Agnieszkę Mikołaj- 
czyk-Mierkiewicz.

***
REŃSKA WIEŚ, DLUGOMIŁOWICE

Komasacja w oświacie

O utworzeniu dwóch zespołów szkół 
zdecydowali radni z Reńskiej Wsi. W 
Długomiłowicach wspólny szyld otrzy
mają gimnazjum i szkoła podstawowa, 
a w stolicy gminy podstawówka i przed
szkole.

- Jeśli chodzi o Długomiłowice, 
głównie decydują sprawy organiza
cyjne, bo oszczędności finansowych 
nie będzie. Zamiast dwóch dyrekto
rów będzie jeden dyrektor z zastępcą
- tłumaczy wójt Marian Wojciechowski.
- To jeden kompleks budynków, jed
na kotłownia, jedna sala gimnastycz
na, jedno boisko - aż się prosi, żeby 
był jeden gospodarz.

O połączeniu placówek w Reńskiej 
Wsi przesądza demografia i idące za nią 
oszczędności rzędu 50-60 tys. zł. - Spa
da liczba dzieci w szkole, nie zosta
ła otwarta pierwsza klasa. W roku 
szkolnym 2008/2009 placówki zo
staną połączone organizacyjnie, a fi
zycznie przenosiny nastąpią przed 
następnym rokiem szkolnym. Parter 
budynku przedszkola przeznaczyli
byśmy na działalność gospodarczą, a 
piętro na mieszkania - mówi wójt

Dyrektorzy’ obu placówek zostaną 
wyłonieni w konkursach. Gmina ogło
si je w maju. Dyrektorzy z Długomiło- 
wic, Krzysztof Konarski i Barbara Wo
łowska, deklarują przejście na emery
turę. O zachowanie stanowiska będą 
się zapewne ubiegać dyrektorzy' z Reń
skiej Wsi - Jadwiga Matuszewska i Ma
rek Wojtala.

♦ **

CISEK

Pojadą na finały

Do finałów wojewódzkich zakwali
fikowali się uczniowie ciseckiego gim
nazjum: w konkursie języka polskie
go - Mateusz Smolnik i Joanna Głą- 
bik. w geograficznym - Mateusz Smol
nik i Joanna Głąbik, w konkursie języka 
niemieckiego - Damian Ignacy, w che
micznym - Mateusz Smolnik, Mateusz 
Kirchniawy, Katarzyna Parys i Damian 
Ignacy.

***

POLSKA CEREKIEW

Będzie podwyżka?

Na kolejnej sesji zbierają się Tl lu
tego radni gminy Polska Cerekiew. Ob
rady rozpoczną się o godz. 15.00. Rad
ni zastanowią się m.in. nad podwyższe
niem pensji wójt Krystynie Helbin.

***

REŃSKA WIEŚ

Gładko zaparkujemy

Gmina Reńska Wieś wspólnie z Ge
neralną Dyrekcją Dróg Krajowych i Au
tostrad chcą utwardzić parking przy' bo
isku w Reńskiej Wsi, przy' drodze kra
jowej nr 45. Strony mają się podzielić 
kosztami inwestycji.

Zebrał KJ
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gminne
PAWŁOWICZKI

Woda poprawi smak

Rada Gminy Pawłowiczki zdecydo
wała o zakupie urządzenia do odwad
niania osadów ściekowych w oczysz
czalni ścieków w Jakubowicach. Po
prawi ono jakość wody, w której obec
nie znajduje się zbyt duża ilość bakterii 
używanych do oczyszczania ścieków

- Urządzenie kosztuje 50 tys. 
zł, ale w szybkim czasie się zwró
ci. Obecnie, aby poprawić jakość 
oczyszczonej wody, należałoby wy
wozić dziennie kilka beczkowozów 
osadu - mówi Jerzy’ Treffon, wójt gmi
ny Pawłowiczki.

***
REŃSKA WIEŚ

Kolejne etapy konkursów

Sporej grupie uczniów z gminy Reń
ska Wieś udało się awansować do fina
łów wojewódzkich konkursów przed
miotowych. Wiedzą wykazali się: w 
konkursie biologicznymi - Klaudiusz 
Gola, Joachim Gruszka i Dżesika Pro
kop z PG Długomiłowice; w konkursie 
języka niemieckiego - Izabela Juranek i 
Robert Szafarczyk z PG Długomiłowice 
oraz Jessica Morawietz z PG Komomo; 
w' geograficznym - Agnieszka Matula z 
PG Długomiłowice; w polonistycznym 
- Agnieszka Matula, Żaklina Tokaruk i 
Karolina Postolska z PG Długomiłowi
ce oraz Ewa Kubacka z PG Komomo; 
w matematycznym - Klaudiusz Urbi- 
czek z PG Komomo oraz Agnieszka 
Madea i Michał Malerczyk z PG Długo- 
miłowice; w fizycznym - Magda Matwi- 
jowska i Michał Malerczyk z PG Dłu
gomiłowice oraz Julia Freier z PG Ko
momo; w' konkursie języka angielskie
go - Marcin Schneider z PG Komomo 
oraz Karolina Drozdowska i Michael 
Weinert z PG Długomiłowice.

***

BORZYSŁAWICE

Dziury znikną

Bezpośrednim pokłosiem wiejskich 
zebrań w gminie Pawłowiczki będzie 
kompleksowy remont ul. Majątkowej 
kosztem 60 tys. zł.

- Mieliśmy nieco inne plany, ale 
mieszkańcy postulowali na zebraniu 
o nową drogę. Lada dzień będziemy 
ogłaszali przetarg na jej wykonanie - 
mówi wójt Jerzy Treffon.

***

POWIAT

Bezpłatne kursy

Kolejne bezpłatne kursy na terenie 
pięciu wiejskich gmin powiatu Kędzie
rzyn-Koźle organizuje zakrzowska fun
dacja Euro-Country. Zajęcia rozpoczy
nają się 7-8 marca. Będą to: 40-go- 
dzinny kurs komputerowy, 64-godzin- 
ny kurs „Zarządzanie firmą" - tema
tyka obejmuje m.in. podstawy organi
zacyjno-prawne prowadzenia własnej 
działalności gospodarczej, 67-godzin- 
ny kurs „Pracownik kadrowo-płaco- 
wy - płatnik” oraz ponad 60-godzin- 
ny kurs zarządzania projektami skiero
wany do przyszłych i obecnych człon
ków organizacji pozarządowych stara
jących się o unijne fundusze. Po zakoń
czeniu kursów ich uczestnicy otrzyma
ją certyfikaty.

***

PAWŁOWICZKI

Kanalizacja za pożyczane

Gmina Pawłowiczki nadal inwestuje 
w kanalizację sanitarną i zdecydowała 
się wziąć na ten cel pożyczkę z Banku 
Ochrony Środowiska w wysokości po
nad miliona złotych. Fundusze zostaną 
przeznaczone na połączenie sieci kana
lizacji w Maciowakrzu z Radoszowami. 
Przyłączonych zostanie 50 gospodarstw' 
domowych, a przy okazji zostaną wy
mienione 53 przyłącza wodociągu.

Zebrała GK

STARE KOŹLE: Problemy z wyceną nieruchomości

Pretensje przekazali wójtowi
Po niemal dwóch latach bojów o opłaty adiacenckie miesz

kańcy Starego Koźla nadal nie wiedzą, jaką kwotę muszą uiścić 
z tytułu przyłączenia się do kanalizacji sanitarnej. Problem tkwi 
w dużych rozbieżnościach wycen nieruchomości.

Przypomnijmy, procedura została uru
chomiona pod koniec ubiegłego roku, 
gdy Rada Gminy Bierawa uchwaliła 30- 
procentową opłatę adiacencką, będącą 
dochodem własnym gminy Gmina po
biera ją w wypadku wzrostu wartości 
nieruchomości po przyłączeniu z wła
snych funduszy np. kanalizacji sanitar
nej, wodociągu lub sieci elektrycznej.

W ostatni poniedziałek odbyło się 
spotkanie mieszkańców Starego Koź
la, do których zawitał Andrzej Kordek. 
W większości mają oni posesje przy

CISEK: Walentynki w GOK-u

Wywiad z miłością
Impreza pod powyższym 

tytułem odbyła się w wa- 
lentynkowy wieczór w 
Gminnym Ośrodku Kultu
ry w Cisku.

Program artystyczny rozpoczął 
się występami grup tańca dyskote
kowego, którymi opiekuje się Gra
cjana Wójcik. Potem były wiersze i 
rozważania na temat miłości, jej na
tury i roli w życiu człowieka. Prze
platano je polskimi i obcojęzyczny
mi balladami w wykonaniu mło
dzieży działającej w kółku muzycz
nym przy GOK.

Na scenie zaprezentowali się 
głównie uczniowie i absolwenci ci-

PAWŁOWICZKI: Rzeźby dla zasłużonych?

Odnalazł się w lipie
Co robić, gdy się straci pracę? Oprócz szukania nowego zatrud

nienia pozostaje mnóstwo niewykorzystanego czasu. Można oglą
dać ciurkiem seriale telewizyjne, a można też nauczyć się rzeźbić.

Przygoda z dłutem Krystiana Baru- 
chy zaczęła się sześć lat temu.

- Straciłem pracę i nagle miałem 
za dużo czasu. Zacząłem szukać 
książek na temat rzeźbienia i sam się 

Krystian Barucha prezentuje swoje małe arcydzieła.

nauczyłem tej sztuki. Najpierw były 
to proste elementy, aż wyrobiłem so
bie technikę trzymania narzędzi, a 
później coraz trudniejsze - opowiada 
rzeźbiarz, pokazując ustawione na półce 

głównej ulicy wsi - Braci Wolnych. Za
trudniony przez gminę Bierawa rzeczo
znawca miał za zadanie do połowy lute
go odwiedzić i wycenić wszystkie dział
ki w Starym Koźlu. Zebranie zostało tak
że zwołane w celu zapoznania mieszkań
ców z proponowanymi wycenami.

- Dostałam zawiadomienie, że rze
czoznawca będzie w danym dniu. Cze
kałam na niego kilka godzin i nie 
przyszedł. Sytuacja powtórzyła się 
jeszcze dwa razy - opowiada mieszkan
ka Starego Koźla.

dzieła. Małe figurki przypominają twór
czość ludową, jaką można było spotkać 
jeszcze kilka lat temu w Cepeliach.

Krystian Barucha zastrzega, że nie 
rzeźbi na sprzedaż.

- Po pierwsze, 
nie każdemu po
doba się to, co ro
bię, a po drugie, 
najczęściej rozda- 
ję moje rzeźby jako 
prezenty - wyjaśnia 
twórca. Wyjątkiem 
są prace zamówione 
przez Urząd Gminy 
w Pawłowiczkach. - 
Moim dziełem są 
rzeźby na mówni
cy w sali spotkań 
rady gminy i herb 
w budynku urzędu 
gminy - mówi.

Samorządow
cy planują, żeby mi
niaturowymi rzeź
bami biskupa Bryk- 
sjusza (postać z her
bu gminy) autorstwa 
Krystiana Baruchy 
honorować wybit
ne osobistości gminy 
Pawłowiczki.

Materiał na figur
ki stanowi drewno 

lipowe. Musi ono schnąć niemal dwa 
lata, nim wyobraźnia i wprawna ręka 
rzeźbiarza wyczaruje z niego małe ar
cydzieła.

Pozostali mieszkańcy będący na zebra
niu mieli podobne zastrzeżenia do punk
tualności rzeczoznawcy Dotychczas zo
stały wycenione nieruchomości przy ul. 
Braci Wolnych i tylko kilka spoza głów
nego traktu. Kolejnym punktem zapal
nym była zaproponowana cena.

- Dlaczego moja działka w przeli
czeniu na 1 mkw. kosztuje o 2 zł wię
cej niż sąsiednia, mimo że się niemal 
nie różnią? - denerwował się właściciel 
posesji przy ul. Braci Wolnych.

Kilku mieszkańców miało także za
strzeżenia do terenu, który został podda
ny wycenie.

- Powinno się brać pod uwagę tyl
ko teren pod zabudowę, który został 
określony w miejscowym planie zago

DZIERGOWICE: Spotkanie z podróżnikiem

Bliższy Bliski Wschód
Mało kto zdaje sobie sprawę, że Ziemia Święta to nie tylko Izra

el. Sąsiednie kraje - Syria i Jordania - też obfitują w miejsca waż
ne dla trzech największych religii monoteistycznych. Na spotka
nie z tamtejszym gorącym klimatem poprowadził słuchaczy w 
Dziergowicach Jarosław Poniewiera.

W ciągu półtorej godziny spędzo
nej w domu kultury można się było 
przenieść w egzotyczny klimat, po
znać nieco odmienne religie oraz’ 
zwiedzić zabytki, które są cenne dla 
wyznawców judaizmu, chrześcijań
stwa i islamu. Informacje przekazy
wał Jarosław Poniewiera, który przy
godę z podróżami rozpoczął w wieku 
18 lat. Geograf z wykształcenia, zaj
mujący się profesjonalnie turystyką, 
ciekawie przekazywał wiadomości o 
tym niespokojnym zakątku świata.

Jak sję okazało, Stare Miasto w Je
rozolimie, z pozostałościami muru 
świątynnego znanego jako Ściana 
Płaczu, oraz meczety - Kopuła Ska

spodarowania. Być może w ciągu kil
ku lat uległ on zmianie i mieszkań
cy posiadają nieaktualne informa
cje - tłumaczył Waldemar Lembowicz, 
kierownik Referatu Inwestycji, Remon
tów i Zamówień Publicznych w Urzędzie 
Gminy Bierawa.

Niestety, nikt nie uzyskał konkretnych 
odpowiedzi na swoje pytania. Rzeczo
znawca, który miał być na zebraniu, wy
jechał na urlop. Tak więc pytania miesz
kańców zostały spisane przez obecnego 
na spotkaniu Krzysztofa Ficonia, zastęp
cę wójta gminy Bierawa, i zostaną dostar
czone zainteresowanemu. W przypadku 
gdy mieszkaniec nie zgodzi się z propo
nowaną wyceną, ma prawo się odwołać

GK

Dzięki 
nastrojowej 
scenerii
i występom 
młodych 
artystów 
na sali 
panowała 

romantyczna 
atmosfera.

seckiego gimna
zjum. Pomysłodaw
cą i reżyserem spo
tkania była Mał
gorzata Szczygieł- 
Pander.

KGJ

ły i Al-Aksa różnią się od znanych 
nam budynków sakralnych. W Syrii 
z kolei Damaszek zachwycał mecze
tem Umajjadów z grobem św. Jana 
Chrzciciela i miejscami związany
mi ze św. Pawłem. Jordania to nie
omal bajkowa Petra - starożytna sto
lica nabatejska, i góra Nebo - miejsce 
śmierci Mojżesza. To tylko niektóre 
warte zobaczenia cuda tamtejszej ar
chitektury i przyrody.

Na koniec ciekawej prelekcji odbył 
się konkurs. Należało określić miej
sce śmierci Mojżesza; zwycięzca w 
nagrodę otrzymał tradycyjne nakry
cie głowy tamtejszych mężczyzn.

Tekst i foto: GK
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Druga część wielkiego muzycznego przeboju „Step Up: Ta
niec zmysłów" i jednocześnie romantyczna opowieść w go
rących rytmach tańca. Andie jest siostrą Tylera Gage'a, bo
hatera pierwszej części. Pochodzi z biednej dzielnicy. Cha- 
se jest najlepszym i najgorętszym tancerzem w Akade
mii Tańca w Maryland. Połączy ich jednak wspólna pasja 
do tańca i udział w legendarnym turnieju tańca ulicy „The 
Streets". Wygrać w nim mogą tancerze o nadludzkich wręcz 
umiejętnościach. Dlatego Andie i Chase muszą dać z sie
bie wszystko. Ich znajomość i wspólna praca wkrótce może 
się przerodzić w coś więcej niż tylko partnerstwo na par
kiecie.
Na sukces filmu duży wpływ ma też muzyka. Znajdziemy 
tu utwory samych gwiazd: Enrique Iglesiasa, Akona,T-Pain, 
Yung Joca i, co najważniejsze, premierowe kompozycje z 
nowych płyt Missy Elliot i Cassie.

Ł

CHEMIK >1|
Kędzierzyn-Koźle ’

Kino "Chemik"

Al. Jana Pawła II27

47-200 Kędzierzyn-Koźle, tel.(77) 483 29 25

WTOREK ■ CZWARTEK LEJDIS (Polska, komedia, od 15lat, bilet 13zł) 16.00,18.30, 

(26.02) 21.00

PIĄTEK -NIEDZIELA STEP UP2 (USA, muzyczny, od 12lat, bilet 13zł) 1630,18.30, 

(29.02-2.03) 20.30

PONIEDZIAŁEK

(3.03)

STEP UP 217.00,21.00, DKF REZERWAT (rei. Łukasz

Polkowski, bilet 9 zł) 19.00

WTOREK (4.03.) STEP UP 216.30,18.30,20.30

Dla naszych Czytelników mamy zaproszenia do kina „Chemik". Rozlosujemy je wśród osób, które
26 lutego w godz. 8.00-12.00 wyślą SMS-a o treści lokalna.kino, swoje imię i nazwisko, na numer 
7160 (całkowity koszt 1,22 zł).
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y PIĄTEK (29 lutego)

• Koncert Vespa i Nef re - zespo
ły w klimatach ska i reggae.
Dom Kultury „Lech" przy ul. Wy
zwolenia, godz. 19.00, bilet W z!

• Latino party - gra DJ Lord Pu- 
esto.
Klub muzyczny „Tunel" przy ul. 
Skarbowe], godz. 19.00, bilet 5 zl

SOBOTA (1 marca)
• aturday Fever - gorączka so

botniej nocy.
Klub muzyczny „Tunel" przy ul. 
Skarbowej, godz. 20.00

NIEDZIELA (2 marca)
• Koncerty na DVD - muzycz

ne wspomnienia Queen„Live at 
Wembley Stadium"
„Muza Club" przy ul. Klodnickiej, 
godz. 19.00, wstęp wolny

PONIEDZIAŁEK (3 marca)
• Dyskusyjny Klub Filmowy - 

„Rezerwat" w reżyserii Łukasza 
Palkowskiego. Marcin Wilczyń
ski wprowadza się do podupa
dłej kamienicy na warszawskiej 
Pradze. Fotografując sąsiadów i 
okolice kamienicy, odkrywa zu
pełnie nowy świat, który stop
niowo zaczyna go fascynować. 
Zauroczony sąsiadką, zmysłową 
fryzjerką Hanką B., trafia na czar
ną listę zamieszkującego u niej 
porywczego kryminalisty Ryś
ka. Marcin poznaje też pewne
go osiedlowego rudego łobu
za. Jednak to dopiero początek 
serii zdarzeń, które zmienią ży
cie młodego fotografa, przyspa
rzając mu nowych przyjaciół, jak
i wrogów.
Kino „Chemik" przy al. Jana Paw
ia II, godz. 19.00, bilet 9 zl

PIĄTEK (7 marca)
• Koncert 7ma w nocy - młody 

zespół bluesowy z Krakowa in
spirowany muzyką Stevie Ray 
Vaughana, Erica Claptona, BB 
Kinga i The Doors.
„Muza Club” przy ul. Klodnickiej, 
godz. 20.00

ŚRODA (12 marca)
• Balet Bieriozka - światowej 

sławy rosyjska grupa tańca tra
dycyjnego.
Hala „Azoty" przy ul. Mostowej, 
godz. 19.00, bilet 60 i 90zl

PIĄTEK (14 marca)
• Koncert Oddziału Zamknięte

go - występ legendy polskiego 
rocka.
„Muza Club” przy ul. Klodnickiej, 
godz. 20.00

NIEDZIELA (16 marca)
• Koncert The Brian McCombe 

Band - celtycka muzyka w nie
zwykłych aranżacjach.
Dom Kultury „Chemik" przy al. 
Jana Pawła II, godz. 20.00, bilet 
20zl

Wystawy
• To dziwne, że... - wystawa foto

grafii Magdaleny Morelowskiej 
i Joanny Początek - hol kina 
„Chemik"

• Śladami śląskich Teksańczyków 
-kozielska„Baszta"

• Dzieła Astrid Lindgren-filia nr 5 
Miejskiej Biblioteki Publicznej

Ł
Informacje o koncertach, wystawach 
i imprezach prosimy zgłaszać pod 
numerem 077 483 40 49 
lub e-mailem: listy@lokalna.com.pl

Urodziny Radia Park

Doda znaczy gwiazda
Trzy tysiące osób bawiło się w sobotę na imprezie zorganizowa

nej z okazji 15. urodzin Radia Park. Gwiazdą wieczoru była Doda, 
która promowała swoją debiutancką płytę„Diamond Bitch".

Zanim jednak pierwsza skandalistka 
polskiego show-biznesu wyszła na scenę, 
wystąpiła orkiestra z „Żeglugi”. Po chwi
li atmosferę podgrzał zespół Classic. Wy
stęp tej grupy udowodnił, że disco polo 
przeżywa swoją drugą młodość, a nurt ten 
jest bardzo popularny w naszym mieście. 
W przerwie odbyło się losowanie wielu 
atrakcyjnych nagród wśród posiadaczy bi
letów Potem jeszcze tylko pokaz tańca w 
wykonaniu grupy Spin i zniecierpliwiona 
publiczność doczekała się swojej gwiazdy

Doda dała krótki (około godziny), ale ener
getyczny koncert Pokazała, że potrafi elek
tryzować tłum, a jej występ to perfekcyj
nie zorganizowany show Publika, szczegól
nie jej młodsza część, szalała na parkiecie, 
śpiewając z wokalistką każdą jej piosenkę. 
A Doda, jak na gwiazdę wielkiego forma
tu przystało, nie znalazła odrobiny czasu na 
rozmowę z lokalnymi mediami. Zatem czy
telników czekających na wywiad z artystką 
odsyłamy do kolorowych czasopism.

ŁAG

Święto książki w PSP nr 6

Pasowani na czytelników
Najmłodsi uczniowie szkoły pod

stawowej nr 6 zostali przyjęci do gro
na czytelników biblioteki imienia Pro
fesora Feliksa. Podczas uroczysto
ści trzecioklasiści przebrani w kostiu
my wcielili się w różne postacie baj
kowe. Zadaniem uczniów klas pierw
szych było odgadnięcie imienia boha
tera bajki, jej tytułu oraz autora.

czytelnicy zostali zapoznani z regula
minem biblioteki i zasadami korzysta
nia z księgozbioru.

Głównym punktem spotkania było 
uroczyste ślubowanie i pasowanie en
cyklopedią każdego ucznia na czytel
nika szkolnej biblioteki. Potem pierw
szaki mogły po raz pierwszy wypoży
czyć książkę.

Po zaliczeniu tej próby najmłodsi Ł

Najmłodsi czytelnicy PSP nr 6.

Sukces młodej malarki

Hokeista dał jej nagrodę
Izabela Szalkowska z Kędzierzy

na-Koźla została jedną z laureatek 
międzynarodowego konkursu pla
stycznego „Sport w wyobraźni - Pe
kin 2008”. Na konkurs, organizo
wany przez Polski Komitet Olimpij
ski i Fundację Młodej Polonii, nade
słano ponad 5500 prac z kilkudzie
sięciu krajów. Przez dwa lata młodzi 
ludzie przesyłali swoje obrazy, któ
re przechodziły kolejne etapy kon
kursu. W końcu jury wybrało 212 
prac, które otrzymały wyróżnienia i 
będą prezentowane między innymi 
na wystawie w Pekinie podczas te
gorocznych igrzysk.

Izabela swój malunek, przedstawia
jący hokeistę w trakcie meczu, wykona
ła będąc jeszcze uczennicą gimnazjum 
nr 7. Tam uczęszczała na zajęcia kółka

Izabela Szalkowska otrzymała wyróżnienie na 
międzynarodowym konkursie plastycznym.

plastycznego, które prowadziła Barbara 
Roszkowska. Obecnie nasza młoda ar
tystka uczy się w Zespole Szkół nr 3 w 
Sławiędcach.

ŁAG

Festiwal Corda Cordi

Dwójka nagrodzonych
Mateusz Gancarczyk zajął trzecie 

miejsce wśród solistów, a grupa We
sołe Nutki z Kędzierzyna-Koźla otrzy
mała wyróżnienie wśród zespołów 
dziecięcych na festiwalu piosenki re

ligijnej „Corda Cordi”. W konkursie 
organizowanym po raz jedenasty w 
Brzegu wystąpiło 50 wykonawców z 
całej Polski.

Ł

Muzaj w„Muza Club"

Stary Dzwon mocno bije
Ryszard Muzaj, artysta od lat zwią

zany z legendarną grupą szantową Sta
re Dzwony w sobotę wystąpił w „Muza 
Club” w Kłodnicy

Ten żeglarz z zawodu i zamiłowania,

Ryszard Muzaj na scenie.

autor tekstów, kompozytor, laureat wie
lu festiwali, a nawet współtwórca pro
gramów radiowych i telewizyjnych ostat
nio często występuje solo. Jak sam pod
kreśla, bardzo ceni sobie kameralne spo

tkania z publicznością. I taki też 
był jego występ w „Muza Club”. 
Już pierwszy utwór rozbujał pu
bliczność, która w Kędzierzynie- 
Koźlu rozkochana jest w szan
tach. Ponaddwugodzinny wy
stęp minął bardzo szybko. Jed
nak zabawa, jak zawsze w tym 
klubie, była wyśmienita.

„Muza Club” szykuje kolejne 
koncerty: 7 marca wystąpi ze
spół 7ma w nocy, a 14 marca le
gendarny Oddział Zamknięty

Ł
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I PO FERIACH W powiecie działa tylko jedna zawodowa rodzina zastępcza

Rodzinne serfowanie
W Miejskiej Bibliotece Publicz

nej podczas ferii najmłodsi uczyli 
się obsługi komputera i korzystania 
z Internetu. Czasami towarzyszyli 
im rodzice lub dziadkowie, którzy 
również chcieli zgłębić sekrety glo
balnej sieci.

Miłość wygrywa z biurokracją
Jedyna zawodowa rodzina zastępcza działająca na terenie na

szego powiatu w tym roku może liczyć na większą pomoc państwa. 
Dla państwa Hiszpańskich najważniejsza jest jednak miłość.

Grażyna Grajoszek służyła fachową 
pomocą, gdy ktoś zabłądził
w internetowym labiryncie.

- Dotychczas nie miałem oka
zji, by krok po kroku nauczyć się 
obsługi na przykład poczty in
ternetowej. Teraz przy wsparciu 
wnuka będę mógł wysłać wiado
mość, sprawdzić pocztę lub zna
leźć potrzebne nformacje - przy
znał pan Henryk, mieszkaniec 
Śródmieścia.

Tekst i foto: PEAN

Kreatorzy mody

Internet, gry i zabawy to stan
dardowa oferta każdego domu 
kultury podczas ferii. Także i tego 
w Dziergowicach. Dzieci były też 
w aquaparku w Tarnowskich Gó
rach, Figlolandzie i kinie. W poło-

Wszystkie kreacje zostały 
zaprojektowane przez dzieci.

Dlaczego jest ich tak mało? Zanim 
przyznane zostanie prawo do opieki 
nad dziećmi, trzeba spełnić wiele wy
mogów proceduralnych i przejść gęste 
sito biurokracji.

- Wciąż jesteśmy pod nadzorem 
sądu, kuratora, PCPR-u, a nawet 
sąsiadów. Poza tym mamy podob
ne problemy jak pozostałe rodziny 
ze swoimi latoroślami. Tu nie
ma rozgraniczenia - twierdzi 
Bożena Hiszpańska. Wspólnie 
z mężem Sylwestrem są zastęp
czymi rodzicami dla siedmiolat
ki i piętnastolatki.

Rodziną zastępczą niespo- 
krewnioną nie zostaje się z mar
szu. Po złożeniu podania do jed
nego z trzech ośrodków adop
cyjnych działających na terenie 
Opolszczyzny (dwa są w Opolu 
i jeden w Nysie) należy przejść 
cykl wymaganych szkoleń.

- Gdy staraliśmy się o adop
cję pierwszej córki (ma obec
nie 21 lat), nie musieliśmy 
mieć ukończonych żadnych 
szkoleń oraz badań przepro
wadzanych przez psychologa. 
Dopiero kilka lat temu, gdy 
staraliśmy się o bycie rodziną 
zastępczą, weszło takie zarzą
dzenie. Przyznam, że w trak
cie rocznego szkolenia już nie
raz nachodziły nas wątpliwo
ści - opowiada Sylwester Hisz
pański.

Jest jeszcze druga ścież
ka. Każdy może napisać wnio
sek do sądu o stanowienie rodziny 
zastępczej. Obojętnie, czy jest rodzi
ną, czy obcą dla dziecka osobą. Jeże
li sąd uzna wniosek za zasadny, wtedy 
wysyła postanowienie do Powiatowe
go Centrum Pomocy Rodzinie, że dana 
osoba jest rodziną zastępczą dla dane
go dziecka.

- W trakcie przeprowadzanych 
weryfikacji często okazywało się, 
jak wyglądała rodzina zastępcza. 
Wspólnie mieszkały: babcia dziec

ka, stanowiąca dla niego rodzinę za
stępczą, matka i dziecko, a przyzna
ne na nie świadczenia były ich jedy
nym źródłem utrzymania. Kilka lat 
temu 40 rodzinom uchylono prawo 
bycia zastępczą rodziną - mówi Elż
bieta Czeczot, kierownik Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie.

Od 2000 roku proporcje rodzin spo

Rodzinę zastępczą tworzy się w na
dziei, że w biologicznej rodzinie polep
szy się sytuacja i dziecko będzie mogło 
do niej powrócić. Bardzo często rodzi
ce biologiczni mają jedynie ograniczo
ne prawa rodzicielskie. Dzieci z takich 
rodzin nie mają prawa być adoptowa
ne. Mogą iść do domu dziecka bądź ro
dziny zastępczej.

Biologiczni rodzice, nawet jeże
li ograniczono im prawa rodzicielskie, 
mają prawo do odwiedzin i decydo
wania o istotnych sprawach w życiu

Bożena i Sylwester Hiszpańscy mówią, że ich rodzina nie różni się od innych.

wie ferii odbył się koncert zespołu 
Atlantyda, a na zakończenie po
kaz mody Orsey. Tak jak na profe
sjonalnych pokazach, były model
ki i modele, a każdy młody pro
jektant opowiadał o tym, jak two
rzył własną kreację.

Tekst i foto: GK

krewnionych do niespokrewnionych 
odwróciły się.. Obecnie tych drugich 
jest więcej niż w latach poprzednich. 
Jednak mało która decyduje się na za
wodowe rodzicielstwo.

- Zawodowa rodzina ma obowią
zek przyjąć do trójki dzieci, czasa
mi pochodzących z interwencji. Nie 
może tego odmówić, bo ma z nami 
podpisaną umowę. Nie każdy się 
na to godzi - twierdzi Marzena Nikel, 
zastępca kierownika PCPR

dziecka, co z kolei wiąże ręce rodzi
com zastępczym.

- Na każdy wyjazd, wyrobienie 
paszportu, pobyt w szpitalu lub 
przenosiny do innej szkoły musi 
być zgoda biologicznych rodziców. 
Jeżeli nie wyrażają zgody, to spra
wa ma miejsce w sądzie - mówi Bo
żena Hiszpańska.

Dobrze jest, jeżeli rodziny biologicz
na i zastępcza współpracują ze sobą. 
Często jednak dziecko staje się kartą

przetargową w sporach o kompetencje.
- Sąd nie od razu pozbawia ro

dziców praw rodzicielskich i cza
sami jest tak, że postanowienie za
pada za późno, nie dając dzieciom 
szansy na normalną rodzinę. Takie 
decyzje nie są łatwe - uważa Elżbie
ta Czeczot.

Dziecko ma prawo pozostawać 
w rodzinie zastępczej do uzyskania 
pełnoletności lub ukończenia szko
ły, w trakcie której uzyskało pełnolet- 
ność. Jeżeli decyduje się na dalszą na

ukę, ma niewielkie świad
czenie na kontynuację na
uki (około 500 zł miesięcz
nie). Później są świadczenia 
na usamodzielnienie i zago
spodarowanie. Wedle no
wych stawek jest to 6,5 tys. 
zł. Ma też prawo starać się 
o mieszkanie socjalne, ale 
dopiero po uzyskaniu peł- 
noletności.

- Mamy rodziny zastęp
cze, które zostały nimi 
z powołania. Niestety, 
zdarzają się też takie oso
by, które od wejścia pyta
ją o pieniądze i chcą przy
kładowo większe miesz
kanie lub dom za utworze
nie rodziny zastępczej lub 
rodzinnego domu dziec
ka. To najczęściej zdarza 
się po akcjach prowadzo
nych przez media - przy- 
znaje Marzena Nikel.

Na pewno decyzje do po
zostania rodziną zastępczą 
nie mogą być podejmowa
ne impulsywnie i z dnia 
na dzień. Należy też przewi

dzieć, że wywracamy całe dotychcza
sowe życie do góry nogami i czeka nas 
biurokratyczna przeprawa w kolejnych 
instytucjach.

- Jednak najpiękniejsze w tym 
wszystkim jest to, że kochamy na
sze dzieci i nie żałujemy naszych 
decyzji sprzed lat. A trudności, czy 
to w postaci kolejnych przepisów 
czy wścibskich sąsiadów, zawsze 
będą - dodaje Bożena Hiszpańska.

Grażyna KOSUBEK

Bierki na stole

Jedną z atrakcji dla najmłod
szych w klubie „Kajtek” był tur
niej gry w bierki. Walka o tytuł 
mistrzowski była zacięta. Na sto
łach leżały kolorowe patyczki, a 
każdy uczestnik turnieju bacznie 
obserwował kolejny ruch swoje
go przeciwnika. Z każdym nowym

WINDYKACJA
SKUP WIERZYTELNOŚCI 

DZIAŁAMY W TERENIE 
SKUTECZNIE 

DOŚWIADCZENIE OD 1997 ROKU 

TEL: 0 516 567 566

BANK KORZYŚCI Dla Ciebie

Teraź ndpr 3 W Clę 
tani kredyt

Emocje jak podczas walki 
o mistrzostwo świata.

Oprocentowanie już od 8,95%*

Bez zbędnych formalności

Bez poręczycieli i zabezpieczeń

patyczkiem na koncie zawodni
ka emocje rosły. Po kilku rundach 
zostali wyłonieni finaliści, którzy 
stoczyli decydujący pojedynek. W 
turnieju zwyciężył Paweł Biega- 
nowski przed Kasią Lech i Karo
liną Hepper.

Studio Fryzjerskie

GALERIA
Kędzierzyn

tel. 077481 01 83, kom. 692288 882 

Koźle, tel 077 482 66 68 

Prudnik, tel. 077 436 21 57 

Zabrze, tel. 032 256 12 54

reklama

Zapraszamy do Oddziału
Kędzierzyn Koźle
ul. Wojska Polskiego 15 
infolinia 0 801 44 55 66

* RRSO wynosi 15,77% dla kredytu na kwotę 10 000 zł na okres 12 miesięcy, dla Klienta stałego 

oferta promocyjna obowiązuje do 31.03.2008



I PO FERIACH
Muzyczny magnes

Nie trzeba dużo wysiłku, by się do
brze bawić. Wystarczy keyboard i ze
staw piosenek. Taki sprawdzony spo
sób zastosowano w Gminnym Ośrodku 
Kultury w Reńskiej Wsi. Oprócz zajęć 
świetlicowych, na których między inny
mi przygotowywano upominki na wa-

Dużo ruchu i muzyki. Taka była recepta 
na udane ferie w Reńskiej Wsi.

lentynki, była wycieczka na Dębową i 
do kina na film „Wyspa dinozaurów”. 
Na zakończenie zimowiska odbył się 
bal przebierańców. Dzieci mogły uczest
niczyć również w zajęciach organizowa- 

I nych w świetlicy socjoterapeutycznej.
Tekst i foto: GK 

...
...

Kręcili film

I Mnóstwo zajęć sportowych i kultu- 
■ ralnych w czasie ferii czekało na dzie

ci i młodzież z Kędzierzyna-Koźla. Za
jęcia świetlicowe, różnego rodzaju tur
nieje sportowe, wyjazdy na wycieczki, 
gry i zabawy odbywały się w domach 
kultury, świetlicach socjoterapeutycz
nych, filiach Miejskiej Biblioteki Pu
blicznej, radach osiedla i szkołach.

W Miejskim Ośrodku Kultury moż
na było na przykład spróbować swo
ich sił przy kręceniu filmu. Pod okiem 
reżysera i producenta Piotra Matwiej- 
czyka młodzież ułożyła scenariusz do 
komedii pod tytułem „Kasa”. Potem 
wybrano aktorów i zaczęło się kręce
nie ujęć. Po kilku godzinach pracy kil
kuminutowa etiuda była gotowa.

Tekst i foto: ŁAG

Przeganiali bile

Młodzi mieszkańcy „Stanów” przez 
całe ferie rywalizowali w różnych tur
niejach. Wyłaniali spośród siebie naj
lepszych graczy w tenisa stołowego, 
piłkarzyki, szachy, warcaby i bilard.

Zwłaszcza ten ostatni, jako nowość, 
cieszył się dużą popularnością wśród 
najmłodszych.

Stół bilardowy w świetlicy w Grzędzinie
przeżywał istne oblężenie przez całe ferie.

- Stół bilardowy zakupiliśmy za 
pieniądze zarobione na letnim fe
stynie „Stany 2007”. Starczyło też 
na rakiety do tenisa, poczęstunek 
dla dzieci i medale dla uczestników 
turniejów - powiedziała nam Barbara 
Bartoń, sołtyska Grzędzina.

REKLAMA

ceny 
hurtowe 
leków

Ceny hurtowe nie dotyczą leków

Gogolin, ul. Kasztanowa 30, tel. 077/ 400-94-60
ZAPRASZAMY NA

Polecamy atrakcyjne zestawy menu
W PRZYSTĘPNYCH CENACH.

KOMANDOR

Pon.-pt. 9.00-17.00 Tel./fax 077 481 82 20
e-mail: jswistak@komandor.pl 
skype: kom_kedzierzyn

KOMANDOR OPOLE S.A.
Jedyny Salon Firmowy

Kędzierzyn-Koźle, Al. Jana Pawła II36 F

RABAT DO

[IMLtzC msi
B t ao/ * bez odsetek!
Kąty U /O * bez prowizji!

* bez pierwszej wpłaty!
Zamów bezpłatny pomiar i wycenę

NOWOŚĆ
- dopasuj łóżko do swojej szafy!

O SKOK
SPÓŁDZIELCZA KASA OSZCZĘDNOŚCIOWO-KREDYTOWA 
im. POWSTAŃCÓW ŚLĄSKICH

POŻYCZKA
RODZINNĄ-^

Prowizja 4 %
Stopa proc = 15 A
Kwota pożyczki od 3 tys zł
Opr. rzecz.: 8000 zł /12 m-cy = 25,44

Bez żyranta dla osób 
z dobrą historią 
pożyczkową.

SKOK im. Powstańców Śląskich

Kędzierzyn-Koźle, ul. Wojska Polskiego 1

tel. 077/406 00 36

mailto:jswistak@komandor.pl
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15 lat Radia Park

Zaczynali jako piraci, dziś są lepsi od RMF-u
Death metal puszczali z plebanii kozielskiej parafii, a na ante

nie zdarzało im się mówić niecenzuralne słowa. W czasie powo
dzi tysiąclecia szukali zaginionych ludzi. Zaczęli, bez koncesji, 
27 lutego 1993 roku. Jutro Radio Park obchodzi 15. urodziny.

Na początku lat 90. ubiegłego 
wieku komercyjne rozgłośnie radio
we wyrastały w różnych miastach 
Polski jak grzyby po deszczu. Jed
na z nich powstała w Kędzierzynie- 
Koźlu. Wszystko zaczęło się od ma
rzeń Piotra Mocą o własnej rozgło
śni. Wcześniej pracował w Radio- 
sygnałach i Radiu Opole. W koń
cu namówił jednego z lokalnych 
biznesmenów do zainwestowania 
pieniędzy, w co by tu nie mówić, 
dość niepewny biznes. Radio zaczę
ło nadawać z baraku przy ul. Ko
nopnickiej. Zanim trafiło do okaza
łej kamienicy przy ul. Piastowskiej, 
przez 15 lat zmieniało swoją siedzi
bę. Przez pewien okres mieściło się 
nawet na plebanii.

Parafianie słuchają metalu
- To były czasy, gdy nada

waliśmy z budynku należącego 
do kościoła, a ja prezentowałem 
w swojej audycji dość wyzwoloną 
pod względem tekstowym twór
czość zespołów metalowych - 
mówi Adam Oronowicz, twórca au
dycji „Nemezis”, który dziś mieszka 
i pracuje w Anglii.

Początki były trudne. Brakowało 
sprzętu, często umiejętności, ale lu
dziom pracującym w radiu bardzo 
zależało, żeby w tak małym mieście 
działała rozgłośnia.

- To były szalone czasy. Mieli
śmy coraz większy zasięg. Coraz 
więcej ludzi nas słuchało. Było 
ciężko, ale się udało - wspomina 
Piotr Moc, pierwszy naczelny.

Radio przyciągało różnych ludzi. 
Jedni przychodzili na chwilę, inni 
zostawali na lata.

- Wtedy dla mnie, i pewnie 
wielu innych, wszystko było 
nowe i niezwykłe. Chociaż za
sadniczo nie miałem być fila
rem radia, sprawy potoczyły się 
tak, że prowadziłem nocne audy
cje - opowiada Adam Oronowicz. - 
A jako że sprawy urzędowe nie 
były dopięte na ostatni guzik, 
można było jedynie mówić: „słu
chacie stacji radiowej z Kędzie- 
rzyna-Koźla”.

Ogromną popularność, a przede 
wszystkim uznanie społeczne Ra
dio Park zyskało w 1997 roku pod- 

—————reklama

Pożyczki gotówkowe

Od 1 000 do 20 000 zł

Min. dochód od 600 zł

Wysoka przyznawalność 

Bez żyrantów 

do 9 000 zł netto

Możliwość odroczenia 

spłaty

■ PROFI CREDIT

Twoje pieniądze

© 0 664 741 748*  

077 423 43 70*
* oplata wg taryfy operatora

Karolina Pajor i Katarzyna Licznar w studiu za chwilę przedstawią kolejny 
serwis lokalny.

czas pamiętnej powodzi: przekazy
wało informacje z pola walki z ży
wiołem. Tu ludzie szukali pomocy 
w odnalezieniu zaginionych.

- Lokalne rozgłośnie spraw
dzają się w trudnych sytuacjach 
i tak było w czasie powodzi. Po
trafią też wykorzystać lokal
ne sukcesy, tak jak w przypad
ku naszych siatkarzy - twierdzi 
Piotr Moc.

Justyna Stochaj jest jedną z najmłodszych stażem w radiu. Zajmuje się 
reklamą, ale prowadzi również własną audycję.

Solidarność radiowców
Z czasem optymizm i chęci już 

nie wystarczały. Brakowało pienię
dzy.

- Na ścianie studia swego cza
su wisiał zalaminowany bank
not o wartości 50 zł z podpi
sem „pierwsze zarobione w ra
diu”. Każdy sobie wtedy myślał, 
że było to zwykłe marnotraw
stwo, bo z wypłatami było cie
niutko - śmieje się Adam Orono- 
wicz.

Wkrótce w radiu pojawiły się 
inne problemy; w ich następstwie 
Piotr Moc przestał być naczelnym.

- Jedno z moich najmilszych 
radiowych wspomnień dotyczy 
mojego odejścia. Wtedy w ge
ście szeroko pojętej solidarno
ści 18 osób odeszło z pracy ra
zem ze mną. To dało mi wiarę, 
że moje działania były dobrze 
postrzegane - wspomina pierwszy 
naczelny Radia Park.

Dla Piotra Mocą zaczął się nowy 
etap w karierze. Najpierw 10 lat 
pracy w RMF FM, a obecnie posada 
sekretarza w Radiu Opole.

Kilka lat temu radio wyszło 
ze wszystkich kłopotów obronną 
ręką i dziś bujnie rozkwita. Etato
wych pracowników jest 16. Do tego 
dochodzi kilkunastu współpracow
ników. Większość to młodzi ludzie, 
ale trafiają też starsi. Jak choćby 

ostatnio Krzysztof Raczyński.
- Staram się w naszej ekipie 

zachować taki kolaż doświadcze
nia i pomysłów młodej i otwartej 
głowy. Myślę, że wykładnią ta
kiej naszej filozofii jest właśnie 
to, co teraz robimy - uważa Ma
rek Wojciechowski, redaktor na
czelny radia.

To o nim można powiedzieć, 
że postawił radio na nogi. Woj
ciechowski zaczynał jako prezen
ter. Dziś jest udziałowcem, szefem 
i menedżerem w jednej osobie.

- Nie czuję się człowiekiem 
sukcesu. Na sukces radia pracu

je wielu ludzi. Mamy wiele no
wych planów. Wierzę, że jeszcze 
to, co najlepsze, przed nami - do
daje Marek Wojciechowski.

Lepsi od RMF-u
Swoim zasięgiem Park obejmuje 

znaczący obszar Opolszczyzny. Za
hacza też o Śląsk, a nawet Ostrawę 

Adam Misterkiewicz, czyli DJ Mister, w swoim królestwie.

w Czechach. Według badań słu- 
chalności za 2007 rok radio z Kę- 
dzierzyna-Koźła na Opolszczyźnie 
przegrało tylko z takimi tuzami, 

jak: RMF FM, Polskie Radio Opo
le, Radio ZET, „Jedynka” i „Trójka” 
Polskiego Radia oraz Eska z Wro
cławia.

- Ale za to w naszym powiecie 
jesteśmy bezkonkurencyjni. Wy
grywamy nawet z RMF-em - pod
kreśla dziennikarz Adam Lecibil.

Park jest jedną z niewielu nie
zależnych rozgłośni, które mają 
tak rozbudowany serwis lokalny 
oraz dużą liczbę programów au
torskich. Audycje, jak „Nemezis”, 
„Strefa Zero”, „Okolice bluesa” 
czy „Rock nie tylko dla konesera” 
od lat mają wierne grono słucha
czy. Jednym z najnowszych pomy
słów jest „Park Randka”, w któ
rym każdy może spróbować zna
leźć swoją miłość.

- Pracuję w radiu kilka mie
sięcy i to mój pierwszy program. 
Co prawda moim głównym zaję
ciem w firmie jest działka rekla
mowa, ale studiuję dziennikar
stwo i raczej w nim widzę swoją 
przyszłość - mówi Justyna Stochaj.

Miłość na antenie
Justyna, podobnie jak wielu in

nych, którzy zasiedli przed mi
krofonem, pokochała swoją pra
cę i dziś nie wyobraża sobie inne
go zajęcia.

- Choć z drugiej strony to cięż
ka i męcząca praca. Cały czas ści
gamy się z czasem. Do tego do
chodzi stres, obawa, czy wszyst
ko poszło dobrze, czy nie było 
jakiejś wpadki - dodaje.

Wpadki na antenie to ulubiony te
mat żartów i wspomnień radiowców. 
Niemal każdy z prowadzących zaliczył 
jakąś mniejszą lub większą wpadkę.

- Kiedyś komentowałem mecz 
Mostostalu i dostałem od żony 
SMS-a - wspomina Robert Bieleń, 
kiedyś dziennikarz sportowy Radia 
Park, dziś mieszka w Stanach Zjed
noczonych. - W tym czasie ona 
jechała samochodem z ojcem 
i słuchała relacji. Czytałem wia
domość i jednocześnie relacjo
nowałem wydarzenia na boisku. 
Pamiętam do dziś, że w eter po
szły takie słowa: „podbijają pił
kę mostostalowcy, będziemy wy
prowadzali kontratak, Lipiński 
na lewe skrzydło, atakuje Świ
derski, kochanie właśnie wra
cam z treningu do domu, będę 
po meczu”. I wtedy zamilkłem 
na chwilę. Bałem się, że usły
szał to szef, ale na szczęście nie. 
Usłyszała to rodzinka, a tata 
okrzyczał Anię, że mi przeszka
dza w pracy. Do dziś tę historyj
kę opowiadamy na imprezach.

Nawet naczelnemu zdarzyło się 
wyskoczyć z niecenzuralnym sło
wem podczas prowadzenia progra
mu w czasie największej słuchal- 
ności. Kiedy dziennikarz wcho
dzi do studia, musi się pilnować, 
bo to. co powie, trafia do tysięcy 
słuchaczy.

- A wiadomo, że w radiu naj
ważniejszy jest kontakt z ludź
mi. To od nich zbieramy infor
macje i to oni później oceniają 
naszą pracę - uważa dziennikar
ka Karolina Pajor.

Musi budzić emocje
To między innymi ona codzien

nie informuje o wydarzeniach 
w mieście, problemach ludzi, kor
kach na drogach czy zagubionych 
psach. Bo właśnie siłą radia takie
go jak Park jest jego lokalność. Mu
zyki można posłuchać wszędzie, 
ale ludzie chcą wiedzieć, co dzie
je się na ich podwórku.

Jutro (27 lutego) radio obchodzi 
swoje urodziny. A czego życzy so
bie jego szef na kolejne piętnasto
lecie?

Daleko idącego obiek
tywizmu. Dużej rzetelności 
i uczciwości dziennikarskiej. 
To zjednuje nam ludzi i przyja
ciół. W zasadzie mamy wszyst
ko, co potrzebne do tego, by ro
bić dobre radio. Jeśli to wykorzy
stamy, jestem pewien, że oprze
my się wszelkim naciskom, mo
dom i trendom. Radio musi bu
dzić emocje. Jeśli nie będziemy 
ich wzbudzać, to nikomu nie bę
dziemy potrzebni - twierdzi Ma
rek Wojciechowski.



WPŁYWY PODATKOWE W POWIECIE KĘDZIERZYŃSKO-KOZIELSKIM 
OD LIPCA 2007 DO STYCZNIA 2008 R. BEZROBOCIE W POWIECIE KĘDZIERZYŃSKO-KOZIELSKIM

VAT PODATEK DOCHODOWY
UPIEC

2007

SIERPIEŃ
2007

WRZESIEŃ
2007

PAŹDZIERNIK
2007

LISTOPAD
2007

GRUDZIEŃ
2007

STYCZEŃ
2008

6779167

5666680

6718003

5061693
6274279

2457991

11922471

Do lektury dodatku zaprasza 

Brenntag Polska Sp. z o.o.
BRENNTAGJBB

Sponsorem dodatku „Gospodarka i Praca" jest Petrochemia-Blachownia S.A., 
producent benzenu, toluenu, solwentnafty, frakcji heksanowej oraz żywic, 

47-225 Kędzierzyn-Koźle, ul. Szkolna 15

ZB> Petrochemia - Blachownia S.A.

Redaktor prowadzący: Jarosław Jurkowski

Pozwolenia nie ma, roboty stoją

■ Uciążliwe 12 osób
W miejsce uprzykrzającej życie mieszkańcom osiedla Piastów 

cynkowni przy ul. Królowej Jadwigi ma powstać zakład ślusar- 
sko-mechaniczny. Inwestycja warta 1,6 min złotych opóźnia się, 
gdyż inwestor nie otrzymał jeszcze pozwolenia na budowę.

Od grudnia ubiegłego roku trwa 
spór między Włodzimierzem Mie- 
leszką a starostwem powiatowym 
o uzyskanie pozwolenia na budowę 
i rozbudowę zakładu o halę o po
wierzchni 637 mkw. Przyszły wła
ściciel zakładu złożył wymaga
ne dokumenty w wydziale inwe
stycji i budownictwa w starostwie 
w Kędzierzynie-Koźlu. Niestety, 
okazało się, że ze względu na brak 
uzgodnienia inwestycji z wydzia
łem ochrony środowiska w koziel
skim magistracie nie zostały one 

przyjęte. Musiał więc złożyć wnio
sek o takowe uzgodnienia i uzbroić 
się w cierpliwość.

- Nie potrafię zrozumieć, 
że przychodząc z jednym wnio
skiem, musiałem uzupełnić ko
lejne braki; jakby nie mogła po
wstać lista potrzebnych do uzy
skania dokumentów. Teraz do
tarły do mnie słuchy, że sąsie- 
dzi nie chcą się zgodzić na dobu
dowanie kolejnego piętra do wy
sokości 9,60 ni - denerwuje się 
przedsiębiorca. Według planu za

gospodarowania przestrzennego 
miasta w tym miejscu mogą po
wstać czteropiętrowe budowle 
do 20 m każda.

- W tym miejscu w planie za
gospodarowania przestrzennego 
miasta są tereny o symbolu UN, 
czyli przeznaczone pod usłu
gi nieuciążliwe wraz z niezbęd
ną infrastrukturą. Nie dopusz
cza się innego przeznaczenia te
renu - mówi Lesław Grzybek, kie
rownik wydziału inwestycji i bu
downictwa w kędzierzyńsko-ko- 
zielskim starostwie.

Usługi nieuciążliwe to takie, któ
re nie powodują żadnej uciążliwej 
emisji substancji i energii oraz nie 
są przedsięwzięciami, dla których 

jest wymagany raport oddziaływa
nia na środowisko. Do zakładów 
uciążliwych zaliczają się stacje pa
liw, zakłady pogrzebowe, piekarnie, 
stacje obsługi samochodów, zakła
dy rzemieślnicze i drobnej wytwór
czości zatrudniające powyżej pięciu 
pracowników. A Włodzimierz Mie- 
leszko ma zamiar zatrudnić dwana
ście osób.

- Wniosek na budowę i rozbu
dowę obiektu został złożony 24 
stycznia 2008 r. Obecnie jeste
śmy na etapie rozpatrywania do
kumentacji i rozsyłania zawiado
mień do sąsiadów, ponieważ bu
dynek planowany jest w granicy 
działki. Strony mają prawo zapo
znać się z dokumentacją i wyra

zić swoją opinię - mówi inspektor 
Andrzej Tokarczyk z wydziału in
westycji i budownictwa starostwa. 
Dodaje, że na wydanie pozwolenia 
budowlanego urząd ma 65 dni.

Nie przekonuje to jednak Wło
dzimierza Mieleszki, który plano
wał rozpoczęcie budowy oraz zło
żenie dotacji o unijne fundusze dla 
przedsiębiorców.

- 15 lutego minął termin skła
dania wniosków o unijne pienią
dze. Dodatkowo na pozwolenie 
na budowę czekają wykonawcy, 
którzy mieli już rozpocząć pra
ce. Teraz wszystko się przesunie 
z powodu biurokratycznej ma
chiny - uważa inwestor.

Grażyna KOSUBEK

Otwarte drzwi PUP

Z szefem przez kamerę
Działka w centrum do wzięcia

Pozazdrościli miastu
Powiatowy Urząd Pracy zorganizował w ubiegłym tygodniu spotkanie dla pracodawców z tere

nu powiatu kędzierzyńsko-kozielskiego. Dyrekcja PUP zaprezentowała nowości i zachęcała biz
nesmenów do współpracy z urzędem.

Spotkanie zostało zorganizowa
ne w ramach projektu „Urząd pra
cy partnerem dla pracodawców”, 
który polega na modernizacji sys- 

Itemu współpracy publicznych 
służb zatrudnienia z pracodawca
mi. Z 50 pracodawcami z całego 
powiatu kędzierzyńsko-kozielskie
go spotkał się przy okazji wicesta- 
rosta Marek Matczak. Zadeklaro
wał on pomoc przedsiębiorcom 

. przy nowych inwestycjach.
- Spodziewaliśmy się mniej

szej liczby osób. Jesteśmy bar
dzo zadowoleni z tego spotka
nia - mówi dyrektor PUP Maria 
Labus.

Urzędnicy przedstawili takie no
wości, jak kamera internetowa, 
za pośrednictwem której bezrobot
ny może odbyć wstępną rozmowę

kwalifikacyjną z pracodawcą. Mó
wiono także o nowej stronie- inter
netowej urzędu i dodatkowym logo 
Przyjazny Urząd. Pracodawcy mo
gli skorzystać z porad przedsta

wicieli urzędu skarbowego i ZUS, 
a także dowiedzieć się czegoś wię
cej na temat pozyskiwania dotacji 
unijnych na rozwój firm.

DAG

Siedem tysięcy metrów kwadratowych w centrum Kędzierzy- 
na-Koźla wystawiła na sprzedaż Robotnicza Spółdzielnia Miesz
kaniowa „Chemik". Za grunt u zbiegu ulic Kosmonautów i Pio
nierów zażyczyła sobie prawie pięć milionów złotych.

Właścicielem jest gmina Kędzie
rzyn-Koźle, spółdzielnia sprzeda- 
je prawo wieczystego użytkowania. 
Przetarg odbędzie się w formie li
cytacji. Każde postąpienie wzbo
gaci kasę spółdzielni o 50 tys. zł. 
Przetarg odbędzie się 20 marca o 
godz. 11.00 w siedzibie RSM.

0,7 ha w sąsiedztwie bloków i 
pawilonów handlowych jest w pla
nie zagospodarowania przestrzen
nego oznaczone symbolem UN, 
czyli usługi nieuciążliwe. - Ozna
cza to, że mogą tam powstać 
np. pawilony handlowe o po
wierzchni sprzedaży do 400 me
trów kwadratowych - mówi Ja
nusz Kaczmarczyk, kierownik wy
działu urbanistyki i architektury 
magistratu.

Na spółdzielczej działce przy 
al. Jana Pawła II powstał kilka lat 
temu market Minimal (obecnie Bil- 
la). Coraz lepsze interesy robiło też 
w ostatnich latach na sprzedaży 
działek komunalnych miasto. Li
czącą około dwóch hektarów dział
kę na Pogorzelcu, gdzie stoi obec
nie Castorama, udało się sprzedać 
w 2005 roku za niespełna 5 min 
zł brutto. Rekordową kwotę - 18,4 
min zł brutto - gmina uzyskała w 
ubiegłym roku za 3,26 ha przy al. 
Armii Krajowej, obok Castoramy. 
Cena wywoławcza wynosiła wtedy 
7 min 600 tys. zł. Minimalne po
stąpienie ustalono na 100 tys. zł, 
ale licytanci przebijali konkuren
tów także o wyższe kwoty.

KJ

reklama

Rynkowe ceny zbóż (21 lutego)
Zboże Jednostka 

miary Cena [zł]

Pszenica paszowa tona 820
Pszenica konsumpcyjna tona 880
Jęczmień paszowy tona 700
Kukurydza sucha tona 780
Kukurydza mokra tona skup wstrzymany

Źródło: Terenowy Zespół Doradztwa w Kędzierzynie-Koźlu Oprać. KJ

ZATRUDNIĘ KIEROWCĘ NA 

CIĄGNIK SIODŁOWY 

Z NACZEPĄ 
ZAKRES PRZEWOZÓW- 

KRAJOWY

KAT. C1E, CE, ADR KL. 2 

BAZA KĘDZIERZYN-KOŹLE 

TEL601/53-63-44 

071/785-60-17

Zespół Szkół Komorno 
organizuje kursy z certyfikatami:

Spawacz - trzy kategorie, 
Operator wózków widłowych.

Ceny konkurencyjne
Rozpoczęcie kursu - 03.03.2008 

Informacje - Tel. 077/4823151
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Nietrudno przekazać 1 proc, naszego podatku

Skubnij fiskusa, wspomóż społeczników!
W tym roku urzędy skarbowe będą na wniosek podatnika prze

kazywać kwotę 1 proc, podatku dochodowego od osób fizycznych 
bezpośrednio na rzecz organizacji pożytku publicznego (OPP). Jest 
to duże ułatwienie, gdyż do tej pory Kowalski musiał sam obliczać 
tę kwotę i ją nadpłacać. Teraz zrobi to za nas skarbówka.

Doświadczenia ubiegłych lat zniechę
cały do przekazywania części naszego 
podatku. Trzeba było najpierw wpłacić 
pieniądze w banku lub na poczcie, a do
piero później fiskus oddawał wpłaconą 
kwotę. Za przelew czasem płaciło się 
kwotę porównywalną do tej, którą chcia- 
ło się przekazać.

- Z 1 proc, zebraliśmy w jednym 
roku 3 tys. zł, potem było już gorzej - 
mówi Walter Oleks, prezes piłkarskiego 
klubu Victoria Cisek

Skomplikowanie procedury sprawi
ło, że w 2007 r. tylko 3 proc, podatników 
przekazało 1 proc z podatku na rzecz 
OPP - z ponad 20 min podatników zdecy
dowało się to uczynić zaledwie 1,6 min.

Kto może odpisać 1 proc.?
Wraz ze zmianą przepisów poszerzyło 
się też grono podatników, którzy mogą 
przekazać 1 proc, organizacjom pożytku 
publicznego. Obecnie mogą to być:
- podatnicy podatku dochodowego 

od osób fizycznych,
-podatnicy opodatkowani ryczałtem 

od przychodów ewidencjonowanych,
- podatnicy prowadzący jednoosobową 

działalność gospodarczą i korzystający 
z liniowej, 19-procentowej stawki po
datku (po raz pierwszy). 

Dlatego też organizacje pożytku pu
blicznego postulowały, żeby obowiązują
ce przepisy uprościć, co w końcu wpro
wadziła ustawa z końca 2006 roku. 
Obecnie w formularzu PIT trzeba tylko 
wpisać, na konto jakiej organizacji chce- 
my przekazać pieniądze, a reszta należy 
do urzędu skarbowego.

Podatnik będzie mógł w rozliczeniu

-X-- - - - - - - - - - - - - - - -  - - -
Spis OPP z powiatu Kędzierzyn-Koźle

z
i

Nr KRS Nazwa Gmina Adres

0000000963 Stowarzyszenie na rzec rozwoju wsi Mechnica Reńska Wieś Kwiatowa 4,47-214 Poborszów

0000024368 Towarzystwo Ziemi Kozielskiej w Kędzierzynie-Koźlu Kędzierzyn-Koźle Kraszewskiego 5 A, 47-200 Kędzierzyn-Koźle

0000036257 Towarzystwo Społeczno-Kulturalne Romów 
w Rzeczypospolitej Polskiej z siedzibą w Kędzierzynie-Koźlu Kędzierzyn-Koźle Grunwaldzka 27 m. 4,47-220 Kędzierzyn-Koźle

0000041882 Ludowy Klub Sportowy Poborszów Reńska Wieś Wygon, 47-214 Poborszów

0000045859 Klub Sportowy Sławięcice w Kędzierzynie-Koźlu Kędzierzyn-Koźle Chopina 12 m. 10,47-224 Kędzierzyn-Koźle

0000049736 Stowarzyszenie Zespół Pieśni i Tańca „Komes" Kędzierzyn-Koźle K. Wielkiego 7,47-232 Kędzierzyn-Koźle

0000049918 Klub Sportowy „Cisowa" Kędzierzyn-Koźle Jana Brzechwy 76,47-230 Kędzierzyn-Koźle

0000053741 Stowarzyszenie Pomocy Dzieciom „Brzdąc" Kędzierzyn-Koźle Grunwaldzka 29 m. II p., 47-220 Kędzierzyn-Koźle

0000056094 Stowarzyszenie Tenisowy Klub Sportowy Kędzierzyn-Koźle Grabskiego 1,47-223 Kędzierzyn-Koźle

0000057393 Miejski Międzyszkolny Klub Sportowy Kędzierzyn-Koźle Grunwaldzka 71,47-220 Kędzierzyn-Koźle

0000059513 Kędzierzyński Klub Szachowy „Szach” Kędzierzyn-Koźle 9 Maja 6,47-220 Kędzierzyn-Koźle

0000071851
„Bądź Człowiekiem"Fundacja na rzecz Seniorów, Chorych, 
Niepełnosprawnych i Honorowego Krwiodawstwa Kędzierzyn-Koźle Wyzwolenia 7,47-225 Kędzierzyn-Koźle

0000076295 Stowarzyszenie Niesienia Pomocy Chorym Uzależnionym 
od Alkoholu i Osobom Współuzależnionym„Abstynent" Kędzierzyn-Koźle

Piotra Skargi 38 m. suterena,
47-224 Kędzierzyn-Koźle

0000088836 Towarzystwo Sportowe„Odra" Kędzierzyn-Koźle Chrobrego 25,47-200 Kędzierzyn-Koźle

0000201430 Ludowy Klub Sportowy„l/ictoria" Cisek Planetorza 12,45-253 Cisek

0000220149 Stowarzyszenie Sportowe„Lotrans" Kędzierzyn-Koźle Portowa 35,47-205 Kędzierzyn-Koźle

0000234315 Rogowskie Towarzystwo Sportowe Koźle Rogi Kędzierzyn-Koźle Główna 54,47-200 Kędzierzyn-Koźle

0000236687 Wielobranżowa Spółdzielnia Socjalna Ogniwo Kędzierzyn-Koźle Matejki 29 m. 1,47-220 Kędzierzyn-Koźle

0000237934 Katolickie Centrum Pomocy Rodzinie Kędzierzyn-Koźle Chemików 6,47-223 Kędzierzyn-Koźle

0000244232
Stowarzyszenie Przyjaciół Domów Pomocy Społecznej 
w Kędzierzynie-Koźlu Kędzierzyn-Koźle Dąbrowszczaków 1,47-230 Kędzierzyn-Koźle

0000244273 Stowarzyszenie Miłośników lazdyTerenowej„Duromutt” Bierawa Dębowa 3,47-246 Kotlarnia

0000259342 Fundacja Euro-Country-Partnerstwo dla Zrównoważonego 
Rozwoju Obszarów Wiejskich Polska Cerekiew Parkowa 23,47-263 Zakrzów

0000261102 Towarzystwo Sportowe „Chemik” Kędzierzyn-Koźle Kędzierzyn-Koźle Głowackiego 12 m. A, 47-220 Kędzierzyn-Koźle

0000262492 Stowarzyszenie Uniwersytet Trzeciego Wieku przy Miejskim 
Ośrodku Pomocy Społecznej w Kędzierzynie-Koźlu Kędzierzyn-Koźle Tadeusza Kościuszki 43 m. A, 47-224 Kędzierzyn-Koźle

za 2007 r. zadeklarować przekazanie 
1 proc, podatku tylko na rzecz organiza
cji wpisanej do Krajowego Rejestru Są
dowego i posiadającej status organizacji 
pożytku publicznego. W swoim rocznym 
zeznaniu w odpowiednim polu formu
larza wpisuje jedynie jej nazwę i numer 
KRS oraz wyliczoną przez siebie kwotę 
1 proc W 2008 r. podatnik może prze
kazać tę pieniądze tylko 
jednej organizacji.

Do PIT-u nie trzeba 
wpisywać numeru kon
ta. Aby móc skorzystać 
z „przywileju 1 proc.”, 
organizacje pożytku pu
blicznego do 20 listopa
da ubiegłego roku po
winny były podać na
czelnikowi właściwego 
urzędu skarbowego nu
mer jednego rachunku 
bankowego do przeka- 
zywanią zadeklarowa
nych przez podatników 
darowizn.

Ważne jest też to, 
że jeśli podatnik popeł
ni błąd przy wypełnia
niu rubryk dotyczących 
przekazania 1 proc 
na OPP (np. przy obli
czaniu 1 proc., wpisywaniu nazwy or
ganizacji lub jej numeru KRS) - nic mu 
specjalnie nie grozi. Skrajną konsekwen
cją takiej pomyłki będzie to, że pieniądze 
nie zostaną przekazane wskazanej przez 
niego organizacji.

- W urzędzie skarbowym dane z ze
znań będą wprowadzane do systemu. 
Jeśli organizacja będzie ujęta w sys-

I. WNIOSEK O PRZEKAZANIE 1% PODATKU NALEŻNEGO NA RZECZ ORGANIZACJI 
POZY I KU PUBLICZNEGO (OPP) Należy podać nazwę OPP oraz numer wpisu do Krajowego Rejestru Sądowego (KRS).

Kwota z poz. 126 nie może przekroczyć 1% kwoty z poz. 112, po 
zaokrągleniu do pełnych dziesiątek groszy w doi.

124. Nazwa OPP _ '

I owarzystw® Ziemi Kozielskiej
Wnioskowana kwota125. Nurncr KRS v

Numer KRS 0000024368

Niektóre OPP dystrybuują gotowe wzorce, jak wypełnić rubryki w PIT, żeby dana organizacja skorzystała z 1 proc.

ternie, to zaakceptuje on przekazanie
1 proc. Jeśli nie - będziemy spraw
dzać takie przypadki - deklaruje Bole
sław Dariak, naczelnik Urzędu Skarbo
wego w Kędzierzynie-Koźlu.

Jednym procentem naszego podatku można wesprzeć np. 
Stowarzyszenie na rzecz Rozwoju Wsi Mechnica, które prowadzi 
bardzo prężną społeczną szkołę podstawową. Na zdjęciu ostatnia 
wigilia w szkole w Mechnicy.

- Przy wpisaniu innej organizacji 
niż w spisie OPP prawdopodobnie 
deklaracja podatkowa będzie do ko
rekty - uważa z kolei Tomasz Adaszew
ski z Departamentu Pożytku Publiczne
go w Ministerstwie Pracy

Procent na sport
W województwie opolskim jest zareje-

-x-z

strowanych obecnie 278 organizacji po
żytku publicznego 24 z nich mają sie
dziby na terenie naszego powiatu. Po
łowa z nich to kluby sportowe, w dużej 
mierze piłkarskie. Jednym procentem 

mogą swój ukochany klub 
wspomóc kibice Chemi
ka. Status OPP mają też 
najlepsze obecnie kluby 
piłkarskie regionu, czyli 
LKS Poborszów i Victoria 
Cisek, ale i kędzierzyński 
Szach, zrzeszający miło
śników królewskiej gry.

Towarzystwo Ziemi 
Kozielskiej dotychczaso
we wpływy z 1 proc, prze
znaczało na dofinanso
wanie publikacji o tema
tyce związanej z historią 
i współczesnością ziemi 
kozielskiej oraz na zakup 
i utrzymanie zbiorów mu
zealnych w „Baszcie”.

. - Zwracamy się 
z prośbą do wszystkich, 
którzy doceniają potrze
bę ochrony pamiątek 

przeszłości oraz pielęgnowania trady
cji i kultury naszego regionu, by prze
znaczyli 1 proc, swojego podatku 
na cele realizowane przez Towarzy
stwo Ziemi Kozielskiej - apeluje pre
zes TZK Edward Nycz.

Część OPP z naszego powiatu zaj
muje się głównie udzielaniem pomocy 
- „Brzdąc” - najmłodszym, spółdzielnia 
Ogniwo - bezrobotnym, „Abstynent” - 
osobom mającym problem alkoholowy 
w rodzinie. Seniorom, chorym, niepełno
sprawnym i honorowym krwiodawcom 
pomaga z kolei fundacja „Bądź Człowie
kiem” z Blachowni.

Dla odmiany, na wszechstronny roz
wój obszarów wiejskich jest nastawiona 
zakrzowska fundacja „Euro-Country”. 
Oprócz pozyskiwania grantów na swoją 
działalność (różnorakie szkolenia, warsz
taty), pieniędzy na jej finansowanie szu

Podpowiedzieć cel

Podatnik w składanym przez siebie zeznaniu podatkowym może również podać dodat
kowe informacje, które w jego ocenie mogą mieć wpływ na dystrybucję środków gro
madzonych przez organizację pożytku publicznego (np. na konkretny cel). Informację 
tę podatnik będzie mógł zamieścić w rubrycejnne informacje, w tym ułatwiające kon
takt z podatnikiem" znajdującej się bezpośrednio nad wnioskiem o przekazanie 1 proc, 
należnego podatku, odpowiednio w: poz. 135 - PIT-28, poz. 311 - PIT-36, poz. 107 - PIT- 
36L, poz. 123 - PlT-37, poz. 59 - PIT-38.Tu można np. wpisać imię i nazwisko konkretne
go dziecka, na którego leczenie zbiera pieniądze jakaś fundacja będąca OPP.
Powyższe informacje zostaną przesłane organizacji pożytku publicznego przez organ 
podatkowy. Rozdysponowanie przekazanych środków pozostaje jednak w wyłącznej 
gestii OPP i powinno odbywać się w zgodzie z przedmiotem działalności organizacji 
określonym w statucie oraz z przepisami prawa.

ka też we wpływach z 1 proc. Całej naro
dowości, konkretnie romskiej i jej kultu
rze chce zaś pomagać Towarzystwo Spo
łeczno-Kulturalne Romów w Rzeczpo
spolitej Polskiej z siedzibą w Kędzieizy- 
nie-Koźlu.

Jak sobie radzą nie-OPP?
Nie wszystkie organizacje, które pie

niądze na działalność pozyskują z 1 proc, 
mają status OPP. Można tak zrobić w zgo
dzie z prawem. Np. Fundacja „Bokse
ry w Potrzebie” współpracuje z Funda
cją Schronisko dla Bezdomnych Zwie
rząt „Koci Świat”, która jest zarejestrowa
na jako OPP. Kto do jednej z rubryk w PIT 
wpisze „bokser”, może być pewny, że jego 
pieniądze trafią do poszkodowanych przez 
życie bokserów, bo uprawniona fundacja 
przekaże drugiej zebrane pieniądze.

Podobnie robi Klub Honorowych Daw
ców Krwi RP im. prof. Ludwika Hirszfel
da z Blachowni. Pod podawanym przez 
niego numerem KRS (0000186577) od
naleźliśmy Stowarzyszenie Honorowych 
Dawców Krwi RP w... Turku w woje
wództwie wielkopolskim.

- Jesteśmy częścią tego stowarzy-

Inne ważne OPP

Niektóre organizacje nie mają swo
ich siedzib na terenie naszego powia
tu, ale prężnie tu działają. Np. Cari
tas Diecezji Opolskiej OPP ma nr WR? 

0000290982,Towarzystwo Społeczno- 
Kulturalne Niemców na Śląsku Opol
skim KRS 0000017757, a Polski Czer
wony Krzyż - KRS 0000225587.

szenia, mamy tam swoje subkon
to i księgowość przekazuje nam pie
niądze z 1 proc. W PIT trzeba tyl
ko zaznaczyć, że chodzi o klub im. 
prof. Hirszfelda z Kędzierzyńa-Koźla 
- tłumaczy prezes Leon Piecuch.

Nasza konkurencja, czyli „Tygodnik 
Lokalny 7 DNI” już dwukrotnie podała, 
że status OPP, którym można przekazać 
1 proc, podatku, mają Stowarzyszenie 
Wolontariuszy Magnolia i Fundacja dla 
Dobra Publicznego z Kędzierzyna-Koź- 
la. Rzecz w tym, że... zaprzeczają temu 
sami zainteresowani.

- Nie staraliśmy się o status OPP, 
więc nie zabiegamy o 1 proc. Jeśli 
taka informacja gdzieś się ukazała, 
to jest to-informacja błędna - skwito
wała Elżbieta Barciak-Mankiewicz, pre
zes Magnolii.

- Nie mamy statusu OPP i nikomu 
nie dawaliśmy informacji, że staramy 
się o 1 proc, podatku - zdziwił się Ma
rian Saska, prezes Fundaq'i dla Dobra 
Publicznego.

Minister pracy wydał pod koniec ubie
głego roku obwieszczenie z listą upraw
nionych OPP. Lepiej, żeby organizacja 
czy stowarzyszenie, które się na niej nie 
znalazły, nie próbowały wyłudzić pienię

dzy z 1 proc. - Jeśli organizacja dekla
ruje się jako OPP, a nią nie jest, to jest 
to już przestępstwo karnoskarbowe - 
ostrzega Tomasz Adaszewski z Minister
stwa Pracy

Jeśli ktoś chciałby adresata swoje
go 1 proc, znaleźć poza naszym wo
jewództwem, pomoże mu wyszuki
warka organizacji pożytku publiczne
go na stronie Ministerstwa Sprawie
dliwości (www.opp.ms.gov.pl) lub lista 
na stronie www.pozytek.gov.pl. Tu też 
możemy się upewnić, że właściwie kie
rujemy nasze pieniądze.

Zeznania podatkowe powinniśmy zło
żyć do końca kwietnia. Od tego momen
tu skarbówka ma trzy miesiące na prze
kazanie naszego 1 proc.

Tekst i foto: 
Jarosław JURKOWSKI

http://www.opp.ms.gov.pl
http://www.pozytek.gov.pl


NOWY ZAWÓD!

CERTYFIKATOR 
ENERGETYCZNY SILESIA

SZKOLENIE PRZYGOTOWUJĄCE DO SPORZĄDZANIA 
CHARAKTERYSTYKI ENERGETYCZNEJ BUDYNKÓW 
I LOKALI MIESZKALNYCH*

Szczegółowe informacje: 077 54 17 250, 077 441 83 86

■ SZUKAM PRACY

Otwieramy Ci drogę do kariery

W związku z dynamicznym rozwojem swoich struktur 
poszukujemy kandydatów na stanowisko:

Przedstawiciel ds. Ubezpieczeń
i Finansów

PRACA

AUTO TIM Janeczko

ZASIŁKI

• Maksymalna miesięczna kwota ryczałtu 
za używanie sam. osob. w gminie i 
mieście do 100 tys. mieszkańców:

• SKALA PODATKU DOCHODOWEGO OD 
OSÓB FIZYCZNYCH - 2007 R.

PRO SILESIA sp. z o.o. przyjmuje zapisy na kurs 
przygotowujący do uzyskania świadectwa Ministra 
Infrastruktury do sporządzania 
charakterystyki energetycznej stosownie do treści 
Rozporządzania z dnia 21 stycznia 2008 r.
Dz. U. Nr 17 poz. 104.

♦Świadectwo charakterystyki energetycznej od I stycznia 2009 r. 
będzie niezbędne przy wszystkich obrotach nieruchomościami 

oraz przy remontach.

Drogeria kosmetyczna 
w K-Koźlu zatrudni 

sprzedawcę-kasjera. 
Praca na pół etatu. 
Informacja pod nr

Firma
INWEMER OCHRONA 

sp. z o.o. zatrudni 
osoby z I, II, III 

grupą inwalidzką 

do ochrony obiektu. 

Tel. 0508-017-946, 
044/ 732-16-66

KONKURENCYJNE CENY!!!
350 zł uczniowie i studenci
550 zł osoby indywiduolne 
firmy i grupy NEGOCJACJA CEN !

W lutym cena

Kędzierzyn-Koźle
Al. Jana Pawła II 14, lip.
tel. 0 77 483 44 72,0 515 211 212,0 515 211 215 
e-mail: szkolenia.robix@neostrada.pl ODSETKI

• Ustawowe: 11,5%
• Od zaległości podatkowych: 13,5%
• OBOWIĄZEK PROWADZENIA KSIĄG 

RACHUNKOWYCH W 2008 R. - 3 022 000 ZŁ
• ZWOLNIENIE PODMIOTOWE Z VAT

W 2008R. - 50 000 ZŁ

Niemcy / Austria
(*wymagany  paszport niemiecki)

• WYSOKIE ZAROBKI
• STAŁA OPIEKA FIRMY
• PREMIA 200 Euro !!!

Szukasz pracy?
Zadzwoń i sprawdź nas!

KONTAKT:
Tel. 071 796-68-70
Kom. 0 508-183-805

0»/°"JGaJeta Nr 8 (450)
*/okalna 20 lutego 2008

■ DAM PRACĘ
■ Szukam pani w średnim wieku do 
prowadzenia domu i opieki nad dzieć
mi w Niemczech. Tylko poważne oferty. 
00492343695344 po 18.00
■ Kierownika budowy z uprawnieniami 
zatrudnimy w Warszawie. Kontakt tel. 
077/472 53 75
■ Zatrudnię pracownika budowlanego. 
Tel. 0608 485 530

■ Informatyk, 30 lat, szuka pracy Może 
być dodatkowa. Tel. 0510 211 569
■ Doświadczona niania, referencje, za
opiekuje się dziećmi, również w czasie 
choroby, wyjazdów. Tel. 0504 993 787
■ Emeryt z grupą niepełnosprawności 
poszukuje pracy jako pracownik gospo-

Firma niemiecka 
zatrudni od zaraz 

operatorów-programistów 
maszyn CNC 

na bardzo dobrych 
warunkach. Paszport polski.

Kontakt: 077/4413535, 
077/4412677, 

e-mail: kanzlei@op.pl

GOSPODARKA I PRACA 17

darczy, kierowca, magazynier. Tel. 0691 
162 588
■ Zaopiekuję się dzieckiem lub osobą 
starszą. Doświadczenie. Tel. 0694 249 067
■ Szukam dorywczej pracy, najlepiej na 
1/2 etatu. Tel. 0693 790 371
■ Restaurator antyków poszukuje pracy 
stałej lub zleconej.Tel. 0600 618107

c
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E

ROK PODATKOWY 2007

TERMINY!!!
• 10 marca mija termin zapłaty 

ubezpieczenia społecznego ZUS dla 
pracodawców nie zatrudniających 
pracowników

COMMERC1AL 
UNION

Prześlij swoje cv na adres:
rekrutacja_gliwice@cu.com.pl
W temacie: Nr ref. 11

tel: 603 761 342

• Koszty uzyskania przychodu 108,50 zł
• Koszty uzyskania przychodu podwyższone o 

25% (dla dojeżdżających) 135,63 zł
• Kwota zmniejszenia podatku 572,54 zł
• Minimalne wynagrodzenie brutto 936 zł
• Minimalne wynagrodzenie brutto 1126zł (2008 r.)
• Przeciętne miesięczne wynagrodzenie

w I kwartale 2007-2 709,14
• Przeciętne miesięczne wynagrodzenie w II 

kwartale 2007-2 644,34
■ Przeciętne miesięczne wynagrodzenie will 

kwartale 2007 - 2.703.41

Podstawa 

obliczania 

podatku w złotych

Podatek wynosi

Ponad Do

43 405 19% podstawy 

obliczenia minus kwota 

zmniejszająca podatek 

572,54 zł

43 405 85 528 7 674,.41 zł

+ 30% nadwyżki ponad 

43 405 zł

85 528 20311,31 z

+ 40% nadwyżki ponad

85 528 zł

Kwota rocznych dochodów nie powodująca 

obowiązku uiszczenia podatku wynosi 3013 zł.

■ UBEZPIECZENIE ZDROWOTNE OSÓB 
PROWADZĄCYCH DZIAŁALNOŚĆ 
GOSPODARCZĄ

Wrzesień/ 

październik/ 

listopad 2007

Grudzień/ 

styczeń/luty 

2008

Ubezpieczenie 

zdrowotne
189,85 195,15

Kwota do 

odliczenia
163,48 168,04

DIETY I RYCZAŁTY
Okres obowiązywania - od 1 stycznia 2007 r.

Dieta 
(wzł)

Ryczałt za 
nocleg (w zł)

Ryczałt za 
dojazd (w zł)

23 34,50 4,60

• Maksymalna stawka za 1 km przebiegu 
pojazdów prywatnych używanych do celów 
służbowych:

Od 14 listopada 

2007

Sam. Osob. do 900 cm3 0,5214 zł

Sam. Osob. pow. 900 cm3 0,8358 zł

Motocykl 0,2302 zł

Motorower 0,1382 zł

Do 900 cm3 
od 14 listopada

Powyżej 900 cm3 
od 14 listopada

Limit 300 km

156,42 zł

Limit 300 km

250,74 zł

Dealer Fiata w Opolu
poszukuje kandydata na stanowisko

Główny księgowy

wymagana praktyka w zawodzie, doświadczenie na 
uprawnienia do samodzielnego prowadzenia usług 

księgowych, biegła znajomość przepisów

Elektromechanik samochodowy
- bardzo dobre warunki płacowe - Stan odsetek oraz pozostałych informacji 

na dzień 25.02.2008r.

Kwota zasiłku dla bezrobotnych 

(od 1 czerwca 2007 r.)
538,90 zł

Kwota zasiłku rodzinnego 

(od 1 września 2007 r.):

• na dziecko w wieku do 5 lat

- na dziecko w wieku powyżej 

5 lat do ukończenia 18 lat

• na dziecko w wieku powyżej

18 lat do ukończenia 24 lat

48 zł

64 zł

68 zł

Kwota zasiłku pielęgnacyjnego 

(od 1 września 2007 r.)
153 zł

Kwota świadczenia pielęgnacyjnego 

(od 1 maja 2004 r. do 31 sierpnia 2008 r.)

Kwota zasiłku pogrzebowego 

(od 1 grudnia 2007 r.)

420 zł

5 406,82 zł

Aplikacje prosimy składać na adres e-mail 
elzbieta.janeczko@autotim.com.pl lub pocztą na adres firmy 
45-239 Opole ul.Oleska 152, faksem 077 400 88 41

BIURO PODATKOWE

»flLTflX«
AL JANA PAWŁA II 22 
(BUDYNEK OPTYKA) 
KĘDZIERZYN-KOŹLE 

Tel. 077/481 82 26

mailto:szkolenia.robix@neostrada.pl
mailto:kanzlei@op.pl
mailto:rekrutacja_gliwice@cu.com.pl
mailto:elzbieta.janeczko@autotim.com.pl
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Chcesz sprzedać, kupić, zamienić?
OGŁOSZENIA 
DROBNE! I

I
7

Opłata naliczana jest za słowo.
Dopuszczalne są następujące formy publikacji:
1. ogłoszenie zwykłe
2. ogłoszenie wytłuszczone - bold
3. OGŁOSZENIE WERSALIK-duże litery
4. OGŁOSZENIE WERSALIK BOLD - duże litery wytłuszczone

Cennik zawiera ceny netto za jedno słowo. 
Ogłoszenia „szukam pracy"są bezpłatne.

Ogłoszenie od 
osób prywatnych

Ogłoszenie 
od firm Dam pracę

zwykłe 0,5 1,0 1,0
bold 0,7 1,2 1,5
WERSALIK 0,7 1,2 2,5
WERSALIK BOLD 0,8 1,3 2,6

Ogłoszenia ekspresowe przyjmowane są w poniedziałek 
do godziny 12.00 za podwójną opłatą.

RABATY
1. Dla osób fizycznych nieprowadzących działalności gospodarczej 
Przy jednorazowym zamówieniu
• dwóch emisji do dwóch kolejnych wydań 10%
• trzech emisji do trzech kolejnych wydań 15%
• czterech i więcej emisji do kolejnych wydań 25%

2. Dla firm
• powyżej czterech emisji 20%
• powyżej sześciu emisji 25%
■ powyżej ośmiu emisji 30%

A
% Ogłoszenie drobne SMS-em

Należy wysłać na numer 7460 (opłata 4 zł + VAT), 
na początku wpisując słowo lokalna, a po 
odstępie treść ogłoszenia, np. lokalna sprze- 
dam fiata 126p. Tel. 600000000. Ogłoszenie 
ukaże się jednorazowo. Jeżeli nadawca chce, by 

ź w treści został podany numer, z którego SMS 
A został wysłany, nie musi go umieszczać ponow- 

nie w treści. W innym przypadku należy wpisać 
wszystkie potrzebne telefony. Aby ogłoszenie 
ukazało się we wtorek, należy nadać je do piątku 
poprzedzającego wtorkowe wydanie gazety do 
godziny 12.00.

. MEDYCYNA

USUWAMY:
- ŻYLAKI
- PAJĄCZKI NACZYNIOWE, WŁOSY, 

ZNAMIONA, TATUAŻE
- PRZEBARWIENIA, BRODAWKI

Spec. Ch. Og. J. Konecki
B-MED, ul. Racławicka 1, K-K, 077/482 47 52

LASER MED 
laserowe bezoperacyjne 

usuwanie żylaków 
oraz badania 

USG
Lek. Mirosław Wróbel

Specjalista
Radiologii i Diagnostyki Obrazowej 
Kędzierzyn-Koźle, ul. Korfantego 21 

www.laser.opole.pl 
tel. 0 508 278 258

Prywatny Gabinet 
Chirurgiczno-Onkologiczny

Rafał Szulc
Konsultacje, biopsje, 

zabiegi ambulatoryjne
Kędzierzyn-Koźle, ul. Korfantego 21 

Rejestracja: 693349013 
Szczegóły: www.onkolog.org.pl

PRYWATNY GABINET
PSYCHOLOGICZNOPSYCHIATRYCZNY
mgr Anna Dziamara- psycholog

rej. tel. 606-629-179

Izolda Swistuń - psychiatra

rej. tel. 508-104-630

Kędzierzyn, ul. K. Miarki 
leczenie zaburzeń nerwicowych 

•depresyjnych dękowych 
• anoreksji • bulimii 

• porady psychologiczne

GABINET GINEKOLOGICZNY
lek. med. Jarosław Głowacki
- Badania: USG ciąży, ginekologiczne i piersi
- Kolposkopia i cytologia,

badania w kierunku brodawczaka HPV
- Szczepienia przeciw rakowi szyjki macicy
- Prowadzenie ciąży, antykoncepcja, 

hormonalna terapia zastępcza

Koźle ul.Czerwinskiego 3 

(wejście od strony aresztu) 
przyjmuje: wtorek, środa, piątek 

od 17.00 do 18.30 
tel. kom. 0602 623 879

GABINET STOMATOLOGICZNY 

lek. storn. Joanna Joszko 
ul. Damrota 21C/1, Kędzierzyn-Koźle
- wypełnienia kosmetyczne,
- usuwanie kamienia i osadów
- wybielanie zębów żywych

i martwych
- bezbolesne usuwanie zębów

i protetyka

- leczenie kanałowe

Tel. 0691 512 024

Prywatny Gabinet
Psychologiczny

mgr Beata Korzeniowska
- diagnoza i terapia dzieci i młodzieży

- poradnictwo psychologiczne w 

sprawach małżeńskich i rodzinnych

- pomoc psychologiczna w sytuacjach 

trudnych i kryzysowych

- mediacje rodzinne i małżeńskie

Koźle, ul. Czerwińskiego 3/8 
Tel. 0606 425 180 
www.psychologkkozle.neostrada.pl

■ MOTORYZACYJNE
■ Audi 80 B4, rok produkcji 1994, poj. 
2,0, pełne wyposażenie, cena 8.900 zł. 
Tel. 077/482 28 677,0504 432 826
■ Kupię auta uszkodzone, całe, na pol
skich lub zachodnich tablicach, wyre- 
jestrowywanie samochodów, własny 
transport. Tel. 0515 169 820
■ Polonez caro 1,6 GLI, 1994 r„ bordo 
metalik, 65.000 tys. km, stan bardzo do
bry. Tel. 077/482 92 12
■ Sprzedam VW passata kombi 2002 r. 
1.9 TD1131 km, klimatroinkó-biegowy, 
podgrzewane fotele, ESP, książka ser
wisowa, cena 34.500. Tel. 0514573089
■ Sprzedam audi A4 1997 r. srebrny 
metalik, limuzyna, 1.6 benzyna, elek
tryczne szyby i lusterka, elektryczny 
szyberdach, cena 14.900, tel. 0514 573 
089
■ Sprzedam passata 2001 r„ 2.5 TDi

SZKOŁA KIEROWCÓW JAGODA 
zaprasza na kurs PRAWA JAZDY 

Kat.A, B,C, E 
ZNIŻKA DLA UCZNIÓW 

rozpoczęcie kursu 27.02.2008 godz. 16.30
w RSM CHEMIK ul. 9 Maja 6 sala 93

Tel. 483-53-93,0604-635-981
www.jagoda.prawojazdy.com.pl

SKUP 126p, 125p, Polonezów 
i innych samochodów. 

Stan obojętny, 
tel. 0 511 617 8513

SKUP samochodów 

powypadkowych, 

skorodowanych, 

wszystkie marki.

Tel. 032/232 83 83,502765255

SKUP SAMOCHODÓW 
UŻYWANYCH 

KAŻDEJ MARKI.
PŁATNE GOTÓWKĄ

Tel. 697 65 95 95, 

669 34 72 05

PRAWO JAZDY 
AUTO SZKOŁA 

Krzysztof Chajec 
Zniżka dla uczniów.

Tel. 077/482 28 32, 

0504-133-644

36500 zł. Tel. 0696887743
■ Sprzedam passata kombi, 1,9 TDi, 
2000 r., 115 KM, bogate wyposażenie. 
Tel. 0604996789
■ Mercedesa 207D - dostawczy, rok 

produkcji 1980, poj. 2,3, diesel, cena
2.000 zł. Tel. 077/ 482 28 677,0504 432 
826
■ Sprzedam poloneza caro rok prod.
95, inst. gazowa. Tel. 0693057591

■ NIERUCHOMOŚCI
■ Sprzedam mieszkanie 56 mkw. z bal
konem, trzy pokoje, III piętro, punkto
wiec na os. Leśna. Tel. 077/4817 692
■ Śródmieście, trzy pokoje 57 m. zamie

nię na mniejsze.Tel. (077) 483 83 04
■ Sprzedam mieszkanie, kawalerka 36 
mkw., Śródmieście. Tel. 0501 452 547
■ Sprzedam mieszkanie 3 pokoje, 52 
mkw., os. Piastów. Tel. 0600 089 251
■ Sprzedam mieszkanie 2 pokoje, 46 
mkw., I piętro, Śródmieście. Tel. 0503 
154064
■ Sprzedam mieszkanie w centrum 
Kędzierzyna.Tel. 077/483 22 79
■ Sprzedam duży garaż z kanałem i 
prądem, 30 mkw. Koźle ul. Głubczycka. 
607303655
■ Sprzedam pokój z kuchnią I piętro, 
duży balkon, 35 mkw., centrum. Tel. 
077/483 39 48,0667 77 48 73
■ Poszukuję mieszkania do wynajęcia 
jedno- lub dwupokojowego od zaraz, 
osoba pracująca. Tel. 0605 365 319
■ Sprzedam ładnie położoną 9,5-aro- 
wą działkę budowlaną na os. Kuźnicz- 
ka w Kędzierzynie-Koźlu. 0600836853
■ Do wynajęcia 2 pokoje w centrum 
Opola, 900 zł + liczniki. 697546513
■ Do wynajęcia kawalerka os. Leśna. 

Tel. 0663 885 443

Firma handlowa 
posiadająca sieć sklepów 

poszukuje 
lokali handlowych 
w ścisłym centrum 

Kędzierzyna.

Tel. 0606208082
■ WYNAJMĘ LOKAL HANDLO
WY 196 mkw. CO. TEL. CENA 10 ZŁ 
ZA METR. UL. KŁODNICKA 45. TEL. 
0608377703
■ Kupię mieszkanie w Koźlu, około 60- 
80 mkw. Tel. 0661125525

Zaginął czarny pies 

rasy cocker-spaniel 
z obrożą z czipem

Dla znalazcy 

nagroda pieniężna 

tel. 602 703 508, 

077 483 8063

■ Domy szeregowe. Tel. 0694909963
■ Kupię grunty orne lub łąki w gminie 
Reńska Wieś. Tel. 0886671206
■ Poszukuję lokalu handlowego w Kę
dzierzynie. Tel. 060151 1227
■ Sprzedam dom do remontu, gmina 
Cisek, cena 80000 tys. Tel. 0504288776
■ Mieszkanie 76 mkw. plus 30 mkw. 
strychu do adaptacji, II piętro w cen
trum Kędzierzyna.Tel. 077/483 57 42
■ Posiadam do wynajęcia pawi
lon 72 mkw., Kędzierzyn Wschód. 
077/4837832
■ Kupię mieszkanie do remontu. Tel. 
0663 310985

47-220 Kędzierzyn-Koźle _ 77/4831-666

©Domy.com
(10 00 17 00) info@eDomy.com

ELEKTRONICZNA PLATFORMA NIERUCHOMOŚCI
NOWA INWESTYCJA W KĘDZIERZYNIE „APARTAMENTY POD LIPAMI"

- komfortowe mieszkania 1-2-3-pok; pow: 35-75m2; - termin realizacji: IV kwartał 2008 r
- teren ogrodzony z miejscami parkingowymi; - winda
- promocyjny kredyt BOŚ Bank SA; - cena: 3.900 zł/m2

MIESZKANIA/sprzedaż
1. Koźle, 3-pok (66 m2); l/l lip; c: 165 tys 5. Leśna, 4-pok. (78m2); par/llp; komfort, c: 250 tys
2. Gliwice, ok. Rynku, 4-pok. (130 m2); l/lp; c: 700 tys 6. NDM, 2-pok. (37m2); I l/l Vp; c: 130 tys
3. Piasty, 1-pok. (35 m2); ll/l Vp; c: 80 tys 7. NDM, 2-pok. (47m2); II l/l Vp; c: 135 tys
4. Piasty, 1-pok. (30m2); IV/IVp; komfort; c: 80 tys 8. Koźle, 3-pok. (127m2); ll/llp; c:170 tys (wył)

MIESZKANIA/DOMY/wynajem
1. Kozie, 1-pok. (33m2); 11 l/l Vp; c: 300 zł/m-c+czynsz+liczniki 3. Koźle, 3-pok. (62m2); Ip; c: 1000 zł/m-c + liczniki;
2. Kędzierzyn, pokoje 1-osob, 2-osob, c: do uzgod. 4. Koźle, biura (13-40m2); Ip; c: 15 zł/m2/m-c + liczniki;

DOMY
1. ok. Głubczyc, dz: 30+8a, pow: ok .120 m2, c:130 tys (wynajem)
2. Kędzierzyn, Centrum, dz: 5a, ok. 199 m2 (pod dział.) c:395 tys
3. Kędzierzyn-Koźle, dz: 19a, ok. 150+200m2,4-pok, c:490 tys
4. ok. Koźla, dz: 10a, ok.133m2,4-pok, (zamk) c: 215 tys
5. Wodnica, (1/2, parter domu) dz: 7a, ok.74m2,3-pok, c: 150 tys

Legenda: wył - wyłączność, ’ń-połowa domu, s-szeregówka, b-1/2 bliźniaka, zab. gosp.- zabudowania gospodarcze dw do wykończenia 
sur- surowy, zamk-surowy zamknięty, dr - do remontu, p.st.-podwyż. standard, balk - balkon, k. - komfort

działki
1. ok. Koźla, 13 a, c: 75 tys (uzbrojona)
2. Stare Koźle, 17 działek 10-12 a, c: 5 tys/a
3. Kędzierzyn 1,78 ha (s. benzyn, lub hipermarket) c:1,7 min
4. Kędzierzyn 5,0 ha (s. benzyn, lub hipermarket) c:3,0 min
5. Jarnołtówek 15 ar, c:5 tys/a
6. Jarnołtówek 56 ar, c:4 tys/a

OBIEKTY UŻYTKOWE/Sprzedaż
1. Kędzierzyn-Koźle, kamienica do remontu, (1.108m2); 

dz:12,5 ary, c:1.200 tys zł

2. Kędzierzyn, Centrum, dz: 5a, ok. 199 m2 (pod dział.) c:395 tys
3. ok. Kędzierzyna-Koźla, Hala magazynowo-garaźowa, 

(660+50m2); dz:32 ary, c:250 tys zł

4. Kędzierzyn Lokąl handlowy (180m2) - nowy obiekt; 

możliwość podziału, c:3.900 zł/m2

5. ok. Kędzierzyna-Koźla, bar po remoncie (106m2); dz: 16ar; c:160 tys zł

6. Kędzierzyn-Koźle, Hala magazynowo-garaźowa, (432m2); c:250 tys zł

ZAPRASZAMY SPRZEDAJĄCYCH DO WSPÓŁPRACY POSIADAMY NAJWIĘKSZĄ BAZĘ KLIENTÓW OCZEKUJĄCYCH 
NAJWIĘKSZA OFERTA NIERUCHOMOŚCI Z K-KOŹLA I REGIONU 

PEŁNA OBSŁUGA PRAWNA I NOTARIALNA, POMOC W ZAŁATWIANIU KREDYTÓW 
BEZPŁATNIE PRZYJMUJEMY OFERTY SPRZEDAŻY

■ Sprzedam mieszkanie 71 mkw. Koź
le. Tel. 0602 449271
■ Kupię działkę budowlaną. Bez po
średników (Większyce, Reńska Wieś, 
Długomiłowice).Tel. 0666 294 846
■ Sprzedam mieszkanie dwupokojo- 
we z balkonem, 54,80 mkw., III piętro, 
w Kędzierzynie os. Powstańców Śl. Tel. 
0601713361

SPRZEDAM
■ Sprzedam futro z norek i kurtkę z 
lisa, rozmiar 42. Tel. 077/483 27 05
■ Sprzedam mieszkanie 3-pokojowe w 
centrum Kędzierzyna - 45 mkw. (III pię
tro, winda, balkon). Tel. 0600 964 790
■ Sprzedam wersalkę w dobrym sta
nie cena 200 zł, tel. 0698293705
■ Sprzedam przyczepę rolniczą skrzy
niową, pług 2-skibowy, siewnik do na
wozów. Tel. 0691662947
■ Sprzedam zlewozmywak nierdzew
ny dwukomorowy + suszarka. Tel. 
0691662947 
■ Sprzedam agregat uprawowo- 
siewny 2,5 metra typu Amazony.
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Marka nieruchomości
■ 1.Kawalerka 36 m2, llp/lll, Kędz./Śródmieście c. 90.000 
H 2.Kawalerka 37m2, llp/IV, Kędz./NDM c.95.000
Ul 3.Kawalerka 38m2,lp/IV,Kędz./Pogorzelec c.95.000

Ej 4.Mieszk.1-2pkł 35,5m2,lp/IV, Koźle/Zachód c.100.000
KI 5.Miesz. 2 pkł, 48m2, IVp/IV, Kędz./NDM po remoncie) 

II c. 148.000
M 6.Mieszk.2pkł,46m2, lp/IV,

H Kędz./Śródmieście c.150.000

H 7-Mieszk. 2pkł+balkon,51 m2, IVp/VIII, 
tal Kędz/Piasty Wsch.-c.150.000
H 8.Mieszk. 3pkł+balkon, 60 m2, IVp/IV,

Koźle/Zachód c.159.000

9. Mieszk. 3pkł+loggia, 51 m2, llp/IV,

Kędz./Piasty c.160.000

10. Mieszk. 3pkł+strych, 76 m2,llp,
Kędz/Śródmieście c. 180.000

11.Szereg.,dz.2,5ar, 74m2,4km od Koźla,

stan dewelop.c.180.000
12. Dom, 170 m2, dz.6 ar, 6km od Koźla c.295.000

13. Dom, 150m2,po remoncie, dz.8ar,

Kędz./Sławięcice - c.330.000
14. Działka bud. 26 ar, Długomiłowice c.4.000/ar

15. Działki bud. 8-10 arów, Dziergowice- c.5.000/ar
16. Działka z zabud. gosp., 20ar„ Koźle/Rogi c.140.000

17. Mieszk.(wynajem) 3pkł, 100m2, lip, Koźle c. 900 zł/m-c

o 
Q

O

Poszukujemy domów jednorodzinnych 
w okolicach K-Koźla!!! 

Polecamy nieruchomości na Podbeskidziu: 
Cieszyn,Wisła, Brenna!

ul.Piastowska 11,47-200 K-Koźle
Tel/Fax 077 482 2450, kom.O 601 562 698 

www.marka-nieruchomosci.eu

Zapraszamy 
pon.-pt. 9.00 -17.00 

soboty 10.00 -13.00

I

6. Kędzierzyn, dz: 7a, ok. 130m2, (parter lok. usług.) c: 410 tys
7. Sławięcice, dz: 6a, ok. 320m2, c: 420 tys
8. Koźle, dz: 14,2 a, ok. 185m2, (1/2) c:220 tys
9. Ujazd, dz:6a, 350 m2, (p.st.) c: 105 tyś euro
10. Ujazd, dz:3a, 150 m2, c: 370 tyś

7. Pawłowiczki, 11a,c:1,4 tys/a '
8. Kędzierzyn-Koźle, 2,7 ha, dla inwestora (stacja paliw)
9. Stradunia, 1 ha, dla inwestora, przy przelotowej drodze
10. Większyce, 42 a, uzbrój; (pod dział); c:4 tys/ar
11. Dziergowice, 13,5ar, uzbrój; c: 49 tys

OBIEKTY UŻYTKOWE/Wynajem
7. Kędzierzyn-Koźle, Lokal handlowy (196m2);c:10zł/m2
8. Kędzierzyn-Koźle,  Lokal użytkowy (80m2) - po remoncie; c:30 zł/m2
9. Sławięcice, hala magazynowo-warsztatowa, (160m2), c 950 zł/m-c
10. Kędzierzyn (centrum), hala magazynowo-warsztatowa,(267m2)dz:4,66a,c:1.8tyszl/m-c
11. Zdzieszowice, lokal użytkowy, (130m2); c:5 tys zł/m-c
12. Kędzierzyn, lokal biurowy, (50m2) lip, 3-pom; c:800zł/m-c
13. Rozwadza, hala warsztatowo-magazynowa;  c:1500 zł/m-c
14. Kędzierzyn-Koźle (ścisłe centrum), lokal użytkowy/handlowy/biurowy lip 

(230m2);c:15zł/m2/m-c
15. Koźle, Centrum, Lokal handlowy do adaptacji (300m2); wynajem c:30zł/m2

Poszukuję 
do wynajęcia 

lokalu 
handlowego 

w centrum 
Kędzierzyna-Koźla. 
Tel. 0880103147

077/4814286

■ Yorki sprzedam, odrobaczone, za
szczepione + książeczka zdrowia, 9 ty
godni. 077/4872507

■ Sprzedam meble kuchenne + ku
chenkę mikrofalową w dobrym stanie. 
Tel. 0603 723 470

■ Sprzedam mało używany fotelik sa
mochodowy Ramatti Venus Comfort 
9-18 kg. Tel. 0508644624 

I

■ Sprzedam suknię ślubną z gorsetem
i trenem rozm. 36-38.Tel. 0667753142

OoMEGA
BIURO OBROTU NIERUCHOMOŚCIAMI

Państwowa licencja zawodowa UMiRM nr 2650
KUPNO, SPRZEDAŻ, WYNAJEM 

PEŁNA OBSŁUGA PRAWNA I NOTARIALNA 
KREDYTY I POŻYCZKI HIPOTECZNE j

1. Leśna -Mieszki pok.25m2,IVp.c.kuch.c.:59.000
2. NDM-Mieszk.2pok.44m2,lllp. wid.kuch.nowe okna,kafelki, parkiet, c.: 120.000
3. NDM-Mieszk.2pok.51m2,lp, wid.kuch,balkon,podw.stand. nie wymaga 

nakł.finans.c.:177.000
4. os.Zachód-Mieszk.3pok.47m2,IVp. wid.kuch,balkon,c.:118.000
5. os.Zachód-Mieszk.3pok.47m2,IVp. wid.kuch,balkon,

nowe okna,kafelki,panele,c.: 130.000
6. NDM-Mieszk.3pok.61m2,lp, wiid.kuch.d.balkon,podw.stand. c.:205.000
7. Śródmieście-Mieszk.3pok.66m2,IVp. wid.kuch.nowe okna,c.:178.000
8. Śródmieście-Mieszk.3-pok.76m2,llp. wid.kuch,nowe okna,dod ,30m2 

pom.użytk.obok.c.:180.000
9. Kędzierzyn-Dom wolnostojący,wysoki standard 200m2,dz.4a,c.:890.000
10. ok.Kożla-Segmenty-par.+poddasze użytk.ok.75m2, na działkach

134do261 m2,do niew.wyk.179.000do183.000
11. Polska Cerekiew-Działka bud.44a, c. :20.000
12. Łany-Działka bud.9,2a,c.:13.800
13. K-Koźle-PIEKARNIA,tradyc.funkconująca,ze sklepem, 

120m2,dz.5a,c.:290.000
14. Leśnica-Lokal użytkowy 50m2- na usługi,gabinet,salon urody-75.000
15. os.Piastów- Lokal handlowo-usług.115m2, -WYNAJEM-3000/mc
16. K-Koźle- Lokal użytkowy 60m2- -przy drodze o dużym.natęż.ruchu.- 

-WYNAJEM
17. Leśna-Mieszk.-2pok.37m2-WYNAJEM
18. Mieszk.Wschód-2pok.56m2-WYNAJEM___________________________

Kędzierzyn-Koźle, ul. Harcerska 13
tel./fax. 077/481 47 53, kom. +48 664 746 322 
e-mail: omegatakkozle.pl, www.omega.kkozle.pl
ZAPRASZAMY pon. - pt 10:00-17:00

http://www.laser.opole.pl
http://www.onkolog.org.pl
http://www.psychologkkozle.neostrada.pl
http://www.jagoda.prawojazdy.com.pl
%25c2%25a9Domy.com
mailto:info@eDomy.com
omegatakkozle.pl
http://www.omega.kkozle.pl
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BIURO OBROTU NIERUCHOMOSCIAI 
CARDOM

Elżbieta Gepert-Broj, fc zaw. nr 708

Kędzierzyn-Koźle, Plac Wolności 6-7 
(budynek PeKaO S.A.) 

łel./fax 077/483 72 04, 0602 379 056

I

1. Śródmieście - 48 m2,2-pok., III p, podw.st-135.000
2. Piasty-47m2,2-pok.,Ip,balkon- 150.000
3. Piasty Wsch. - 51 m2,2-pok, IV p, balkon -150.000
4. Pogorzelec-51 m2,2-pok,lip,zab.kudini-165.000
5. Pia$ty-48m2,3-pok,lp,balkon-155.000
6. Koźle Zach. - 58 m2,3-pok, IV p, komfort-190.000
7. Środmieście-63m3,3-pok,Kp,balkon-230.000

8. KoźleZach. - 71 m2,3-pok, II p, podw.st.- 240.000
9. Śródmieście - 82 m2,3-pok, II p, balkon - 265.000
10. Koźle - segment 80 m2,3-pok, co gazowe - 270.000
11. Kłodnica - nowy dom 220 m2, wys.stand. ■ 650.000
12. Reńska Wieś- segment 70m2,3-pok,dz.3 a -190.000
13. Brzeźce - dom nowy 360 m2, do wyk, dz.2O a - 650.000
14. Brzeźce- działka bud. 12 a, budynek 40 m2 -150.000

Pełna lista ofert na uauaua.ccirdom.pl

planie budynków, remonty ogólnobu
dowlane, regipsy.Tel. 0517 712 839

■ Remonty, kafelki, regipsy. Tel. 0721 
315 796

■ AUTOMATY DO BRAM. TEL. 0696 

329855

■ Kafelkowanie i inne remonty. Tel. 
0506167 315

■ Usługi remontowo-budowlane. 
0606904631

■ Instalacje elektryczne - nowe, mo
dernizacja, awarie, pomiary do 1 kV.Tel. 
0721889852

■ Tanio sprzedam ubranka dziecięce 
od 1 -6 miesięcy. Tel. 0783029411
■ Sprzedam telefon Nokia n73 na 
gwarancji, tel. 0609211677
■ Sprzedam kabel5x2,5.Tel. 0511 273 
517

LOMBARD

077/483 2716
■ Korepetycje, konwersacje, przygo
towanie do matury z języka niemiec
kiego. Proszę dzwonić po godz. 16, tel. 
0502844222
■ Fizyka - korepetycje. Tel. 
0602885419

NATYCHMIASTOWE POŻYCZKI POD ZASTAW
SAMOCHODY • ZŁOTO • RTV • AGD • KOMPUTERY 

• TEL KOMÓRKOWE • NIERUCHOMOŚCI • INNE

GOTÓWKA W 15 MINUT
Kędzierzyn-Koźle ul. Dzierżonia 5

Tel. 077/483-83-74 Czynne PN-SB w godz. 10.00-17.00

■ TOWARZYSKIE

S KUPIĘ
■ Kupię listy, bony i fotografie z obo
zów koncentracyjnych i wojskowych, 
stare listy i pocztówki, stare książki, me
dale i odznaczenia do 1947, monety i 
znaczki. Płacę wysokie ceny. Tel. 077/43 
73 681
■ Kupię stare obrazy, monety, medale, 
zegary, tel. 0695633428
■ Kupię akcje Zakładów Azotowych. 
Tel.0513 853002

■ Dojrzała, sympatyczna blondynka 
zaprasza panów na miłe chwile. Kę
dzierzyn. Tel. 0781 269 365
■ Zadbany 40-latek zapewni miłe 
chwile zdecydowanym paniom, 100% 
dyskrecji, tel. 0696 364 733, także SMS
■ Iza, 35 lat, szczupła blondynka za
prasza kulturalnych panów, na eseme- 
sy nie odpowiadam. Tel. 0516509340

■ Wykonamy kompleksowy remont 
domów-mieszkań szybko i solidnie, 
regips-panele, kafelki wymiana okien- 
drzwi, adaptacje poddaszy, ścianki 
działowe itp.Tel. 0692935080

■ Remonty mieszkań - domów. Tel. 

0781 581 816

■ Czyszczenie Karcherem dywa
nów, tapicerek. Tanio i solidnie. Tel. 
0510229810 lub 077/4845247

■ Transport, przeprowadzki - bus 1.5 T. 
Kontener, 077/4830281,0604563984

Sąd Rejonowy w Kędzierzynie-Koźlu

wyrokiem z dnia 7.02.2008 r. sygn. Akt 

IIK 425/07

skazał

Zenona Szustaka

■ RÓŻNE
■ Zaprojektujemy i urządzimy Twój 
ogród, kompleksowy zakres usług, sys
temy nawadniające - oszczędzające 
wodę i czas. Wieloletnie doświadcze
nie. Tel. 695451117
Odchudzę każdego, obowiązuje reje- 
stracja.Tel. 0663 153 968
■ Pralki, zmywarki itd. Nowe - obite, 
pół ceny. Tel. 0505 511 750

■ NAUKA
■ Nauczyciel języka angielskiego

- korepetycje, tanio i solidnie. Tel. 
077/483 2928

■ Francuski - nauka, tłumaczenia. Tel.

Ośrodek Kształcenia Zawodowego

PROFECTUS
Ogłasza nabór na kursy:

• kierowcy wózka widłowego
• elektryczny „E” i „D”
• energetyczny cieplny i gazowy
• na uprawnienia UDT
• BHP
• księgowości komputerowej
• obsługi kas fiskalnych
• pedagogiczny

Zapisy - Informacja
Kędzierzyn-Koźle

ul. Reja 2A/5
/były Hotel PIAST/
Tel. 077-472-31-40

077-472-31-41

EDCTIC SHOP
KOI

■ USŁUGI
■ Zespół muzyczny Impressia. Tel. 
0601 507 192,0502 675 829, www.im- 
pressia.com.pl
■ Wykończenia wnętrz, tynki maszy
nowe, ozdobne z malowaniem. Docie- 
plenia elewacji. 608867889
■ Usługi transportowe 1,5 tony. 0509 
284 734
■ Kompleksowe budownictwo, docie-

POLSKI ZWIĄZEK MOTOROWY

zaprasza na

KURSPRAWAJAZDYkatB
Kędzierzyn-Koźle ul. Wojska Polskiego 17 

tel. 077/48323631 lub 502321362

Kominki z płaszczem wodnym 
wraz z obudową i montażem.

Zestawy wody 
i centralnego ogrzewania 

do samodzielnego montażu.

CIEPŁO
Kłodnica, tel. 077 482 46 77 

lub 500003910

Usługi podnośnikiem P183

Reńska Wieś,
Tel. 0605 072 039

Czyszczenie pierza 
i szycie kołder 

Punkt przyjęć 
w Kędzierzynie-Koźlu 

Czynne we wtorki 
od 15:00 do 16:00

PARKING obok PŁYWALNI 
Oferujemy 

Wsypy tradycyjne i kolorowe 
Tel. 077/44019 46

Skład opałowy w Gośdęcinie 

oferuje wysokiej jakości opał:

- węgiel orzech I, 
-groszek,
- miał, flotokoncentrat,
- koks na zamówienie.
SEZONOWA OBNIŻKA CEN

Piasek, żwir.
kamień do utwardzania terenu

Tel. 077/4879133,0604 062 872

DobryKredyt
OTWARTE CENTRUM KREDYTOWE

KREDYTY BEZ ZAŚWIADCZEŃ*
077 481 14 16,0 660 893 139
* wnioski kredytowe rozpatrywane indywidualnie

V pełna sama akcesoriów 
erotycznych dla kobiet
i mężczyzn

* akcesoria do masażu 

erotyczneso
V balsamy, maści, 

preparaty przedłużające 
i usprawniające 
możliwości erotyczne 
kobiet i mężczyzn

V duży wybór filmów
DUD i UHS

V wesołe Eadżety
V oryginalna bielizna J

SKLEP CZYNNY: 
pn-pt 10.00-18.00 

w soboty 10.00-14.00

Kędzierzyn-Koźle
al. Jana Pawła II 4, pok. 127 

tel. 691 257 893

MIEJSKI ZAKŁAD CMENTARNY
kompleksowe usługi pogrzebowe po nąjniższyeh cenach

Kędzierzyn-Koźle,
ul. Bałtycka 2 

tel. 483 40 76 (do 15.30) 
483 55 41 (po 15.30)

0602 620 338

syna Mieczysława za to, że w dniu 28.07.2006 

r. w Komornie, będąc w stanie nietrzeźwo

ści, kierował rowerem po drodze publicznej, 

mimo wcześniej orzeczonego zakazu, tj.

za przestępstwo z art. 178a §2 kk 
i art. 244 kk na karę:

• 6 miesięcy pozbawienia wolności z 

warunkowym zawieszeniem wykonania 

tej kary na okres 3 lat,

• grzywny w wysokości 50 stawek po 10 zł 

jedna stawka,

• zakazu prowadzenia rowerów na okres 4 

lat i pojazdów mechanicznych kat. A, A1, 

motorowerów na okres 3 lat,

• podania wyroku do publicznej 

wiadomości,

• obciążenia kosztami postępowania w 

wysokości 300 zł.

KREDYT HIPOTECZNY 
prosto z Banku bez pośredników 
Doradca kredytowy : tel 601 15*10-16  

s.pawlowski.dg@dombank.pl
$ tani kredyt na wszystkie potrzeby , polecam CHF

$ decyzja kredytowa w 3 dni

$ honorujemy dochody z zagranicy , ryczałt i inne

- poszukujemy osoby chętne do współpracy-

W SPRZEDAŻY:
- węgiel gruby

- orzech

- groszek 
-miał
- flotokoncentrat 

-koks

r

Transport gratis
P.H.U. „RAMS" Janusz Rams

Skład Handlowy 
-w. % Kędzierzyn-Koźle, 

ul. Sławięcicka 16A 
Tel. 077/481 54 46

__________________________

Paliwa ■ olej opałowy i napędowy 
Hurt olei mineralnych

47-256 Łany, ul. Szkolna 24

uauaua.ccirdom.pl
http://www.im-pressia.com.pl
mailto:s.pawlowski.dg@dombank.pl
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Derby w Bierawie

W ramach przygotowań do Pu
charu Polski LZS Kotlarnia wy
gra! w Bierawie z miejscową 
Odrą 5:2. Rewanżowe spotka
nia odbędą się 1 marca. O godz. 
11.00 w Bierawie zmierzą się ju
niorzy, a potem seniorzy (godz. 
13.00) obu klubów.

KJ

TENIS STOŁOWY

Drugi punkt Kantorów

Runda rewanżowa w między 
powiatowej lidze tenisa stołowe 
go ruszyła pełną parą. Czołów 
ka. z liderującym Lwem Głub 
czyce, zgodnie wygrywa, a o je 
dyną niespodziankę postara 
ła się drużyna z Większyc, któ 
ra po remisie z Florianem zdo 
była swój drugi punkt w tym se 
zonie.

Wyniki ostatnich spotkań: 
Polska Cerekiew - Fortuna Wi- 
tosławice 0:8, Ruch Steblów - 
Florian Azoty 2:8, Lew Głub
czyce - Kantory Progress Więk- 
szyce 8:1, Fortuna Witosławice
- Ruch Steblów 8:0, Lew Głub
czyce - Polska Cerekiew 8:1, 
Fortuna Witosławice - Fortu
na Głogówek 8:3, Ruch Steblów
- LZS Stare Koźle 3:8, Kanto
ry Progress Większyce - Florian 
Azoty 7:7.

KJ

SIATKÓWKA: Ekstraklasa Naszych siatkarzy wspiera firma BRENNTAG

Dziś wszystko się wyjaśni
Pięć setów walki i jeden wywalczony punkt to bilans wyjazdu siatkarzy ZAKSY do stolicy Warmii 

i Mazur. Tym zwycięstwem Mlekpol zapewnił sobie minimum czwarte miejsce przed rundą play- 
off. Drużyna z Kędzierzyna-Koźla, jeśli utrzyma się na piątej pozycji, to najprawdopodobniej z 
akademikami zagra o awans do strefy medalowej.

Zespół Mlekpo- 
lu w końcu prze
łamał passę pora
żek, niestety kosz
tem naszej druży
ny. Trener Ireneusz 
Mazur ma w skła
dzie takie gwiazdy, 
jak Paweł Zagum- 
ny czy Grzegorz 
Szymański, jednak 
jego zespół ostat
nio nie grał najle
piej. Kędzierzynia- 
nie też ostatnio nie 
spisywali się najle
piej, a w Olsztynie 
była okazja, by to 
poprawić.

Początek meczu 
to przysłowiowa 
wymiana ciosów. 
Kiedy miejscowi 
po kontrach Grze
gorza Szymańskie
go wyszli na pro
wadzenie 18:14, 
wydawało się, że 
będzie po secie. 
Czas wzięty przez 
trenera Kubac
kiego poskutko
wał, bo trójkolorowi doszli rywali. 
W końcówce znów dał o sobie znać 
Szymański.

Kolejną partię koncertowo otwo
rzył Jakub Novotny, który zdobył 
trzy punkty bezpośrednio z zagryw
ki. Świetną zmianę dał Konrad Ma
łecki, który poprawił przyjęcie i jak 
profesor obijał wysoki blok akade
mików. W pewnym momencie ZA

SIATKÓWKA: Mistrzostwa Polski juniorów

Lepsi od Jastrzębia, teraz czas na Olsztyn
Siatkarska drużyna MMKS- 

u awansowała do półfinału mi
strzostw Polski w kategorii junio
rów. Zespół prowadzony przez 
Andrzeja Gąsiora wygrał turniej 
eliminacyjny w Jastrzębiu.

O części wyników turnieju w Jastrzębiu 
pisaliśmy w poprzednim numerze. Naj
pierw nasi juniorzy pokonali Orła Mię
dzyrzecz 3:0 (18, 25,18), a potem Juven- 
tur Wałbrzych 3:0 (18, 22,18). Z kolei we

W hali przy al. Jana Pawła II juniorzy 
MMKS-u po raz kolejny staną przed 
szansą wywalczenia awansu do grona 
ośmiu najlepszych drużyn w kraju.

Jeśli w ostatniej kolejce rundy zasadniczej nie będzie sensacyjnych wyników, to ZAKSA i Mlekpol 
zmierzą się w play-off.

KSA prowadziła różnicą nawet sze
ściu oczek. Podopieczni Ireneusza 
Mazura gonili wynik, ale set padł 
łupem gości.

W kolejnych setach sytuacja na 
parkiecie zmieniała się jak w ka
lejdoskopie. Oba zespoły potrafiły 
okresy świetnej gry przeplatać se
riami prostych błędów.

Losy spotkania rozstrzygnęły się 

w tie-breaku, w którym po profe- 
sorsku rozdzielał piłki Paweł Za- 
gumny. Kędzierzynianie w decydu
jących momentach znów popełniali 
proste błędy, co skrzętnie wykorzy
stali rywale.

Jeśli w ostatniej kolejce rundy za
sadniczej, w której akademicy za
grają przed własną publicznością 
z Jadarem Radom, a podopiecz- 

wtorek nasi siat
karze zmierzy
li się w meczu o 
pierwsze miejsce 
z gospodarzami 
turnieju. Pierw
szego seta wygrał 
zespół Jastrzę
bia, ale w kolej
nych tryumfo
wał już MMKS. 
Szczególnie za
cięta była czwar
ta partia, w któ
rej podopiecz
ni Andrzeja Gą
siora przegrywali

Protokół meczu:
Mlekpol AZS Olsztyn - ZAKSA Kędzierzyn- 
Koźle 3:2 (23,-23,15,-16,11)
Mlekpol: Zagumny, Szymański, Tanik, Ru- 
ciak, Możdżonek, Grzyb, Lambourne (libe
ra) - Siezieniewski, Dehne, Lubiejewski. 
ZAKSA: Żygadło, Nowak, Novotny, Kurek, 
Bakumovski, Szczygieł, Mierzejewski (libe
ra) - Pilarz, Małecki.

Wyniki i tabela:
Delecta Bydgoszcz - Płomień Sosnowiec 
3:1 (26,22, -22,13), Politechnika Warszawa 
- Skra Bełchatów 1:3 (23, -31, -19, -22), Jadar 
Radom - Jastrzębski Węgiel 0:3 (-23, -23, - 
24), Resovia Rzeszów - Wkręt-met Domex 
AZS Częstochowa 1:3 (-18,20, -23, -23) 
1. Skra Bełchatów 17 44 49:17
2. AZS Częstochowa 17 37 42:21
3. Jastrzębski Węgiel 17 34 42:25
4. Mlekpol AZS Olsztyn 17 32 40:24
5. ZAKSA Kędzierzyn-Koźle 17 28 33:35
6. Resovia Rzeszów 17 26 31:33
7. Jadar Radom 17 15 2AA1

8. Płomień Sosnowiec 17 14 21:43
9. Politechnika Warszawa 17 13 22:41
10. Delecta Bydgoszcz 17 12 20:44

ni Andrzeja Kubackiego na trud
nym terenie w Częstochowie, nie 
będzie niespodzianek, to AZS i ZA
KSA zmierzą się w pierwszej run
dzie play-off.

- Nie chcieliśmy w fazie play-off 
trafić na Olsztyn. Jednak ciężko 
trenujemy, a Jakub Novotny po
woli dochodzi do pełnej formy. 
Myślę, że kolejnym razem przyje- 
dziemy do Olsztyna w pełni przy
gotowani powalczyć o zwycię
stwo - mówił po meczu Łukasz Ży
gadło, rozgrywający ZAKSY.

Mecz 18. kolejki odbędzie się 
dziś (26 lutego) o godz. 18.00. 
Pierwsza runda play-off rozpocznie 
się 1 marca.

Tekst i foto: Grzegorz ŁABAJ 

już 12:19. Ostatecznie mecz zakończy! się 
wynikiem 3:1 (-23, 22, 22, 28).

Teraz kędzierzynianie będą gospodarza
mi turnieju półfinałowego o .mistrzostwo 
Polski juniorów. Odbędzie się on w dniach 
29.02-2.03, a rywalami naszych siatkarzy 
będą w kolejności drużyny: Stoczniowca 
Gdańsk (piątek, godz. 16.00), Błękitnych 
Ropczyce (sobota, godz. 18.00) i AZS-u 
UWM Olsztyn (niedziela, godz. 12.00).

MMKS zagra! w składzie: Grzegorz 
Wojtowicz, Mateusz Raca, Marcin Kapu
śniak, Dariusz Kowalski, Tomasz Ant
czak, Dariusz Pająk, Adam Swaczyna, 
Mateusz Zarankiewicz, Paweł Misiak, Da
mian Pilichowski, Marcin Płocki.

Tekst i foto: ŁAG

* * *

* * *

PIŁKA NOŻNA

Wyniki sparingów

Już za tydzień pierwsze me
cze rundy wiosennej, więc ze
społy szlifują formę w kolejnych 
meczach kontrolnych.

Oto kolejna porcja wyników: 
KS Sławięcice juniorzy - Na
przód Ujazd Niezdrowice ju
niorzy 4:2 (Jaremko 3, Neuge- 
bauer dla KS), LZS Olszowa ju
niorzy - Orzeł Polska Cerekiew 
juniorzy 0:0, KS Sławięcice - 
TKKF Blachowianka 2:4, Che
mik Kędzierzyn-Koźle - Sośni
ca Gliwice 4:6 (Buszka 2, Ci- 
choń, Kieł dla Chemika), Po- 
Ra-Wie Większyce - LZS Wal
ce 2:3, LZS Stare Koźle junio
rzy - Inter Mechnica 4:1 (Sto
kłosa dla Interu), Unia Krapko
wice - LKS Poborszów 1:1 (Kos 
- Wióra), LZS Raszowa - Po- 
Ra-Wie Większyce 1:3 (Stachu
ra 2, Kuciapski dla Większyc), 
Start Bogdanowice - Zryw Paw
łowiczki 3:0, LZS Walce junio
rzy - Zryw Pawłowiczki junio
rzy 2:0.

WAR

PIŁKA NOŻNA

Zebranie działaczy

W piątek (7 marca) o godz. 
17.00 w Gminnym Ośrodku 
Kultury w Reńskiej Wsi odbę
dzie się przedsezonowe zebranie 
działaczy podokręgu piłki noż
nej Kędzierzyn-Koźle z przed
stawicielami klubów biorących 
udział w rozgrywkach. Omawia
ne będą sprawy organizacyjne, 
zmiany regulaminów oraz wszel
kie sprawy związane z rozgryw
kami ligowymi.

WAR

balonik tarasowy

Nagrody miesiąca
Wylosowane na numery kart klientów:

11339-Odkurzacz, 5836-Żelazko, 6816-Waga elektr.
1588-DVD, 1651-Mikser Molinex, 2122-Wyciskarka owoców 
10103-Telewizor Tomson, 10871-MP3, 10702-Toster,
9897-MP3, 1087-Odkurzacz, 8989-Żelazko, 1294-Wyciskarka soków 
1037-Czajnik, 2989-Zestaw do Kawy, 2417-DVD i 3888- Suszarka sałaty 
8781-Garnki, 7631-Czajnik, 8757- Zestaw do Kawy

Nagroda Roku :
Zestaw Kina Domowego “SONY” przypadła klientowi 
który ma najwięcej punktów na swojej karcie tj karta o

numerze: 400 1 (1891541 pkt)

Gratulujemy wygranych i prosimy o odbiór nagród
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SIATKÓWKA: Mistrzostwa Polski kadetów

0 finał znowu u siebie
Z dwóch drużyn MMKS-u 

uczestniczących w ćwierćfina
łowych turniejach o mistrzo
stwo Polski kadetów do dal
szych rozgrywek awansował 
zespół z rocznika 1991.

Podopieczni Tomasza Siemaszki o 
półfinał walczyli w Kędzierzynie-Koź- 
lu.

- Za bardzo nie znamy rywali. 
Mocny, jak zawsze, powinien być 
Delie Pol, jednak żadnego z rywali 
nie można lekceważyć. W tej kate
gorii wiekowej są bardzo wyrówna
ne zespoły. Pierwszy dzień pokaże, 
na co nas stać - mówił przed turnie
jem trener MMKS-u.

Szkoleniowiec nie pomylił się. Pierw
szy dzień turnieju pokazał, że to gospo
darze powinni być zdecydowanym fa
worytem. NaszTźespół potrzebował 50 
minut, aby 3:0 (15, 17, 10) ograć Ika
ra Legnicę. W drugim starciu Delie Pol 
Norwid Częstochowa ograł 3:1 Astrę 
Nowa Sól.

Drugi dzień rywalizacji rozpoczął się 
od małej niespodzianki. Faworyzowa
ni częstochowianie ulegli siatkarzom 
z Legnicy 2:3. Z kolei MMKS rozegrał 
kolejne fantastyczne spotkanie. Tym 
razem nasi młodzi siatkarze rozgromili 
rówieśników z Nowej Soli 3:0 (11, 14, 
13) i zapewnili sobie awans do półfina
łu. Niedzielne rozstrzygnięcia miały za-

Tabela:

1. MMKS Kędzierzyn-Koźle 3 5 7:3
2. Delie Pol Norwid Częstochowa 3 5 8:5
3. KS Ikar Legnica 3 5 6:7
4. MKST Astra Nowa Sól 3 3 3:9

SIATKÓWKA: Mistrzostwa miasta

Błękitna siła odpuściła
Squash w Kędzierzynie

Piłeczka za kratami
Z trzech spotkań o mistrzo

stwo miasta amatorów zaplano
wanych na miniony weekend od
było się tylko jedno spotkanie.

Mecz pomiędzy Bad Boys Jan Chyła Au- 
toserwis i OHP został przeniesiony na inny 
termin. Z kolei starcie Toneksu z Blue Po
wer zakończyło się walkowerem tej pierw
szej drużyny

W jedynym rozegranym meczu ZMT 
Rolex zmierzył się z Chłopakami. To star
cie miało duże znaczenie dla układu tabe
li i oba zespoły przystąpiły do gry w bojo
wych nastrojach. Jednak ZMT w pierwszym

W sobotniej rundzie odbył się tylko jeden mecz.

WSPIERAJ LOKALNY SPORT

Podaruj 1% podatku
Stowarzyszeniu Sportowemu „LOTRANS” 

KRS 0000220149
Szczegóły na www.sslotrans.pl

Trener Tomasz Siemaszko tak kierował zespołem, że ten bez problemów awansował do półfinału mistrzostw Polski.

decydować, która z pozostałych drużyn 
pójdzie w ślady MMKS-u.

Bliscy awansu byli zawodnicy Ikara, 
którzy ograli 3:2 Astrę. Musieli jednak 
czekać na wynik konfrontacji często- 
chowian z gospodarzami. Po pierwszej 
przegranej partii 22:25 podopieczni 
Tomasza Siemaszki zebrali się w sobie 
i wygrali seta 25:17. To wystarczyło im 
do zajęcia pierwszego miejsca w tur
nieju i prawa do zorganizowania tur
nieju półfinałowego. W kolejnych od

Tabela:

1. Dionizos 8 23 24:3
2. ZMT 8 * 21 23:6
3. Chłopaki 8 16 19:12
4. Tonex 8 13 16:14
5. Promil Team 8 10 16:18
6. OHP 7 10 13:16
7. Insbud Polimer 8 10 12:18
8. Urzędnicy 8 9 12:16
9. BeerBoys 7 9 13:18
10. Bad Boys 7 9 11:18
11. Żaki 8 8 14:21
12. Blue Power 8 2 6:23

secie zagrało koncertowo i rozbiło rywali 
25:13. Chłopaki niezrażone takim obrotem 

sprawy, w kolejnej odsłonie spisywały 
się całkiem dobrze i dopiero w koń
cówce wyszło większe doświadcze
nie rywali, którzy wygrali 25:23. Naj
bardziej zacięta była trzecia partia, w 
której zajmująca drugie miejsce w ta
beli ekipa ZMT zwyciężyła dopiero 
na przewagi 31:29.

Kolejne mecze zaplanowano na 2 
marca. Od godz. 14.00 w hali przy al. 
Jana Pawła II zagrają: Promil Team 
- ZMT Rolex, Blue Power - Dioni
zos Budwod Chemik i Bad Boys Jan 
Chyła Autoserwis - OHP.

ŁAG 

słonach siatkarze Delie Polu, walczą
cy o być albo nie być w dalszych roz
grywkach, pokonali nasz zespół 25:18 
i 25:17.

Turniej półfinałowy rozegrany zo
stanie w hali przy al. Jana Pawła II w 
dniach 4-6 marca. MMKS zagra ko
lejno z Chemikiem Bydgoszcz, Bzurą 
Ozorków i Metrem Warszawa.

Druga drużyna MMKS-u (rocznik 
1992) grała we Wrocławiu, gdzie zaję
ła ostatnie miejsce. Podopieczni Szcze

Najpierw odbijali piłkę pięścia
mi francuscy arystokraci. Potem 
londyńscy więźniowie uderzali 
nią o ściany. W końcu uczniowie 
elitarnych szkół dla chłopców 
praktykowali coraz to nowsze 
metody gry. I tak w połowie XIX 
wieku pojawiły się pierwsze kor
ty, a squash został oficjalnie uzna
ny za dyscyplinę sportową.

Niedawno w parku sportowym na osie
dlu Powstańców Śląskich pojawił się je
dyny w naszym mieście specjalny kort do 
sąuasha.

Beata Jakubowska próbuje swoich sił na korcie do sąuasha.

Trzy betonowe ściany metalowa siat
ka na suficie, czerwone linie na podłodze i 
ścianach. Do tego trzeba oczywiście rakiety 
i piłki. Sąuash jest grą dla dwóch zawod
ników, którzy po serwisie odbijają piłkę na 
przemian do momentu, w którym jeden z 
nich uderzy piłkę nieprawidłowo bądź gdy 
odbicie nie jest zgodne z przepisami. 

pana Chodakowskiego przegrali z 
miejscową Gwardią 1:3, UKS-em Zie
lona Góra 0:3 i Górnikiem Radlin 0:3 i 
odpadli z dalszej rywalizacji.

MMKS zagrał w składzie: Michał 
Cymerman, Marek Cieślik, Krzysztof 
Zarzycki, Bartosz Księżarek, Michał 
Stogniew, Damian Pilichowski, Miłosz 
Horoszkiewicz, Łukasz Łapszyński, 
Wojciech Jurkowski, Marcin Płocki, 
Łukasz Homoncik i Ariel Nowak.

Tekst i foto: Grzegorz ŁABAJ

W naszym kraju nie jest to gra tak po
pularna jak tenis ziemny, ale może dostar
czyć wiele dobrej zabawy

- Bardzo lubię grać w tenisa, ale nie
często mogę znaleźć partnera do gry. 
Sąuash jest świetnym rozwiązaniem, 
ponieważ mogę grać sama. Nie potrze
buję siatki, a co najlepsze, piłka nigdzie 
nie ucieka dzięki zabudowanemu kor
towi - powiedziała nam Beata Jakubow
ska, mieszkanka osiedla Powstańców Ślą
skich.

Niestety, nowy kort przyciąga nie tylko 
miłośników sąuasha, ale również wanda
li. Ściany są popisane, siatki powyginane, a 

dookoła boiska pełno rozbitych butelek.
Warto odwiedzić to miejsce i spróbować 

nowej gry Trwają rozmowy o włączeniu 
sąuasha jako nowej dyscypliny do igrzysk 
olimpijskich. Kto wie, może w tym sporcie 
nasze miasto doczeka się kolejnego olim
pijczyka.

Tekst i foto: Ewa DUDAŁA

SIATKÓWKA

Koniec sezonu
■

W sobotę (1 marca) zakończo
ne zostaną rozgrywki w opolskiej 
trzeciej lidze. MMKS Kędzierzyn- 
Koźle, który wcześniej zapewnił 
sobie prawo startu w barażach o 
II ligę, zagra na wyjeździe z MOS- 
em Opole. Z kolei*Lotrans,  który 
w tym sezonie zakończy rozgryw
ki na trzecim miejscu, zmierzy się 
we własnej hali z Jedynką Babo
rów. Dla Lotransu był to pechowy’ 
sezon. Z powodu kontuzji drużyna 
grała tylko w dziewięcioosobowym 
składzie. Kędzierzynianie, którzy 
co roku próbują wywalczyć awans 
do II ligi, po cichu mogą jeszcze li
czyć na udział w barażach. Stanie 
się to wtedy, gdy któraś z drużyn 
wycofa się z tych rozgrywek.

Ł 

***
KOSZYKÓWKA

Mistrzostwa gimnazjów

W nowej hali gimnazjum nr 1 w 
Koźlu rozegrane zostały dwa tur
nieje o mistrzostwo powiatu w ko
szykówce szkół gimnazjalnych. 
Wśród dziewcząt najlepsze okaza
ły się zawodniczki z PG nr 1, któ
re wyprzedziły’ drużyny z PG nr 4 
i PG nr 2.

W ślady' swoich koleżanek po
szli koszykarze z „jedynki”, któ
rzy w pokonanym polu pozostawi
li drugie gimnazjum nr 5 oraz trze
cie PG nr 3.

Ł 

»**
SIATKÓWKA PLAŻOWA

Lotrans na piachu

Niemal pewne jest powstanie 
sekcji siatkówki plażowej w Sto
warzyszeniu Sportowym Lotrans. 
Klub znany jest z występów w 
opolskiej trzeciej lidze siatkówki. 
Walczył również w barażach o II 
ligę, ale na razie bez powodzenia. 
Jak poinformował nas prezes sto
warzyszenia Krzysztof Malczew
ski, klub chce wystawić jedną lub 
dwie pary, które już w najbliższym 
sezonie występować będą w roz
grywkach ogólnopolskich.

Ł 

** *

PIŁKA RĘCZNA

Szkolne rozgrywki

W kozielskim gimnazjum roze
grany został turniej o mistrzostwo 
miasta gimnazjów w piłce ręcznej. 
W zawodach rywalizowały druży
ny dziewcząt. Tryumfowała repre
zentacja gospodarzy. Drugie miej
sce przypadlo szczypiornistkom 
z gimnazjum nr 4. Na najniższym 
stopniu podium stanęła drużyna z 
PG nr 2.

Z kolei dziś (26 lutego) w tej sa
mej hali odbędą się mistrzostwa 
miasta w minipiłce ręcznej dziew
cząt. Początek rywalizacji o godz. 
9.00.

Ł

* * *

SPORTOWE FERIE

Dzikie rozgrywki

Dwa turnieje dzikich drużyn zor
ganizowano w Koźlu. W pierw
szym zmierzyli się piłkarze. Wygra
ła ekipa z Pogorzelca. Drugie miej
sce zajął zespól o dźwięcznej na
zwie Świszczące Pały, a trzecią lo
katę wywalczył NDM.

Równie wielkie emocje towarzy
szyły rozgrywkom siatkarzy. Try
umfował zespół Meneli, który w fi
nale okazał się lepszy od drużyny z 
gimnazjum nr 1. Trzecią lokatę za
jął Borat Team.

http://www.sslotrans.pl
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£ DREWIX
ML. i www.drewix.kkozle.pl 
iMKh.. j www.drewix.de

www.grupakena.pl

KUCHNIE, ADAPTACJE PODDASZY, 
ZABUDOWYWNĘK,
SYSTEMY DRZWI PRZESUWANYCH, 
DROBNA GALANTERIA MEBLOWA, 
WYSTRÓJ SKLEPÓW, BARÓW, 

RESTAURACJI I BIUR

SZKOLENIA Jśb widłowe
od 6 lat szkolimy w krajach Unii Europejskiej

a od kilkunastu lat w Polsce

Szkolenie obejmuje:
ćwiczenia praktyczne w naszych ośrodkach szkoleniowych na własnym 
sprzęcie ■ osobny wózek dla każdego kursanta!
multimedialne materiały szkoleniowe i ubezpieczenie kursantów 

Q uprawnienia na 5 typów wózków i bezpieczną wymianę butli gazowych
Ul. Josepha Eichendorffa 11 47-230 Kędzierzyn-Koźle, 

tel. 077/481 52 51, O 602 805 334

47-200 Kędzierzyn-Koźle, ul. M. Konopnickiej 10 
telJfax 077 482 54 08, kom. 0 697 722 922 

kom. 0603 865 933

e-mail: szkolenia@grupakena.pl 
skype: grupa.kena

Kampania edukacyjna współfinansowana ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Opolu

o młynki, pojemniki, zaparzacze, filiżanki, kubki, filtry
NAJWIĘKSZY WYBÓR, KONKURENCYJNE CENY!

Hala Manhatan Serdecznie zapraszamy!
. . od pon. do piątku od 9.00 do 17.00

StOiSKO 127________ w soboty od 9.00 do 14.00

Y
—z ROZRUCHOWE 1,0 “siwstwch typów z samochodów i maszyn

—z STACJONARNE - głębokiego rozładowania 

—/ŻELOWE - do zasilania kamer, zabawek, 
oświetlenia, innych urządzeń 

ISTOWNIKI, BOSTERY
A serwis 
Wopon

Pil. - Pt. od 8on do 17°° 
Sobota od 9°° do 13°°

z.p.u.h. s.c.
Kędzierzyn-Koźle
ul. Piastowska 40 

tel. 482 45 OO

www.toyota.pl

Nastał Czas Toyoty Premium.
Przyjdź do naszych salonów i poznaj 
samochody Toyoty z wyjątkowym 
wyposażeniem. Zobacz ich szlachetne 
materiały, perfekcyjne wykończenie*, 
inteligentne technologie...
i poczuj jakość, która budzi emocje.

AUTORYZOWANA STACJA DEALERSKA TOYOTA KONSEK
44-203 RYBNIK, ul. Prosta 100, tel. (032) 432 90 40, fax (032) 432 90 66

www.toyota.rybnik.pl
STACJA KONTROLI POJAZDÓW WSZYSTKICH MAREK Do 3,51, wys. 4 m oraz pojazdów zasilanych gazem i MOTOCYKLI

CAR valet
chemia i kosmetyki samochodowe

■ sprzedaż hurtowa I detaliczna
■ kompleksowa obsługa myjni
■ odkurzacze przemysłowe 

angielskiej firmy "NUMATIC"
■ myjki ciśnieniowe renomowanej 

firmy "COMET"
■ opryskiwacze "KWAZAR" 

serii technicznej PRO+
—puiał i

wwwxarvalet.pl —1

CENTRUM PIELĘGNACJI 
SAMOCHODÓW 

Profesjonalne usługi w zakresie 
prania, czyszczenia oraz polerowania samochodów

Kędzierzyn-Koźle, ul.Wyspiańskiego 45,
tel.: 077 482 02 39, 0 500 127 925, 0 886 806 866

I

■

i

I

I

■

http://www.drewix.kkozle.pl
http://www.drewix.de
http://www.grupakena.pl
mailto:szkolenia@grupakena.pl
http://www.toyota.pl
http://www.toyota.rybnik.pl
wwwxarvalet.pl
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PŁYWANIE: Mistrzostwa miasta

Nie tacy wcale amatorzy
Niewiele osób wzięło udział w mistrzostwach miasta amatorów w pływaniu. 

Na niektórych dystansach startowało tylko po jednym zawodniku, ale najważ
niejsze, że impreza się odbyła, a poziom zawodów był naprawdę niezły.

W najmłodszej kategorii wiekowej (do 
13 lat) w wyścigu na 50 m stylem dowol
nym i 50 m grzbietem zwyciężyła Nata
lia Chrząstowska przed Martyną Soliń- 
ską i Karoliną Nowak. Wśród chłopców 
wygra) Radosław Sereda przed Aleksan
drem Cuprysiem i Pawłem Pośladem. Na 
50 m klasykiem tryumfowała Marta No
wak, a wśród chłopców Aleksander Cu- 
pryś, Grzegorz Krawiec i Paweł Poślad. Z 
kolei na 50 m grzbietem i 100 m zmien
nym wśród chłopców wygrał Dominik 
Rossa.

W kategorii wiekowej 13-25 lat na 50 m 
dowolnym najlepsi byli: Sylwia Kołakow
ska, Marcela Morkis i Katarzyna Krzysi-

PIŁKAHALOWA: Liga miejska

Kolejka supersnajperów
Aż 47 bramek padło wił. kolejce meczów halowej ligi miejskiej. Dwa spotkania zakończyły się wynikami dwucyfrowymi.

Ciekawe spotkanie Orlikonu i Tinbu- 
du zakończyło się wygraną tej drugiej 
drużyny, gdyż swojego pierwszego gola 
W rozgrywkach strzelił Mirosław łłiniec- 
ki. Gdyby nie jego strzał, Tinbud straciłby 
trzecie miejsce w tabeli. Kowalski utrzy
mał pozycję lidera, a na listę strzelców w 
zespole wpisał się kolejny gracz - Maciej 
Tuman. Zefir rozgromił Kolbud, a snaj
perską formą błysnął Rybotycki, zdoby
wając (podobnie jak w meczu z OHP) 
osiem bramek. Dzięki temu wyczyno
wi wrócił na pozycję lidera klasyfikacji 
strzelców, wyprzedzając Szafarczyka i
Kwaśniewskiego. W ostatnim meczu kolej
ki wicelider strzelił aż 10 bramek i nie stracił 
żadnej. OHP wykonywało aż dwa rzuty kar

Plebiscyt„Nowej Gazety Lokalnej"

Najpopularniejsi sportowcy 2007
Już po raz szósty zapraszamy czytelników „Nowej Gazety Lokalnej" do wzięcia udziału w głosowaniu na najpopularniejszych lu

dzi sportu w powiecie kędzierzyńsko-kozielskim.

Głosować można na zawodników, 
trenerów i kluby z listy przygotowanej 
przez nas lub zgłosić swoje kandyda
tury. Nagradzamy zdobywców najwięk
szej liczby głosów: dziesięciu sportow
ców, pięciu trenerów i trzy kluby.

Nasi czytelnicy zgłosili kolejne kan
dydatury. Wśród zawodników jest to 
kolarz Michał Paterak, a wśród trene
rów Jan Paterak. Do klubów dołączy
ły Stowarzyszenie Sportowe Lotrans i 
LKS Bryksjusz Gościęcin.

Kandydaci do tytułu 
najpopularniejszego 
sportowca powiatu 
kędzierzyńsko-kozielskiego:

Konrad Małecki, Jakub Novot- 
ny, Paweł Machynia, Paweł Mąko-

P Jak głosować?
Za pomocą kuponu
Na kuponie należy wpisać po jednym 
kandydacie do tytułu najpopularniejsze
go sportowca, trenera i klubu powiatu kę
dzierzyńsko-kozielskiego. Nasi Czytelni
cy mogą ich wybrać z listy przygotowanej 
przez nas lub zaproponować własnego 
kandydata. Wówczas przy nazwisku kan
dydata należy wpisać, jaką uprawia lub tre
nuje dyscyplinę i jaki reprezentuje klub.
Każdy Czytelnik biorący udział w gło
sowaniu może wypełnić dowolną licz
bę kuponów (nie mogą być jednak kse
rowane). Kupony należy przesłać lub 
przynieść do naszej redakcji (al. Jana 

ca oraz Marcin Wiatrzyk, Olaf Dziadyk i 
Dariusz Ćwienk. Na 50 m klasykiem wy
grała Dominika Jaskulska, a wśród męż
czyzn pierwszy był Szymon Jędrzeja przed 
Marcinem Wietrzykiem i Jakubem Stau- 
tem. Na 50 m grzbietem wygrywali Do- 
minka Jaskulska i Przemysław Rączka. Z 
kolei na 50 m motylkiem wśród pań naj
lepsza była Ewa Rojewska przed Marce
lą Morkis i Katarzyną Krzysicą, a wśród 
mężczyzn wystartował tylko Artur Seme
niuk. Wyścig na 100 m zmiennym wygra
ła Sylwia Kołakowska, a wśród mężczyzn 
ponownie najlepszy był Artur Semeniuk 
przed Olafem Dziadykiem i Dariuszem 
Ćwienkiem.

To była prawdziwa kolejka rekordów w 
lidze halowej.

ne, lecz Maciej Czerski nie dał się pokonać 
Dość niespodziewanie przegrało Solo.

Nie chodzi jednak o wygraną Zefirka, 

wiecki, Jakub Kubala, Maciej Se- 
mak, Rafał Skorulski, Kamil Ła
zowski, Konrad Małecki, Agniesz
ka Wolff, Dariusz Wawrzinek, Zbi
gniew Turek, Ilona Smolka, Ane
ta Borkowska, Hanna Żółkiewicz, 
Malwina Krawiec, Paweł Kordek, 
Tomasz Rybak, Paulina Suchecka, 
Ewa Komander, Aleksandra Dul, 
Marek Kopij, Szymon Budkiewicz, 
Tadeusz Rojewski, Bartosz Ku
rek, Jakub Jarosz, Marcin Nowak, 
Marta Stępień, Michał Pietraszko, 
Mariusz Gałązka, Kamil Łazow
ski, Agata Dudek, Rafał Dudek, 
Martyna Pajek, Klaudia Jankow
ska, Aneta Paneth, Adam Starzyk, 
Michał Majewski, Damian Brój, 
Żaneta Skowrońska, Irena Czu- 
ta-Pakosz, Marek Stochaj, Paweł

Pawła II 36 47-220 Kędzierzyn-Koźle).
Za pomocą SMS
Można głosować również za pomocą SMS. 
W tym wypadku jeden SMS to jeden głos. 
Jeśli chcemy głosować na sportowca, na
leży wysłać SMS o treści: lokalna.sporto- 
wiec imię i nazwisko kandydata, na nu
mer 7160.
Jeśli chcemy głosować na trenera, należy 
wysłać SMS o treści: lokalna.trener imię i 
nazwisko kandydata, na numer 7160.
Jeśli chcemy głosować na klub, należy wy
słać SMS o treści: lokalna.klub nazwa zgło
szonego klubu, na numer 7160.
Całkowity koszt SMS-a to 1,22 zł.

Choć to głównie zabawa, emocji w zawodach nie
brakowało.

Kategorię wiekową 25-40 lat zdomino
wały Renata Rossa (najlepsza na 50 m do
wolnym i grzbietem), Lucyna Bieńkowska 
(50 m klasykiem) i Ewa Rojewska (100 m

Orlikon - Tinbud 0:1 (Biniecki), 
Victory - Blachowianka 2:4 (R. Wik
torek, Kierzkowski - Panek 3, Cha- 
tys), Jedenastka - Zefirek I 2:5 
(Radko, Babut - Kwaśniewski 3, 
Hałgas 2), Auto Wojdyła - Kosmos 
0:1 (Borzym), Kowalski - Poker 2:0 
(Jewtuch, Tuman), Zefir - Kolbud 
10:1 (Rybotycki 8, Kerner, Garbas), 
Solo - Zefirek 1:8 (Iwanejko - Szy
mański 2, Źegleń, Nycz 4, Jabłoń
ski), CCC - OHP 10:0 (Klyta 2, Czo
pek 3, Zalewski, Zyskowski 2, Bed
narski 2)

lecz o jej rozmiary, gdyż Solo w tym se
zonie nie straciło jeszcze w jednym me

Drzeżdzon, Michał Paterak, Ja
nusz Owsiany.

Kandydaci do tytułu 
najpopularniejszego 
trenera powiatu 
kędzierzyńsko- 
kozielskiego:

Leszek Jędraszczyk, Zbigniew 
Kubala, Zbigniew Liskowicz, 
Agata Skorulska, Bronisław Ki
sielewski, Sławomir Kowalik, 
Lucjan Krakowczyk, Andrzej Sta- 
rostka, Jan Bułkowski, Juliusz 
Czerw, Marek Skrzydlewski, Jó
zef Szymura, Beata Nowak, Da
riusz Statkiewicz, Krzysztof Ma
ślanka, Tomasz Zioło, Ewa Ha- 
łambiec, Andrzej Kubacki, To

Wpisz imię i nazwisko trenera:
1.

Wpisz nazwę klubu:
1. 

Wpisz swoje imię i nazwisko oraz adres
(dane będą wykorzystywane wyłącznie na potrzeby konkursu)

zmiennym). Wśród panów 
poszczególne wyścigi wy
grywali Paweł Matyjasek, 
Wiesław Orszak i Krzysztof 
Gudwański.

W najstarszej kategorii 
(powyżej 40 lat) wystarto
wali tylko panowie. Na 50 
m dowolnym zwyciężył Ry
szard Sereda przed Wiesła
wemOrszakiem i Januszem 
Semeniukiem. Na 50 m kla
sykiem wygrał Marek Kopij 
przed Piotrem Pietrzykiem. 
Na 50 m motylkiem najlep
szy był Marek Duchnowicz, 

a tuż za nim Janusz Semeniuk. Z kolei 
na 100 m zmiennym tryumfował Marek 
Duchnowicz, a drugi był Piotr Pietrzyk.

Tekst i foto: ŁAG

1. Kowalski 11 31 50-13
2. CCC 11 29 57-14
3. Tinbud 11 24 20-7
4. Zefirek 11 22 40-11
5. Zefirek I 11 21 2%20 ..
6. Zefir 11 19 39-18
7. Poker 11 19 27-14
8. Solo 11 18 27-24
9. Auto Wojdyła 11 13 26-26
10. Jedenastka 11 13 24-28
11. Kosmos 11 11 12-16
12. Orlikon 11 11 13-28
13. Blachowianka 11 9 15-43
14. Kolbud 11 8 14-42
15. Victory 11 4 14-39
16. OHP 11 1 7-67

czu więcej niż cztery gole.
Tekst i foto: Piotr WARNER

masz Siemaszko, Andrzej Gąsior, 
Andrzej Sałacki, Piotr Lema, Sła
womir Smętek, Piotr Pakosz.

Kandydaci do tytułu 
najpopularniejszego 
klubu powiatu 
kędzierzyńsko- 
kozielskiego:

WOPR, Szach, Bushido, Victo- 
ria Cisek, Po-Ra-Wie Większyce, 
Chemik, ZAKSA, Miejski Mię
dzyszkolny Klub Sportowy, Bren- 
ntag UKS „15”, UKS „Szóstka”, 
Lewada Zakrzów, LKS Pobor- 
szów, TMHL Chemik, TP U.B.O.T. 
Masters, Technik Komorno, LZS 
Bryksjusz Gościęcin.

ŁAG

PIŁKA NOŻNA

Rusza Puchar Polski

W najbliższą niedzielę pięć drużyn z 
naszego powiatu rozpocznie wiosenne 
rozgrywki piłkarskie od udziału w me
czach Pucharu Polski. Już w niedzielę 
(2 marca) odbędzie się pierwsza kolejka 
spotkań pucharowych na szczeblu woje
wódzkim oraz mecz rundy wstępnej na 
szczeblu podokręgu. Oto zestaw par:

Ruch Steblów - Victoria 
Łany

Występujący' na co dzień w klasie C 
zespół ze Steblowa jest skazany na po
rażkę z liderem klasy B podokręgu Kę
dzierzyn-Koźle. Mecze pucharowe rzą
dzą się jednak swoim prawem, a tu jesz
cze mamy do czynienia z derbami gmi
ny Cisek. Spotkanie odbędzie się w nie
dzielę o godz. 14.00. Będzie to zarazem 
pierwszy mecz i trening zespołu ze Ste
blowa na trawie w 2008 roku.

Po-Ra-Wie Większyce - LZS 
Obrowiec

Zdobywca puchar w podokręgu Kę
dzierzyn-Koźle podejmować będzie li
dera drugiej grupy figi okręgowej. Spo
tkanie odbędzie się w Większycach w 
sobotę o godz. 14.00; w zespole Po-Ra- 
Wia panują bojowe nastroje. Gracze za
pewniają, że postarają się sprawić nie
spodziankę w starciu z silniejszym ry
walem.

Unia Krapkowice - Victoria 
Cisek

Zespół z Krapkowic miał pewne pro
blemy organizacyjne, brakowało działa
czy chętnych do pracy w klubie. Podob
no obecnie już nie jest tak źle. ale skład 
zespołu został znacznie odmłodzony 
Natomiast podopieczni Leszka Jędrasz- 
czyka solidnie trenowali i mają za sobą 
kilka meczów sparingowych z mocny
mi drużynami. Czy zdołają wykorzy
stać kłopoty organizacyjne Unii? W po
przednim sezonie Victoria pokonała fa
woryzowany zespół LZS Leśnica, więc 
może w tym sezonie znów będzie auto
rem kilku niespodzianek. W meczu li
gowym Victoria pokonała w Krapkowi
cach Unię 3:0.

Racłavia Racławice Śląskie - 
LKS Poborszów

Najwyżej klasyfikowany zespół na
szego powiatu pojedzie do Racławic Ślą
skich, aby znów dobrze prezentować się 
w rywalizacji pucharowej. Mecz ma się 
odbyć w sobotę o godz. 14.00, a druży
nę z Poborszowa poprowadzi prezes Er
win Klezel, gdyż trener Henryk Sadow
ski jest na obozie z innym zespołem.

WAR
***

RAJDY SAMOCHODOWE

Mistrzowie kierownicy

Dwie załogi z Kędzierzyna-Koźla zna
lazły się na podium pierwszej elimina
cji amatorskich rajdów samochodowych 
Kierowca Roku Opolszczyzny. Zawody 
odbyły się w niedzielę w Prudniku. Obie 
nasze załogi, czyli kierowca Krzysz
tof Tomania i pilot Marek Ostrowski 
(ford escort RS) oraz kierowca Arka
diusz Miszkiewicz i pilot Dawid Sagan 
(renault clio sport), uplasowały się na 
pierwszym miejscu wśród pojazdów o 
pojemności do 2000 cm sześć. Kędzie- 
rzynianie są też na drugim miejscu w 
klasyfikacji generalnej.

Ł 
***

SIATKÓWKA

Memoriał Kuśmierczyka

Ojoolski Związek Piłki Siatkowej i 
Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w 
Kędzierzynie-Koźlu organizują siatkar
ski Memoriał Leszka Kuśmierczyka. W 
zawodach,’ które w maju odbędą się w 
hali .Azoty”, wystartować mogą drużyny 
amatorskie z całej Opolszczyzny. Chętni 
mogą zgłaszać się do 18 kwietnia. Szcze
gółowe informacje uzyskać można w biu
rze OZPS przy ul. Damrota w Opolu.
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v Paskal Kansy ze Starej Kuźni 
ur. 21.02.08, godz. 6.10 
3,5 kg, 52 cm

Julia Funk z Poborszowa
ur. 20.02, godz. 10.50
3,2 kg, 52 cm

Jakub Osłowski z Kędzierzyna-Kożla
ur. 21.02, godz. 23.00
3,9 kg, 55 cm

YPLON ŻEL

5wl Ci truś 11

PIWO TYSKIE GRONIE 
butelka 0,51

BELLA PANTY 
wkładki NEW
20 szt.

ŁOWICZ 
koncentrat 
pomidorowy 
słoik 190 gPIWO TYSKIE GRONIE

puszka 0,51

MERCI 
bomboniera 400g

LUBELLA makarony 
“Pełne Ziarno" 
spaghetti, świderki

HERBAPOL
sok malinowy 420 ml 

sok malinowy 
z lipą 420 ml

REDBULL
puszka 25Oml 11,1

Kedzierzyn-Koźle
ul. Młodnicka 34

PAŃSTWOWA WYŻSZA SZKOU 
ZAWODOWA w Raoiborzu
47-400 Racibórz, ul. Słowackiego 55, telefon centrala 032 415 50 20, 
Biuro Rekrutacji tel. 032 418 23 18, rekrutacja@pwsz.raciborz.edu.pl
DNI OTWARTE koordynuje Biuro Promocji - tel. 032 415 50 20 / wew. 180

Zapraszamy na DNI OTWARTE 
do Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej 

w Raciborzu

HenmSd studiów w rstas

►. odnowa biologiczna

► Instruktorsko-trenerska________________ _____________________________
k wychowanie fizyczne w szkole

► pedagogika resocjalizacyjna

► pedagogika socjalna

► edukacja elementarna z językiem angielskim 

edukacja elementarna z językiem niemieckim

► terapia psychopedagogiczna*

Kierunek: Automatyka i robotyka ze specjalnościami:

► automatyka przemysłowa

> sterowniki logiczne

Kierunek: Matematyka ze specjalnościami:

► specjalność nauczycielska____________

» matematyka w finansach i ekonomii

► matematyka w informatyce*

I
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Kierunek: Socjologia ze specjalnościami:

» kierowanie i przywództwo w jednostkach administracji publicznej

► zarządzanie zasobami ludzkimi ......................................................... ...............

► media i komunikacja społeczna

Kierunek: Historia ze specjalnościami

► edukacja regionalna
» zarządzanie dziedzictwem kulturowym regionu

► historia nauczycielska z edukacją artystyczną w zakresie sztuk plastycznych*

Kierunek: Edukacja artystyczna
w zakresie sztuk plastycznych ze specjalnościami

► kreacja plastyczna z grafiką użytkową

» obraz cyfrowy i fotograficzny_____________________

► techniki malarskie i projektowanie witrażu

Kierunek: Filologia ze

► filologia angielska nauczycielska

► fi|ol°gia germańska nauczycielska

► filologia rosyjska nauczycielska

► filologia czeska __________ _________

► filologia angielska z filologią czeską

► filologia angielska z filologią rosyjską

Uwaga maturzyści! 13-14 marca będziecie mieli możliwość zwiedzania obiek
tów PWSZ przy ul. Słowackiego 55, a także zapoznania się z warunkami nauki 
w Raciborzu. Na 3-letnich studiach I stopnia kształci się tu obecnie (w ramach 
8 kierunków) ponad 4 tysiące osób.
Nauka w trybie stacjonarnym (dziennym) jest bezpłatna, natomiast w trybie 
niestacjonarnym (zaocznym) student co semestr opłaca czesne. Absolwenci 
otrzymują dyplom ukończenia studiów wyższych z tytułem licencjata lub in
żyniera. Umożliwia im to podjęcie pracy w wyuczonym zawodzie, jak również 
kontynuację nauki na studiach magisterskich. Inną propozycją uzyskiwania 
dodatkowych kwalifikacji są studia podyplomowe i kursy. Szkoła oferuje do
bre warunki nauki i wypoczynku - posiada własne, nowocześnie wyposażone 
budynki dydaktyczne, stadion, akademik ze stołówką, kryty basen.

Szczegóły zwiedzania uczelni należy ustalić z Biurem Promocji 
tel. 032 415 5020 wew. 180. Wiele ciekawych informacji dostępnych jest 

www.pwsz.raciborz.edu.pl.też na stronie:

*) po zatwierdzeniu specjalności przez Senat PWSZ

g PWSZ prowadzi również 3-semestralne STUDIA PODYPLOMOWE:
" • kwalifikacyjne studia pedagogiczne • wychowanie do życia w rodzinie i edukacja prozdrowotna
S • wychowanie fizyczne • terapia pedagogiczna • studia w zakresie sztuki/plastyki • pedagogika 

resocjalizacyjna i profilaktyka społeczna

mailto:rekrutacja@pwsz.raciborz.edu.pl
http://www.pwsz.raciborz.edu.pl

